
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش: 

براساس  کیش  جامع  طرح 
دانش روز بازبینی می شود

کیش دارای کتابخانه بزرگ و استاندارد می شود
صفحه 3

صفحه 3

رییس سازمان مدیریت بحران کشور:

 به دنبــال تکنولوژی 
پیش بینی زلزله با هوش 

مصنوعی هستیم
صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3

صفحه  3

صفحه 3

صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر
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گزینه شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی

بررسی ها نشان می دهد تسهیلات قرض 
الحسنه به غیر از ازدواج و فرزندآوری، برای 

همه افراد جامعه در دسترس نیست.
به گزارش مهر، در قرآن کریم در ســوره 
مبارکه بقره آیه خداوند می فرماید: کیست 
کــه به خداوند قرض الحســنه )وام( دهد، 
وامی نیکو تا خداوند آن را برای او چندین 
برابر بیافزایــد و خداوند )روزی بندگان را( 
محدود و گســترده می سازد، و به سوی او 

بازگردانده می شوید.
فرهنگ قرض الحسنه فرهنگی قرآنی است 
که بارها در دین مبین اســلام به آن تاکید 
شــده و در این باره آیــات و روایات متعدد 
وجود دارد، وام قرض الحســنه ای که قرآن 
به آن تاکید می کند، وامی است بدون هیچ 
نرخ ســود و بهره ای و این نوع وام فضیلتی 

چندین برابری نسبت به صدقه دارد.
با گسترش ســازمان بانکداری، مجتهدان 
گرفتن وام قرض الحسنه با کارمزد اندک را 
جایز دانسته اند، در کشور ما ۲ بانک قرض 
الحسنه مهر ایران و بانک رسالت پرچمدار 
قرض الحســنه بوده و طبــق این فرهنگ 
وام های زیادی پرداخت کرده اند، اما نکته 
اینجاســت که با گسترش تورم در جامعه و 
بی ارزش شدن و ارزان شدن پول، مبالغی 
که بانک ها به عنوان قرض الحسنه پرداخت 
می کردنــد دیگر نمی توانــد درد زیادی از 
مردم رفع کند، بــه عنوان مثال ارزش ۲۰ 
میلیون تومــان امروز به هیــچ وجه قابل 
مقایســه با ۲۰ میلیون تومان سال ۱۳۹۹ 
نبــوده و قدرت خرید آن بیــش از ۲ برابر 

کاسته شده است.
تسهیلات  اسلامی،  بانکداری  قانون  طبق 
قــرض الحســنه نوعی از عقــود بانکداری 
اســلامی اســت که در آن بانک باید برای 
نیازهای فرد قرض گیرنــده وام دهد و در 
این نوع وام دادن، کســب سود برای بنگاه 
بانکداری موضوعیتی ندارد، بانک ها وظیفه 
دارند بخشــی از تسهیلات خود را به قرض 
الحســنه تخصیص دهــد تا مــردم برای 
نیازهایــی مانند ازدواج، درمــان بیماری، 
خرید مسکن و احتیاجات ضروری استفاده 

کنند.
قرض الحسنه چیست؟

بانکداری اســلامی نوعی از بانکداری است 
که در آن برای اعطای وام و تسهیلات تاکید 
بر بدون ربا بودن شــده است. به همین دلیل 

است که بانکداری به دو نوع ربوی )بانکداری 
غربی( و غیر ربوی )بانکداری اسلامی( تقسیم 
بندی شــده است. اما آن چیزی که به عنوان 
بانکداری اســلامی در کشــور ما رواج دارد، 
روشــی بین بانکداری متعــارف و بانکداری 
اســلامی اســت چرا که تغییر ســاختاری و 
اجرای تمــام و کمال بانکداری اســلامی در 
کشــور هزینه بر و زمانبر است. برای برقراری 
کامل سیســتم بانکداری بدون ربا باید ثروت 
و درآمــد به طور عادلانه بیــن تمامی مردم 
جامعــه توزیع شــود و عدالــت اقتصادی و 
اجتماعی مســتقر شــود. مضاربه )بازرگانی 
داخلــی – صادراتی – وارداتی(، مشــارکت 
مدنــی )بازرگانی – تولیــدی – صادراتی – 
مسکن و ســاختمان(، فروش اقساطی )مواد 
اولیه – ماشین آلات – مسکن(، سلف، اجاره 
به شــرط تملیک، قرض الحســنه )ازدواج – 
تعمیر و تأمین مسکن – کمک هزینه درمان 
– کمــک هزینه تحصیلــی( و جعاله از انواع 
عقود بانکداری اســلامی است که دریافت هر 
کدام از هر بانک شرایط و ضوابط خاص خود 
را دارد. بازپرداخت تســهیلات قرض الحسنه 
حداکثر ۳ ســال و به صورت پرداخت اقساط 
ماهیانه است و حداکثر کارمزد دریافتی باید 
تا ۴ درصد باشد. در صورت تأخیر در پرداخت 
اقســاط نرخ جریمه تأخیر ۱۲ درصد خواهد 

بود که محاسبه شده و اخذ خواهد شد.
رؤیــای برداشــته شــدن ضامــن برای 
تســهیلات قرض الحســنه با مدل اعتبار 

سنجی

به گــزارش خبرنگار مهر، بررســی های 
میدانی نشان می دهد برای تسهیلات بالای 
۲۰ میلیــون تومــان هنوز نیــاز به ضامن 
وجود دارد، مدل موفق اعتبارسنجی توسط 
شرکت اعتبارســنجی ایران که تحت نظر 
بانک مرکزی فعالیت می کند، باعث شــده 
رتبه اعتبــاری ملاک تســهیلات زیر ۲۰ 
میلیون تومــان برای بســیاری از بانک ها 
باشــد، اما هنوز مدل اعتبار ســنجی برای 
تسهیلات بالای ۵۰ میلیون تومان به نحوی 

که از ضامن بی نیاز باشد وجود ندارد.
بــرای تســهیلات ۱۰۰ میلیــون تومان 
هنوز به یک نفر ضامــن نیاز دارید و برای 
تســهیلات ۲۰۰ میلیون تومان به ۲ ضامن 
معتبر وجود دارد که تهیه آن برای بسیاری 

از افراد مشکل است.
نظــام بانکداری ایران اگر با حذف ضامن به 
دنبال اعتبارسنجی برود و راهی برای فرار از 
پرداخت اقساط نباشد، دیگر نیازی به ضامن 
نبــوده و مــردم می توانند به صــورت فوری 

تسهیلات خود را ثبت و دریافت کنند.
وام هــای قرض الحســنه مبالــغ بالا به 

پولداران می رسد
هدف کسب تسهیلات قرض الحسنه برای 
افراد متوســط، کارمند و کارگر اســت، اما 
متأسفانه در سال های اخیر قرض الحسنه به 
افرادی تعلق می گیرد که پول مازاد داشــته 
باشــند و بتوانند پول خود را نزد بانک چند 
ماهی در حســاب بخواباننــد، روح این نوع 

تسهیلات با قرض الحسنه در تضاد است.

وام قرض الحسنه به دست همه نمی رسد
قانون مالیات بر خانه های خالی در سال ۱۳۹۹ 
به تصویــب مجلس یازدهم رســید و مطابق آن 
مقرر شــد خانه هایی که بیش از ۱۲۰ روز ساکن 
نداشــته باشند مشــمول مالیات بر مبنای درآمد 
اجاره شــوند این مصوبه در حالی اجرایی شــده 
که هنوز ســامانه ملی املاک و اســکان تا امروز 
تکمیل نشــده و مانع مهمــی در اجرای عادلانه 

این قانون شده است.
به گزارش ایســنا، در مجلس یازدهم اقدامات 
قانونــی قابــل اعتنا و دارای اهمیــت به تصویب 
رســیده و برخی نیز در فرایند تصویب قرار دارد 
یکی از کارهــای صورت گرفتــه در این مجلس  
»مالیات بر خانه های خالی«  بود که در راســتای 
حل معضل مســکن و پاســخ به نیاز بسیاری از 
اقشــار جامعه در ســال ۱۳۹۹ در مجلس فعلی 
تصویب شــد و مطابق آن هر واحد مسکونی واقع 
در کلیه شــهرهای بالای یکصد هزار نفر جمعیت 
که به اســتناد سامانه ملی املاک و اسکان کشور 
در هر سال مالیاتی در مجموع بیش از ۱۲۰ روز 
ساکن یا کاربر نداشته باشد به عنوان خانه خالی 
شناســایی شــده و به ازای هر ماه بیش از زمان 
مذکور، ماهانه مشــمول مالیاتی بر مبنای مالیات 

بر درآمد اجاره می شود.
اثر خانه های خالی روی بازار مسکن

در ســال های اخیر، علاوه بــر کاهش تولید و 
عرضه مسکن، رشــد غیر منطقی مسکن، قدرت 
خرید و اســتطاعت مسکن برای مردم را به شدت 
کاهش داده و اقشــار متوسط و ضعیف جامعه را 
بیش از پیش از خانه دار شــدن دور کرده است. 
به همین دلیل درصد کمتری از خانوارها قادر به 
تهیه مســکن ملکی بوده و بخش عمده آن ها به 
ناچار متقاضی مسکن اســتیجاری شده و سیلی 
از مردم به سمت اجاره نشــینی پناه برده اند که 
این موضــوع خود افزایش مضاعف و بی ســابقه 

اجاره بها را به دنبال داشته است.
آمار رشــد دو برابری میزان اجاره نشــینی از 
سال ۱۳۷۵ تا ۱۳۹۵، نشان دهنده کاهش قدرت 
خرید مــردم در حوزه مســکن و لــزوم تکمیل 
پایگاه هــای اطلاعاتی و سیاســت گذاری موثر در 

بازار مسکن و اجاره است.
این  در حالی است که طبق گزارش مرکز آمار 
در سال ۱۳۹۵ معادل ۲.۶ میلیون خانه خالی در 
کشور وجود داشته که بدون هیچ استفاده ای رها 
شده و نسبت به  یک دهه قبل از آن رشد تقریبا 

سه برابری را به همراه داشته است.
مالیــات خانه هــای خالی در تیــررس مجلس 

یازدهم/ طرحی که به قانون تبدیل شد
مــوردی که مســئله خانــه خالــی را پر رنگ 
می کنــد؛ اختــلاف آن در ایران با متوســط نرخ 
طبیعی اســت که رغبــت محتکران را به خرید و 
نگه داری ملک برای کسب سود و انباشت سرمایه 

می دهد. نشان 

در واقــع خانه هــا می توانــد ناشــی از عوامل 
مختلــف از جمله مشــکلات قضائــی، خانه های 
یا دائمی،  تعطیلاتی، وراثت، مهاجرت های فصلی 
زمان نقل و انتقال و ســکونت مالک یا مســتاجر 
جدید و حتــی زمان لازم برای فــروش و اجاره 

باشند. خالی 
اما در این میان خانه هایی نیز برای اســتفاده از 
بازار کم ریســک و پر سود مسکن خالی می مانند 
که این مســئله منجر به کاهــش عرضه خانه به 
منظور سرمایه ای شــدن این کالای مصرفی و به 
تبــع آن، رشــد قیمت اجاره و افزایش فشــار بر 
اجاره نشــینان را به دنبــال دارد. علاوه بر این، 
خالــی ماندن خانه هــا به دلیل محبوس شــدن 
حجم عظیمی از ســرمایه کشور به رشد تولید و 

نیز آسیب می رساند. اشتغال 
جای خالی تحقق سامانه املاک و اسکان

بــر خانه های خالــی می تواند  قانــون مالیات 
مالــکان دارای تعــداد زیــاد خانه را بــه عرضه 
واحدها یــا پرداخت مالیات هدایت کند. البته در 
این راستا باید توجه ویژه ای صرف برطرف کردن 
چالش های قانونی و اجرایی کردن این ابزار باشد.

نقص اطلاعات سامانه املاک و اسکان به دلیل 
عدم همکاری ســازمان ثبت اسناد باعث شده که 
مالیات پیش بینی شده از خانه های خالی محقق 
نشــود. در حالی که درآمــد مالیاتی از خانه های 
خالی ۲ همت )۲,۰۰۰ میلیارد تومان( در ســال 
۱۴۰۲ تخمین زده شــده است؛ اما میزان تحقق 
یافتــه آن در ۵ ماه ابتدایی ســال ۱۴۰۲ حدود 
چهــار میلیــارد تومان بوده کــه ارزش آن حتی 

کمتر از یک واحد کوچک در تهران است.
در این رابطه ابوالفضل نوروزی - مدیرکل دفتر 
اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی - معتقد 
اســت: برخی دســتگاه ها از قبیل ســازمان امور 
مالیاتی، بانک مرکزی، شــهرداری ها و ســازمان 
برای تکمیل اطلاعات  ثبت احوال همکاری خوبی 
سامانه املاک و اســکان داشته، اما سازمان ثبت 
 اســناد و املاک، موظف اســت اطلاعات مالکیت 
املاک را در اختیار وزارت راه و شهرســازی قرار 

دهد.
وی با اشــاره به لزوم همکاری ســازمان ثبت 
اسناد کشــور در رابطه با تحقق قانون مالیات بر 
خانه های خالی اظهار کرد: این دســتگاه تاکنون 
کم ترین همکاری را در خصوص ســامانه املاک و 
اسکان داشته و به وظایف قانونی خود عمل نکرده 
اســت و همکاری نکردن سازمان ثبت اسناد باعث 
شــده وزارت راه و شهرســازی در انجام وظایف 
خود در حوزه سامانه املاک و اسکان و خانه های 

خالی دچار مشکل شود.
به گفته زاکانی - شهردار تهران - تخمین زده 
می شــود، ۳۵۰ هزار واحد خالی در تهران وجود 
داشته باشــد. در حالی که طبق جدیدترین آمار 
اعلامی توسط مســئولین وزارت راه، تا الان تنها 

۶۰ هزار واحد خالی در کل کشــور به ســازمان 
مالیاتی معرفی شده است.

در همین راستا، مالیات بر خانه خالی می تواند 
به نوعــی ضمانت اجرای تکمیل ســامانه املاک 
و اســکان نیز تلقی شــود، به نحوی که ساکنان 
که ســکونت خود را در آن اظهار نکنند، مشمول 
جرائــم این قانون قرار گیرنــد که این امر نیز در 

متن قانون فوق، تصریح شده است.
نیاز جدی به تکمیل ســامانه املاک و اسکان

تجربه کشورها نشــان می دهد وضع مالیات بر 
خانه های خالی می تواند به افزایش عرضه مسکن 
و کنتــرل بازار اجاره مســکن منجر شــود اما به 
دلیل جزئیات و پیچیدگی هــای فراوان این پایه 
مالیاتی لازم اســت در طراحی آن دقت شود. با 
وجود اینکه این قانون از قبل از انقلاب در کشور 
وجود داشته اســت و چندین بار دچار تغییراتی 
شده اســت اما تاکنون عملا اجرایی نشده است. 
آخریــن تغییر ایــن قانون مربوط به آذر ســال 
۱۳۹۹ می شــود که در اصلاحیه آن تلاش شده 
اســت، ایرادات اساسی قانون مالیات بر خانه های 
خالی که منجر به عدم اجرایی شــدن آن شــده 
بود، مرتفع شــود. بــا این حال، بــا توجه به در 
اختیار نبودن اطلاعات مالکیتی و سکونتی، افراد 
به نظر می رســد اولین قدم و اولویت باید تکمیل 

سامانه املاک و اسکان باشد.
تکمیل شــدن ایــن ســامانه از اخــذ مالیات 
در  بیشــتری  اهمیــت  خالــی  خانه هــای  بــر 
سیاســت گذاری حوزه مســکن دارد و به همین 
دلیل می تــوان مالیات بر خانه هــای خالی را به 
نوعــی ضمانت اجرایی اظهار ســکونت و مالکیت 
افراد قلمداد کرد. به نوعی که املاکی که سکونت 
یا مالکیت آن ها اظهار نشــده باشد در حکم خانه 
خالی تلقی شــده و طبعا در زمــان نقل و انتقال 
لازم اســت بدهی مالیاتی مربوط به آن ها تسویه 

شود.
همچنین، اجــرای مالیات بــر خانه های خالی 
می تواند ضمانت خوبی نیز برای تکمیل ســامانه 
املاک و اســکان، باشد چراکه در کشور آمارهای 
دقیــق و بروز برای برنامه ریزی ســال های آینده 
وجود نــدارد و لزوم وجــود این ســامانه جامع 
اطلاعاتی در حوزه مســکن، به وضوح احســاس 
می شــود و با خوداظهــاری، جریمه و تشــویق 
مالیاتــی کلیــه ایــن اطلاعــات را می تــوان از 

دستگاه ها و مردم دریافت کرد.
تکمیــل و راه انــدازی ســامانه امــلاک اخذ 
واگــذاری  و  شناســایی  و  دیگــر  مالیات هــای 
تســهیلات حمایتی را ممکن می ســازد. ضرورت 
دارد نظــارت بر اجــرای این قانون بــا تاکید بر 
نظارت بر وضعیت ســامانه املاک و اســکان در 
دســتور کار مجلس قرار گرفته و تکمیل سامانه 
املاک و اســکان به عنوان یکــی از اولویت های 

دولت در حوزه مسکن در نظر گرفته شود.

مالیات خانه های خالی در تیررس مجلس یازدهم؛

طرحی که به قانون تبدیل شد

برتری ایده نشانگر 
زنجیره سرد مواد 

غذایی حساس در کیش
صفحه 3

بهره برداري از 
ایستگاه لرزه نگاري 
دائمي باند پهن در 

جزیره کیش
صفحه 3

رفع موانع اجرای قوانین مناطق آزاد، حذف مالیات بر ارزش افزوده، تسهیل ورود و خروج 
خودرو، و ترویج گردشگری در جزیره کیش از اولویت های حیاتی منطقه آزاد کیش به شمار می آید. 
اینجانب "ولی بستان"، به عنوان یکی از کاندیداهای انتخابات مجلس در منطقه غرب هرمزگان و 
جزیره کیش، تعهد می کنم که در صورت انتخاب و راهیابی به مجلس، تمام تلاش خود را برای رفع 

مشکلات موجود و توسعه جزیره زیبای کیش به کار خواهم گرفت.
مورد حمایت جامعه سرمایه گذاران و انبوه سازان کیش ، بازاریان ، تجار 

و اصناف کیش ، فعالان اقتصادی و گردشگری ، ورزشکاران ، دانشجویان و 
اساتید دانشگاه های مستقر در کیش ، معلمان ، هنرمندان و کار آفرینان و 

کیشوندان

سید علیرضا فاطمیان پوردر آیین گشایش چهارمین نمایشگاه کتاب کیش که 
شــامگاه شنبه ۵ اســفند با حضور رحیم سرهنگی مدیر عامل این سازمان، علی 
رمضانــی مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران و حجت الاســلام و المســلمین 
علیرضا بی نیاز امام جمعه کیش در محل نمایشگاه بین المللی کیش برگزار شد، 

بر ترویج فرهنگ کتاب و کتاب خوانی تاکید کرد.

معاون فرهنگی و جتماعی سازمان منطقه آزاد کیش گفت: بزرگترین کتابخانه 
جزیره کیش با امکانات اســتاندارد در فرهنگســرای ســعدی در آینده نزدیک 
گشــایش خواهد یافت و سعی می کنیم با گردآوری کتاب های متنوع و مرجع، 
امکان دسترســی راحت و کم هزینه برای مردم و اشــتراک و گردش کتاب بین 

آنان را فراهم کنیم.



خبر

رهبر انقلاب: 

راه غلبه بر مشکلات اعتماد به 
جمهور مردم و اسلام است

رهبر معظم انقاب اســامی تاکید کردند: آنچه که باعث 
پایداری و پیشــرفت نظام اســامی و غلبه آن بر بسیاری از 
موانع و توطئه ها شــد، جمع بیــن »اعتماد به جمهور مردم 
و اســام« بود و در آینده نیز راه غلبه بر مشــکات استمرار 

همین تفکر است.
به گزارش ایســنا، حضرت آیــت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقاب اســامی در دیدار دســت اندرکاران کنگره ۲۴ هزار 
شهید استان خوزستان، حماســه و معجزه مردم خوزستان 
در دوران دفــاع مقــدس را نتیجه ترکیــب همت مردمی و 
ایمان اسامی دانســتند و با اشاره به دقت نظر امام بزرگوار 
در انتخاب تعبیر »جمهوری اسامی« گفتند: آنچه که باعث 
پایداری و پیشــرفت نظام اســامی و غلبه آن بر بسیاری از 
موانع و توطئه ها شــد، جمع بیــن »اعتماد به جمهور مردم 
و اســام« بود و در آینده نیز راه غلبه برمشــکات استمرار 

همین تفکر است.
رهبر انقاب اســامی با تبریک عید ســعید و بزرگ نیمه 
شعبان، به شناخت دقیق امام )ره( نسبت به مردم و هم چنین 
نگاه جامع و مترقی امام نســبت به اســام اشــاره کردند و 
افزودند: امام)ره( از همان روزهای آغازین نهضت اســامی تا 
پیروزی انقاب اســامی و بعد از آن همواره به مردم اعتماد 
داشــت و اسام را یک مکتب و تفکر کارآمد برای سیاست و 
مدیریت جامعه می دانست و بر همین اساس توانست زمینه 

پیشرفت ایران و استمرار حرکت های بزرگ را بوجود آورد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید بر اینکه مهم ترین مشکل 
دشمنان جمهوری اسامی، نداشتن شناخت نسبت به مردم 
ایران و هم چنین نداشتن شناخت از اسام است، خاطر نشان 
کردند: دشمنان ملت ایران بر اساس برآوردها و طراحی های 
خود مطمئن بودند که جمهوری اسامی چهل سالگی خود 
را نخواهد دید اما به کوری چشم آنها پیشرفت ایران متوقف 
نشــد و به لطف الهی و با تکیه بر همت و اراده مردم و ایمان 

دینی آنها ادامه نیز خواهد یافت.
رهبر انقاب اسامی در بخش دیگری از بیانات خود نمونه 
دیگر از معجزه آفرینی تکیه بر مردم و ایمان دینی را شرایط 
امروز غزه برشمردند و گفتند: ایستادگی نیروهای مقاومت و 
مأیوس کردن دشــمن از نابودی آنها و هم چنین صبر مردم 
غزه در برابر بمباران ها و مصیبت ها نشانگر ایمان دینی قوی 

این مردم است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به آشــکار شدن دروغ 
بودن ادعاهای تمدن غربی درباره حقوق بشــر و ریاکاری و 
نفاق غربی ها در ماجرای غزه افزودند: غربی ها که برای اعدام 
یک مجرم سر و صدا و هیاهو به راه می اندازند در برابر کشتار 
۳۰ هزار انسان بی گناه در غزه چشم خود را بسته اند و آمریکا 
بــا وقاحت تمام و برای چندمین بــار قطعنامه قطع بمباران 

غزه را وتو می کند.
ایشــان تاکید کردند: این، چهره واقعی فرهنگ و تمدن و 
لیبرال دموکراسی غربی است که در ظاهر آن سیاستمداران 
اتو کشــیده و لبخند بر لب قرار دارند اما در باطن، یک سگ 

هار و گرگ خونخوار است.
رهبــر انقاب اســامی در پایان خاطر نشــان کردند: ما 
مطمئن هســتیم که این تمدن غربی و این بارِ کج به منزل 
نخواهد رســید و فرهنگ حق و منطق صحیح اسام بر همه 

اینها فائق خواهد آمد.

سردار نوری:

نیروی زمینی سپاه آماده 
اجرای مدرن ترین انواع 

عملیات دفاعی است
جانشــین فرمانده نیروی زمینی سپاه در خوزستان گفت: 
فرایند آماده سازی نیروی زمینی سپاه برای اجرای مدرن ترین 

عملیات  دفاعی انجام شده است.
به گزارش ایســنا، ســردار روح الله نوری، جانشین فرمانده 
نیروی زمینی ســپاه بــا بیان اینکه تغییراتــی در راهبردها 
و تاکتیک هــای رزمی و دفاعی ایجاد شــده اســت، گفت: 
متناسب سازی توانمندی ها با به روزترین تغییرات ایجادشده، 
از جمله اقداماتی است که همواره با دقت، دانش و هوشمندی 

در حال انجام است.
وی افــزود: با تاش همه عوامــل و عناصر در مقیاس های 
گوناگون، فرایند آماده سازی نیروی زمینی سپاه برای اجرای 
مدرن ترین عملیات دفاعی انجام شده و حلقه های نهایی این 
زنجیره متناســب با آخرین تحــولات و تجربیات جنگ های 

جدید، در آستانه تکمیل است.

آیت الله محمود محمدی عراقی :

رسانه ها اهمیت انتخابات خبرگان 
را برای مردم نشان دهند

یک عضــو مجلس خبرگان رهبری گفت: با مشــاهده 
برخی صحنه ها و شنیدن برخی شعارها از اغتشاشات پاییز 
سال ۱۴۰۱، برای اولین بار طلب مرگ کردم چون حرفها 

و شعارها، راس نظام را هدف گرفت.
آیت الله محمود محمدی عراقــی از یاران دیرین امام و 
رهبری و از مبارزین قبل از انقاب اســت که چندین بار 
توسط ســاواک دستگیر و بیش از سه سال در زندان های 
رژیم پهلوی زندانی شد. وی پس از پیروزی انقاب اسامی 
در جبهه های دفاع مقدس حضور فعال داشــت و تاکنون 
در خط مقدمِ دفاع از ارزشــهای انقاب و سیاســتگذاری 
علمی و فرهنگی در نظام اســامی یار معتمد مقام معظم 

رهبری هستند.

خبر

وزیر خارجه :

هر رأی، برای 
برافراشته تر شدن 

پرچم ایران در عرصه 
بین المللی است

وزیر خارجه کشــورمان گفت:  هر برگ رأی 
در انتخابات پیش رو، به منزله برافراشــته تر 
شــدن پرچم پرافتخار جمهوری اسامی ایران 

در عرصه های بین المللی خواهد بود.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر، »حســین 
امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه کشــورمان 
در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: عید میاد 
مســعود حضرت بقیة الله الاعظــم )عج( را به 

ملت شریف ایران صمیمانه تبریک می گویم.
 همه با هم برای سربلندی ایران عزیز

 هر برگ رأی در انتخابات پیش رو، به منزله 
برافراشته تر شــدن پرچم پرافتخار جمهوری 
اسامی ایران در عرصه های بین المللی خواهد 

بود.
 بــا آرزوی بهترین ها برای همه ایرانیان عزیز 

در سراسر جهان.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
تاکید کرد:

کارنامه درخشان 
دستگاه های اطلاعاتی 
در تامین امنیت ایران

عضــو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجــی مجلس گفت: ســربازان گمنام امام 
زمان )عج( باوجود همه توطئه های ســازمان 
یافته دشــمن کارنامه درخشــانی در تامین 

امنیت کشور داشته اند.  
زهره الهیــان روز یکشــنبه در گفت وگو با 
خبرنگار پارلمانی ایرنا با اشاره به هفته سربازان 
گمنام امام زمان)عج( گفت: ســربازان گمنام 
امام زمان )عج( شبانه روز و بدون حاشیه تمام 
توان خود را برای تامین امنیت کشــور به کار 

گرفته اند.
عضــو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجــی مجلــس شــورای اســامی افزود: 
دشــمنان ما اعم از آمریــکا، انگلیس و رژیم 
صهیونیستی و ایادی آنها در داخل و خارج از 
کشور، توطئه های سازمان یافته ای را از ابتدای 
پیروزی انقاب تاکنون علیه کشــور و نظام ما 

داشته و دارند.
الهیان افزود: با وجود همه تاش ها و صرف 
دلارهای فراوان برای ایجاد ناامنی در کشــور، 
ســربازان گمنام امام زمان)عج( توانســته اند 
بسیاری از توطئه های سازمان یافته دشمن را 

خنثی کنند.
وی افــزود: اگر تاش های صادقانه و مجدانه 
ســربازان گمنام امام زمان)عــج( برای تامین 
امنیت کشور نبود امروز ما شاهد حجم وسیع 

و گسترده ای از ناامنی ها در کشور بودیم.
نماینده مــردم تهران در مجلــس یازدهم 
خاطرنشان کرد: دشــمن با تجهیز گروه های 
تروریستی به پیشــرفته ترین ساح ها همواره 
ســعی دارد تا با انتقال آنها به داخل مرزهای 
کشــور اقدام به ایجاد ناامنــی و ترور در نقاط 
مختلف کشور کند که دستگاههای اطاعاتی 

ما این توطئه ها را کشف و خنثی کرده اند.
هفته اول اسفند امســال که مصادف است 
با ســالروز میاد خجسته حضرت مهدی)عج( 
بــه نام روز ســربازان گمنام امــام زمان)عج( 

نامگذاری شده است.

دبیر کل جمعیت وفاداران انقلاب:

مشارکت مردم در 
انتخابات کمتر از ۴۸ 

درصد نخواهد بود
دبیر کل جمعیت وفــاداران انقاب گفت: 
پیــش بینی می کنم که مشــارکت مردم در 
انتخابات کمتر از ۴۸ درصد نیســت و بیشتر 

از ۵۸ درصد هم نخواهد بود.
حبیب الله بوربور دبیر کل جمعیت وفاداران 
انقــاب در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران 
درباره رقابت هــای انتخاباتی بین جناح های 
سیاســی گفت: در جریان جلسه ای که برای 
گزینش لیســت ائتاف داشــتیم مشــاهده 
کردم بعضی از افرادی که در واقع در جریان 
اصولگرایی ثبت نــام کردند از نظر تفکر، دید 
و تفکر اطاح طلبی داشتند. اینکه فکر کنیم 
اگر کسی در تهران تایید شده اصولگرا است، 

غلط است.
وی افــزود: از اول انقاب تا به امروز، بیش 
از ســی سال کشــور و انتخابات چه دولت و 
چه مجلس ها در دســت اصاح طلب ها بود. 
اگر این ها تشخیص بدهند که رای نمی آورند 
تبلیغ می کنند که نامزد نداریم، نامزد های ما 
تایید نشده اند و لیست نمی دهیم. این اقدام و 

حرکت همیشگی اصاح طلبان است.
بوربــور ادامــه داد: اصاح طلب هــا اگــر 
تشــخیص بدهند کــه رای می آورند حضور 
فعالانه  پیــدا می کنند و اگر هم ببینند رای 
نمی آورند ســعی می کنند رونق رای مردم را 
پایین بیاورند که بتوانند به خارج از کشــور 
بفهمانند که ما با شما هستیم و در یک مسیر 

حرکت می کنیم.
دبیر کل جمعیت وفــاداران انقاب گفت:  
پیش بینی می کنم مشــارکت مردم کمتر از 
۴۸ درصد نیســت  و بیشتر از ۵۸ درصد هم 

نخواهد بود.

2
ســخنگوی وزارت خارجه گفت: عملیات نظامی خودسرانه و تجاوزکارانه در یمن، به جز تشدید ناامنی و بی ثباتی در منطقه، دستاوردی برای این 

کشورهای متجاوز نخواهد داشت.
به گزارش مهر، »ناصر کنعانی« سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان حمات نظامی گسترده شب گذشته آمریکا و انگلیس در داخل خاک یمن 
را شــدیداً محکوم کرد و افزود: این گونه حمات خودســرانه و ماجراجویانه، خارج از قواعد و اصول شــناخته بین المللی و نقض حاکمیت و تمامیت 

ارضی یمن است.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: آمریکا و انگلیس بار دیگر ثابت کردند که حامی تمام عیار جنایات جنگی و نسل کُشی رژیم صهیونیستی 
در نوار غزه و کرانه غربی هستند و تعهد به امنیت و منافع نامشروع رژیم اشغالگر و جنایتکار صهیونیستی را مقدم بر صلح و امنیت بین المللی می دانند 

و برای تأمین امنیت رژیم یادشده همه اصول اخاقی و انسانی و نیز قوانین و مقررات بین المللی و منشور ملل متحد را زیر پا می گذارند.
کنعانی افزود: آمریکا و انگلیس با اینگونه حمات، به دنبال تشدید تنش و بحران در منطقه، گسترش دامنه جنگ و بی ثباتی، انحراف افکار عمومی 

از جنایات جنگی رژیم صهیونیستی و خرید فرصت برای تداوم جنایات جنگی این رژیم متهم به نسل کُشی هستند.

حمله به یمن به جز بی ثباتی در منطقه دستاورد دیگری نخواهد داشت

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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آیــت الله رئیســی گفت: انتخابــات یکی از 
مهمترین تجلیات اراده مردم و نیروی درونزای 

ملی است.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در دیدار با 
جمعی از نخبگان و منتخبان اقشــار مختلف 
مردم اســتان خراســان جنوبی اظهــار کرد: 
انتخابات یکی از مهمترین تجلیات اراده مردم 
و نیروی درونزای ملی است. همانطور که تاریخ 
شکوهمند پشــت ســر ما را اراده های بزرگ 
مــردان و زنان ما ســاخته اند، فردای ما را هم، 

همان اراده ها خواهند ساخت.
آیت الله رئیسی با اشــاره به انتخابات پیش 
رو گفت: حضور میلیونی مــردم در انتخابات، 
پشتوانه کشور و نظام بوده و امنیت ساز، اقتدار 
آفریــن و پیــش برنده کشــور در عرصه های 

مختلف است.
انتخابــات مجلس  نامــزد ششــمین دوره 
خبرگان رهبری با تقدیــر از فعالان اقتصادی 
وصنعتگران استان اضافه کرد: در سطح کشور 
بیش از هفت هزار بنــگاه تولیدی از مجموعه 
کارخانجــات تعطیل و نیمــه تعطیل، به مدار 

تولید برگشــته اند و این نویدبخش آینده ای 
روشن است.

وی ضمن اشاره به بازدیدی که سال گذشته 
از پروژه آبرســانی منطقه درح در شهرســتان 

سربیشه داشته، گفت: آبرسانی در این منطقه 
با ســرعت پیش میرود و تاکنون نیز در سطح 
کشور تنش آبی ســه هزار و ششصد روستا از 
۱۰ هزار روستای هدف گذاری شده رفع شده 

است.
آیت الله رییســی بیان اینکــه عقب ماندگی 
هایی از دهه قبل داریم که باید جبران شــود، 
اظهار کرد: خراسان جنوبی استانی دانشگاهی 
بوده و کادرسازی در اســتان خیلی با اهمیت 
اســت و معتقدم ایــن امکان وجــود دارد که 
نیرویهای متدیــن، کارآمد و اثرگــزار در این 
استان تربیت شوند و در سطح کشور رشد پیدا 

کنند.
وی با اشاره به اینکه عزت ما در گرو اجرایی 
سازی بیانیه گام دوم انقاب است، عنوان کرد: 
گفتمانی را که امــام و رهبری بنیان نهاده اند 
و امروز نهادینه شــده، باید به آن عمل کنیم و 
هنر دولتمردان به معنی عام باید این باشد که 

گفتمان امامین انقاب را اجرایی کنند.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود، با 
اشاره به فضلیت شب نیمه شعبان عنوان کرد: 
امشب بعد از لیالی قدر، شب بسیار با فضلیتی 
است چرا که نزول برکات الهی در این شب هم 
تقدیر می شود و در روایات بر شب زنده داری، 

استغفار، دعا و مناجات تاکید شده است.

آیت الله رئیسی: 

انتخابات، یکی از مهمترین تجلی های اراده مردم و نیروی 
درونزای ملی است

عضــو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت 
دســتگاه های  گفــت:  مجلــس  خارجــی 
شــبانه  جــدال  مــا  اطاعاتــی  و  امنیتــی 
دشــمن  جاسوســی  ســرویس های  با  روزی 
از آن  بالاتر  برتــر و  دارند و همواره دســت 
دســتگاه های اطاعاتــی ما بــوده و می توان 
زمان  امام  گفت که مواجهه ســربازان گمنام 
)عج( با ســرویس های جاسوسی دشمن پیش 

است.  بوده  دستانه 
عباس مقتدایی در گفت وگو با ایرنا با اشاره 
زمان)عج(  امــام  بــه هفته ســربازان گمنام 
در  زمان)عج(  امــام  گمنام  ســربازان  گفت: 
دســتگاه های اطاعاتــی کشــور در رده های 
امنیــت جامعه تاش  تامیــن  برای  مختلــف 
داشــته و دارند کــه تنهــا بخش های از آن 

قابلیــت اطاع رســانی دارد و مابقی لایه ها 
و رده هــا به دلیل حفظ امنیت کشــور اطاع 
رســانی نمی شــود اما این بــه معنای نادیده 

گرفتن تاش آنها نیســت.
عضــو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت 
افزود: امنیت امروز کشــور  خارجــی مجلس 
اقدامات  هم مرهون پیشــرفت فناورانه و هم 
صحیــح  سیاســتگذاری های  و  نــه  خردمندا
دســتگاه های اطاعاتی و امنیتی کشور است.

امنیتــی  دســتگاه های  افــزود:  مقتدایــی 
و اطاعاتــی مــا جــدال شــبانه روزی بــا 
دارنــد  دشــمن  جاسوســی  ســرویس های 
آن  از  بالاتــر  و  برتــر  دســت  همــواره  و 
دســتگاه های اطاعاتــی ما بــوده و می توان 
زمان  امام  گفت که مواجهه ســربازان گمنام 

)عج( با ســرویس های جاسوسی دشمن پیش 
است. بوده  دستانه 

ایران  قدرشناس  مردم  کرد:  وی خاطرنشان 
و  پشتیبان  همیشــه  مختلف  رغم ســایق  به 
حامی دســتگاه های اطاعاتی کشــور بوده و 
به شــکل همه جانبه از آنها حمایت کرده اند.

عضــو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت 
برتر  دســت  افزود:  یازدهم  مجلس  خارجــی 
کشــور در حوزه مســائل اطاعاتی و امنیتی 
بیگانه  جاسوســی  ســرویس های  مقابــل  در 
نتیجــه زحمات شــبانه روزی دســتگاه های 
اطاعاتــی کشــور اســت که مــا ضمن خدا 
قــوت به آنهــا هفته ســربازان گمنــام امام 
تبریک  قشــر زحمتکش  این  به  را  زمان)عج( 

می کنیم. عرض 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:
اقدامات دستگاه های اطلاعاتی ایران مقابل دشمن همواره پیش دستانه 

بوده است

عضو شورایعالی انقاب فرهنگی گفت: باید بهانه ها 
را کنار بگذاریم و برای کشور و اسام به میدان بیاییم 
و با تبعیت از رهبری و مرجعیت شــیعه انتخاباتی با 

شکوه را برگزار کنیم و جشن بگیریم.
به گزارش مهــر، آیت الله »علیرضــا اعرافی« عضو 
شــورایعالی انقاب فرهنگی، با حضور در حســینیه 
قاسم بن الحســن و در جمــع مردم انقابی پیشــوا 
اظهــار کرد: انقاب اســامی مردم ایــران برآمده از 
اندیشــه مهدویت و نهضت عاشوراست و مردم پیشوا 
همیشه انقابی، ولایت مدار و دارای اندیشه مهدوی و 

عاشورایی بوده اند.
رییس هیــأت امنــای جامعه المصطفی العالمیه، با 
اشاره به مفهوم آیه السابقون السابقون در قرآن کریم 
افزود: پیشــگامی و پیش قدمی یک فرد یا اجتماع در 

امور مربوط به جامعه و سرنوشــت آن، دارای ارزش 
ویژه اســت. این همان ویژگی ای است که مردم این 
منطقه را ممتاز کرده اســت. در جبهه های جنگ هم 
این ویژگی بســیار مهم و ارزشمند بود و کسانی که 

خط شکن بودند، ثواب ویژه نصیب شان خواهد شد.
وی با قدردانــی از ملت همیشــه در صحنه ایران 
گفت: ملت ایران، ملتی پیش قدم اســت. وقتی جهان 
از اندیشه های الهی و معنویت به تدریج عقب نشینی 
می کــرد؛ ملت ایران به رهبری امــام خمینی)ره( بر 
پاخاســت و نقطه عطفی را با انقاب دینی خود رقم 
زد و نــوری بر دل های آزادی خواهان و خداجویان در 

جهان افکند.
آیت الله اعرافی در ادامه افزود: دســت گیری از مردم 
و جوامــع در موقع نیاز و وقت خطر، ارزش کار را بالا 

می برد و عمل مردم ایران با حضور ۴۵ ساله خود در 
صحنه های مختلف جمهوری اسامی و ایستادگی در 

برابر دشمنان، ماجور خواهد بود.
عضو شورایعالی انقاب فرهنگی سپس به نگاه های 
دشــمن نســبت به رفتار مردم ایران گفت: دشمنان 
شکست سختی را از حضور با شکوه شما در راهپیمایی 
۲۲ بهمن خوردند و باز نگاهشان به ۱۱ اسفند است.

آیــت الله اعرافی با پرداختن بــه گره خوردگی همه 
ابعاد کشــور به مســاله انتخابات افزود: ایرانی که در 
محور مقاومت و جهان اســام، نقشی ویژه و کلیدی 
بر عهــده دارد؛ باید بهانه ها را کنــار بگذاریم و برای 
کشــور و اسام به میدان بیاییم و با تبعیت از رهبری 
و مرجعیت شیعه انتخاباتی با شکوه را برگزار کنیم و 

جشن بگیریم.

آیت الله اعرافی: 
باید انتخاباتی با شکوه برگزار کنیم و جشن بگیریم

یکــی از نمایندگان مجلس شــورای اســامی با 
انتقاد از رویکرد برخی جریانات سیاســی در تدوین 
لیست های انتخاباتی درخصوض حضور زنان تاکید 
کرد: حضور خانم ها در لیســت های انتخاباتی نباید 
به عنوان زینت المجالس و ســهمیه ای دیده شــود 
بلکه باید بر مبنای شایسته سالاری باشد؛ شاید در 
یک موقعیت واحد یک خانم در عملکرد و رویکرد، 
کارنامه بهتری داشته باشد ولی امروز این اتفاق رخ 
نمی دهد و بر اساس سهمیه بندی شاهد حضور زنان 

در لیست ها هستیم که اتفاق خوبی نیست.
ســمیه رفیعی در گفت و گو با ایسنا، با تاکید بر 
لزوم رعایت دو اصل تخصص محوری و تعهد محوری 
در تصمیم گیری برای حضور افراد در لیســت های 

انتخاباتی گفت: مبنای حضور افراد در لیســت های 
انتخاباتی باید شایسته سالاری باشد و اگر قرار است 
قدمی واقعی برای حل مشکات مردم برداشته شود، 
به صورت کلی بهتر است در این خصوص بر اساس 
کمیســیون های تخصصــی و تخصص اقدام شــود 
چراکه در این کمیسیون های تخصصی است که باید 

یکسری ریل گذاری ها انجام شود.
وی با بیان اینکه »اگر فردی بدون تخصص و فقط 
به خاطر شرایط سیاســی وارد مجلس شده باشد، 
اساســاً نمی تواند صاحب نظر درستی باشد«، اظهار 
کرد: خیلی از مشکات کشور به همین دلیل است؛ 
همیــن موضوع را می توانیم به حضــور خانم ها نیز 
تعمیم دهیم؛ حضور خانم ها در لیست های انتخاباتی 

نباید به عنوان زینت المجالس و ســهمیه ای دیده 
شــود بلکه باید بر مبنای شایســته سالاری باشد؛ 
شاید در یک موقعیت واحد یک خانم در عملکرد و 
رویکرد، کارنامه بهتری داشــته باشد ولی امروز این 
اتفاق رخ نمی دهد و بر اســاس سهمیه بندی شاهد 
حضور زنان در لیســت ها هســتیم که اتفاق خوبی 

نیست.
این نماینده مجلس تصریح کرد: باید ســقف های 
شیشــه ای جهت حضور فعال خانم ها برای حضور 
در ســاحت های مختلف از جمله نمایندگی مجلس 
برداشــته شــود و باید اصل و مبنا مطابق خواست 
صریــح رهبری که بارها مطــرح کردند و همچنین 

خواست مردم، »شایسته سالاری« باشد.

رفیعی: 
شایسته سالاری مبنای حضور زنان در لیست های انتخاباتی باشد نه سهمیه



خبر

رقابت های پایانی مسابقات 
والیبال سالنی جام فجر

دیدار پایانی مســابقات والیبال ســالنی جام فجر امشب در 
جزیره کیش برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش، امشــب تیم های 
سبلان کیش با تدبیر ایمن در دیدار رده بندی مسابقات والبیال 

سالنی از ساعت ۱۹ به مصاف یکدیگر خواهند رفت.
تیم های والیبال مصالح حســنی با کیش چسب نیز در دیدار 

نهایی این رقابت ها از ساعت ۲۰ با یکدیگر رقابت می کنند.

برتری ایده نشانگر زنجیره سرد 
مواد غذایی حساس در کیش

مدیر توسعه فناوری سلامت دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان  
و رئیس اجرایی ایده شــو بهداشــت محیط گفت: برای اولین 
بار رویدادی تحت عنوان رویداد ایده شــو  بهداشت محیط در 
هفتمین همایش بین المللی و بیست و ششمین همایش ملی 

بهداشت محیط برنامه ریزی و اجرا شد.
به گزارش پایــگاه خبری تحلیلی فیدار آریا از روابط عمومی 
مرکز بهداشــت کیش، عبد الحمید تاجوراظهــار کرد: فرایند 
اجــرای این رویداد به این صورت بود که بعد از فراخوان طرح،  
ایده های مربوط به بهداشــت محیط به دبیرخانه این همایش 
ارسال شــد .در مرحله اول ایده ها توســط  کارشناسان مرکز 
رشد دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان بررسی  و ایده هایی که 

معیارهای اولیه ورود به داوری را  داشتند انتخاب شدند.
  وی بــا بیان اینکه در مرحله اول تعداد شــصت و پنج ایده 
دریافت شد افزود: از این شصت و پنج ایده  در مرحله اول ۱۰ 
ایده برتر با حضور اساتید و متخصصین بهداشت محیط شاغل 
در دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان و با استفاده از چک لیست 

های از پیش تعیین شده داوری شد.
وی افزود: در مرحله دوم داوری، ســه ایده توسط سه داور از 
دانشگاه های مختلف علوم پزشــکی کشور انتخاب و  از  ارایه 
دهندگان این ایده ها ی برتر برای پرزنت ایده خود در همایش 

دعوت شد.
رئیس اجرایی ایده شو بهداشت محیط گفت:محورهای مهم 
ایــن رویداد شــامل فناوری های نوین در بهداشــت محیط و 
محیط زیســت، ردیاب ها و شناســاگرها در بهداشت محیط و 
محیط زیســت ،راهکارهای نوآورانه مقابله با تهدیدات زیست 
محیطی، ایده های نوآورانه اســتفاده بهینه از منابع زیســتی،  

نوآوری در آموزش زیست محیطی و بهداشت محیط بود.
دکتر تاجور بیان کرد: مســابقه ایده شو به منظور استفاده از 
ایده هــای نوآورانه و فناورانه با رویکرد کارآفرینی در راســتای 
زمینه ســازی برای تحقق ســلامت محیط و با هــدف ترویج 
ایده پروری و هدایت ایده های خلّاق و نوآور برای تولید ثروت و 

ایجاد اشتغال مولد برگزار می شود.
وی همچنین یادآور شــد: در نخســتین رویداد ایده شو که 
در جزیره کیش برگزار شــد، مسلم غلام نژاد ،  با ایده  نشانگر 
زنجیره سرد مواد غذایی بعنوان ایده برتر اولین رویداد ایده شو 
انتخاب شــد. ایده طراحی ساخت دستگاه تولید آب از رطوبت 
هــوا در مناطق مختلف با درصد  رطوبــت متفاوت ارائه عادل 
کامیاب و ردیابی فلزات سنگین در نوشیدنی های مصرفی رایج 
با استفاده از فلوئور سنت  حاصل از برانگیختگی نقاط کوانتومی 
، ارائه فریبا عباسی به ترتیب رتبه های دوم و سوم این رویداد 

را کسب کردند.
در پایــان اولین رویداد ایده شــو از برگزیدگان با اهدای لوح 

سپاس و جوایز نفیس قدردانی شد.

میز خدمت کیش در مسجد 
نور اهل سنت با حضور 

مدیران سازمان برگزار شد
مطالبه  ها، درخواست ها و مشکلات 45 نفر از کیشوندان 
در چهارمین میز خدمت ســازمان منطقه آزاد کیش پس 

از اقامه نماز جمعه اهل ســنت در مسجد نور بررسی شد
بــه گزارش پایگاه خبری تحلیلی فیدار آریا از ســازمان 
منطقــه آزاد کیش، در این میز خدمت رحیم ســرهنگی 
به همراه معاونان و مدیران این ســازمان و مدیران عامل 
شرکت های تابعه و مسوولان بیمارستان از نزدیک ضمن 
آشنایی با مشکلات کیشوندان، دستورات لازم در خصوص 
بررسی کارشناســی درخواســت ها و مطالبات مردمی را 
صادر و بر ارائه راهکار کارشناســی جهت رفع مشــکلات 

آنان تاکید کردند.
مدیر عامل ســازمان منطقــه آزاد کیــش در این میز 
خدمت که با شــعار» جمعه ها تعطیل نیســت« بر پاشده 
است از تمامی مسوولان خواست رسیدگی و بررسی سریع 
درخواســت های مردمی و رفع موانع کسب و کارها را در 
چارچوب قوانیــن و مقررات را در دســتور کار خود قرار 

دهند.
بر اساس این گزارش طرح های کسب و کارهای بومیان 
در بخــش بومگردی، دریا و صنعــت، مجوزهای صیادی، 
مباحث مربوط به شهر سازی، مسکن و وضعیت معیشتی 

از جمله موارد مطرح شده در این میز خدمت بود.
گفتنی اســت ســازمان منطقــه آزاد کیــش مصمم به 
ترویج فرهنگ پاســخگویی مسوولان این سازمان در قالب 
دیدارهای مردمی و میز های خدمت است و در این راستا 
سیســتم ارزیابی از ادارات، نهادها و سازمان های مستقر 
در جزیره کیش را نیز در دســتور کار قرار داده است تا بر 
اســاس نظرخواهی از مردم در فضای مجازی و نظرسنجی 
از آنان، نقاط ضعف و قوت دســتگاه های مستقر در کیش 

شناسایی شود.

اخبار

حمایت سازمان منطقه 
آزاد کیش از ساخت باغ 
بزرگ کتاب توسط بخش 

خصوصی
رحیم سرهنگی گفت: ســازمان منطقه 
آزاد کیش از سرمایه گذاری بخش خصوص 
در ساخت باغ بزرگ کتاب در جزیره کیش 

استقبال می کند.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
سازمان منطقه آزاد کیش، رحیم سرهنگی 
در آیین گشایش چهارمین نمایشگاه کتاب 
کیش که شــامگاه شنبه 5 اسفند در محل 
نمایشــگاه بین المللی کیش برگزار شد، از 
آمادگی ســازمان منطقــه آزاد کیش برای 
تعریف بسته ســرمایه گذاری جدید جهت 
ایجاد باغ بزرگ کتــاب در کیش خبر داد 
و گفت: با تعریــف کاربری زمین فرهنگی 
و با قیمت پایین، از ســرمایه گذاری بخش 
خصوصــی در زمینه ایجاد باغ بزرگ کتاب 
که مقرون به صرفه بوده و دارای بخش های 

خدماتی نیز باشد؛ حمایت می کنیم. 
مدیرعامل ســازمان منطقــه آزاد کیش 
تاکید کــرد: جزیــره کیــش نیازمند باغ 
کتاب با ابعاد مناسب و فضایی برای کتاب 
خواندن، کتاب خریدن و پاتوقی برای گفت 
و گو فرهنگی و شــعر خوانی است و برای 
این که این مهم به ثمر برســد و در سطح 
منطقه ای و بین المللی مطرح شود؛ از هیچ 

کوششی دریغ نخواهیم کرد.
"سرهنگی" با تبریک میلاد منجی عالم 
بشــریت حضرت مهدی)عج( و با قدردانی 
از معاونــت فرهنگی و اجتماعی ســازمان، 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی و بخش 
خصوصی در برگزاری چهارمین نمایشــگاه 
کتاب کیش، به ضــرورت وجود کتاب در 
ســبد فرهنگی خانواده های ایرانی اشــاره 
کرد و افزود: در حال حاضر فضای مجازی 
جایگزین کتاب وکتابخوانی شــده است و 
امیدوارم برگزاری چنین نمایشــگاه هایی 
بتوانــد در زمینــه ترویــج فرهنگ کتاب 
خوانــی، افزایش آگاهی و بالا بردن کیفیت 

زندگی نقش آفرینی کند.
گفتنی است »چهارمین نمایشگاه کتاب 
کیش« در راستای توسعه و ترویج فرهنگ 
کتاب و کتابخوانی با عرضه بیش از ۲۰ هزار 
عنوان کتاب از 3۰۰ ناشــر و در فضایی به 
وسعت هفت هزار متر مربع تا ۱۱ اسفند در 
محل نمایشگاه بین المللی کیش دایر است.

رییس سازمان مدیریت بحران 
کشور:

 به دنبال تکنولوژی 
پیش بینی زلزله با هوش 

مصنوعی هستیم
معــاون وزیر و رییس ســازمان مدیریت 
بحران کشــور با تاکید بر ضرورت هوشمند 
ســازی مدیریت بحران در کشور گفت: به 
دنبال بررســی رفتار گسل ها و تحلیل آن با 
هوش مصنوعی برای پیش بینی زلزله قبل 

از وقوع آن هستیم.
مراســم  در  نامــی«  »محمدحســن 
گرامیداشــت روز مهندس در جزیره کیش 
با با بیــان اینکه می توان بــه کمک هوش 
مصنوعی زلزله را حــدود نیم دقیقه قبل از 
وقوع آن پیش بینی کــرد، افزود: باید با فن 
آوری و دانش های نوین به دنبال حفظ جان 

مردم در برابر بلایای طبیعی باشیم.
وی از افتتاح ۲۰ ایستگاه بروز لرزه نگاری 
در کشــور طی ۶ ماه آینده خبر داد و اضافه 
کرد: هوشمند سازی مقابله با بلایای طبیعی 

در دستور کار است.
وی با اشــاره به وقوع بیــش از ۲۱ هزار 
زلزله در ایران طی ســال جاری، اظهار کرد: 
در چند دهه گذشته تعداد زلزله های بالای 
هفت ریشــتر در ایران انگشــت شمار بوده 
است که همین موضوع یک نقشه راهبردی 
می تواند برای کشــور باشد؛ معتدیم که اگر 
ساختمان های کشور ایمنی مقاومت در برابر 
زلزله های هشــت ریشتری را داشته باشند، 
زلزله دیگر به هیچ عنوان یک بلای طبیعی 

برای کشورمان نیست.
رییس سازمان مدیریت بحران کشور ادامه 
داد: می توان با ایمن ســازی ساختمان های 
کشــور، زلزله را به فرصت تبدیل کرد؛ یک 
زلزله چهار ریشتری به اندازه یک هزار تن تی 
ان تی و معادل یک بمب هیروشــیما انرژی 
آزاد می کنــد که می تواند یــک فرصت نیز 
محسوب شود؛ جالب است بدانید که انرژی 
آزاد شــده در زلزله اخیر ترکیه معادل ۱۹ 

بمب اتم هیروشیما انرژی آزاد کرده است.
وی با قدردانی از حساسیت به کار رفته در 
جزیره کیش برای ایمن سازی ساختمان ها، 
گفت: ساختمان های کیش با مقاومت کامل 
در برابــر زلزله های بالای ۶ ریشــتر ســال 
گذشــته امتحان خود را پــس داد و به یک 

الگو در سراسر کشور تبدیل شد.
به گــزارش ایرنا، روز مهنــدس در تقویم 
رســمی ایران روز پنجم اســفندماه است؛ 
این روز بــه یاد دانشــمند بــزرگ ایرانی 
خواجه نصیرالدین طوســی به ثبت رسیده 
و در حالیکه هر ســال همزمــان با این روز 
همایش ها و مراسم مختلفی در کشور برگزار 
اولین گرامیداشت  این مراســم  می شــود، 
رســمی روز مهندس در تاریخ جزیره کیش 

بوده است.

3
رحیم سرهنگی در پیامی ضمن تبریک میلاد مسعود منجی عالم بشریت حضرت مهدی )عج( هفته سربازان گمنام را گرامی داشت.

نیمه شــعبان، سالروز ولادت منجی عالم بشریت و پیام آورصلح ، مهربانی وامنیت است او که با رسیدنش چشمان منتظر یک جهان 
غرق درنور می شــود و دلهای بی قرار به قرارش آرام می گیرند.و چه زیبا که میلاد مســعود این منجی عدالتخواهی و امید آفرینی در 

جهان، به نام سربازان گمنام کشور نامگذاری شده است. 
ایثارگرانی که توسعه و رشد اقتصادی، فرهنگی واجتماعی هر جامعه محصول عملکرد این عزیزان برای ایجاد امنیت است. اگر امروز 

در بین نا امنی های منطقه، کشــورما در آرامش وامنیت بسر می برد این آرامش مرهون تلاش های نیروهای خدومی است که درعین 
گمنامی ، برای امنیت این کشور شبانه روزی تلاش می کنند.

ضمن تبریک اعیاد شعبانیه به ویژه میلاد منجی عالم بشریت مهدی موعود )عج( ، فرارسیدن هفته سربازان گمنام را به این عزیزان 
ایثارگر که در ســکوت و بی نشــان، برای حفظ امنیت این کشور با تمام وجود جانفشــانی می کنند همچنین خانواده های شریفشان 

تبریک وتهنیت عرض می کنم .

پیام تبریک مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش به مناسبت گرامیداشت نیمه شعبان و هفته سربازان گمنام

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دوشنبه
07 اسفند 1402
 شماره  1634

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش دراولین همایش گرامیداشت 
روز مهندسان گفت: افتخار می کنیم مهندسان کیش با خلاقیت خود 

به زیباییها ی جزیره کیش افزوده اند.
به گــزارش روابط عمومــی واموربین الملل ســازمان منطقه آزاد 
کیش، اولین همایش گرامیداشت روز مهندسان جزیره کیش شامگاه 
5 اســفند با حضور مدیرعامل سازمان منطقه ازاد کیش، امام جمعه 
کیش، امام جمعه اهل ســنت جزیره ، ریس ســتاد بحران کشــور، 
مدیرکل فنــی وزیربنایی دبیرخانه شــورایعالی مناطــق ازاد، ریس 
موسسه ژئوفیزیک دانشــگاه تهران، رییس جامعه مهندسان کیشف 
روســای جوامه واصناف، معاونان سازمان منطقه آزاد کیش ومدیران 
عامل شــرکت های تابعه و جمع کثیری از مهندسان جزیره کیش به 

اتفاق خانواده هایشان برگزار شد.
مدیرعامل سازمان منطقه ازاد کیش در این مراسم با اشاره به تقارن 
فرخنده نیمه شــعبان وروز مهندس ضمن تبریک این عید ســعید و 
گرامیداشت جایگاه مهندسان به ویژه مهندسان سخت کوش جزیره 
کیــش گفت: این روز بهانه ای اســت برای تقدیر وگرامیداشــت یاد 
مهندســانی که عامل توسعه کشور و جزیره کیش هستند مهندسین 
خوش ذوقی که درعرصه های مختلف مهندسی فعالیت کردند وباعث 
رشد کشور شدند. مهندسینی که درتوسعه تکنولوژی در کشور سهم 

داشته اند.
ســرهنگی افزود: این کشــور و آب وخاک مرهــون خلاقیت ها و 
نخبگی های مهندسانی است که در رشته های مختلف برق، عمران، 
شــیمی، مکانیک، سازه و همه رشــته های مهندسی در تلاش برای 

توسعه کشور هستند.
وی اظهار داشت : درجزیره کیش نیز می بالیم به حضور مهندسانی 
که چهره زیبای کیش مدیون تلاش های این مهندســان است و در 
کنــار زیبایی که خداوند به اقلیم وطبیعت این جزیره داده اســت با 
خلق آثار ارزشــمند و کیفی به افزایش این زیبایی و توســعه کیش 

کمک کرده اند.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش با اشاره به طرح جامع کیش 
که حاصل تلاش مهندســان است تصریح کرد: در طرح توسعه کیش 
براســاس طرح جامع تلاش می کنیم همچنان با کمک مهندســان 
متخصص عــلاوه بربازبینی با دانش روز مهندســی بــرای طراحی، 

مطالعات شهری وتوسعه کیش گام برداریم.
وی ادامه داد: جامعه مهندسان جزیره کیش نقش زیادی در توسعه 

زیبا وهمگون کیش برعهده داشــته و دارند و با ایجاد سازه های برند، 
بر زیبایی های جزیره کیش افزوده اند.

وی درپایان ابراز امیدواری کرد با یاری و همراهی مهندسان علاوه 
بررعایت نظام مهندســی، توســعه این جزیره کیش از نظر کیفی و 

زیبایی همچنان درکشور پیشرو باشد.
گفتنی است دراین مراسم از ۱5 پیشکسوت جامعه مهندسان کیش 

تقدیر شد.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش: 

طرح جامع کیش براساس دانش روز بازبینی می شود

معــاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان منطقــه آزاد کیش 
ازگشایش بزرگترین کتابخانه استاندارد در این منطقه خبر داد

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه 
آزاد کیش، سید علیرضا فاطمیان پوردر آیین گشایش چهارمین 
نمایشگاه کتاب کیش که شامگاه شنبه 5 اسفند با حضور رحیم 
سرهنگی مدیر عامل این سازمان، علی رمضانی مدیرعامل خانه 
کتاب و ادبیات ایران و حجت الاسلام و المسلمین علیرضا بی 
نیــاز امام جمعه کیش در محل نمایشــگاه بین المللی کیش 
برگزار شد، بر ترویج فرهنگ کتاب و کتاب خوانی تاکید کرد.

معاون فرهنگی و جتماعی سازمان منطقه آزاد کیش گفت: 
بزرگتریــن کتابخانه جزیــره کیش با امکانات اســتاندارد در 
فرهنگســرای سعدی در آینده نزدیک گشایش خواهد یافت و 
سعی می کنیم با گردآوری کتاب های متنوع و مرجع، امکان 
دسترســی راحت و کم هزینه برای مردم و اشتراک و گردش 

کتاب بین آنان را فراهم کنیم.
فاطمیــان پور با بیان این که اقدامــات فرهنگی با توجه به 
موقعیت جغرافیایی و مشکلات حمل و نقل، همواره در جزیره 
کیش دشــوار اســت؛ تاکید کرد: اجرای برنامه های ممتاز در 
سطح ملی که جزیره کیش درآن بتواند به سهم خود در حوزه 
های فرهنگی و اجتماعی نقش آفرینی کند و نیز اجرای برنامه 

های متنوع که در راســتای آموزش، پرورش و پرکردن اوقات 
فراغت کیشوندان است؛ دو محور فعالیت های معاونت فرهنگی 

و اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش است. 
وی تاکید کرد: تقویت و توسعه برنامه های فرهنگی و هنری 
که در گذشته در کیش اجرا شــده و مورد اقبال عمومی قرار 
گرفته با رویکرد و محوریت خانواده و در قالب شــعار" کیش 
بهشت خانواده" در دســتور کار معاونت فرهنگی و اجتماعی 

سازمان منطقه آزاد کیش قرار گرفته است.
معاون فرهنگی و اجتماعی ســازمان منطقــه آزاد کیش با 
اشــاره به راه اندازی جشنواره موسیقی کیش و برگزاری موفق 
جشــنواره فیلم فجر افزود: رویداد »کیش، بهشت خانواده« در 
سه شاخه »عکس، پوستر و فیلم ۱۰۰ ثانیه ای« طراحی شده 
و یک رویداد کشــوری است. بنا داریم، اختتامیه این رویداد را 

در روز ملی خلیج فارس برگزار کنیم.
فاطمیان پور با بیان این که کتاب از عناصر پیشران پیشرفت 
در کشــورهای دنیا است و بدون اغراق در کنار همه رسانه ها، 
بی بدیل اســت؛ از همکاری وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
و بخش خصوصــی در برگزاری چهارمین نمایش کتاب کیش 
قدردانــی و تاکید کــرد: برگزاری کمی و کیفــی برنامه های 
فرهنگی و هنــری مرهون تعامل و همکاری بخش خصوص با 

سازمان منطقه آزاد کیش است.
همچنین علی رمضانی مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران 
نیز در این مراســم با اشــاره به لزوم توجه به فرهنگ کتاب و 
کتابخوانی از آمادگی" خانه کتاب و ادبیات ایران" برای تامین 
کتاب های جزیره کیش با 5۰ درصد تخفیف خبر داد و بر لزوم 

توجه به کتاب کودک و نوجوان در کیش تاکید کرد.
بر اســاس ایــن گزارش در پایــان این مراســم از عزت الله 
محمدی مدیرعامل شــرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه 
های کیش، حسین رباطی مدیرعامل شرکت پارس کالا کیش، 
جلیل القدر مدیرعامل شرکت دام دوووار، ابراهیم ارزانی مدیر 
مســوول روزنامه اقتصاد کیش، بهرام آزاد مدیر عامل شرکت 
حمل و نقل میرحســینی، بابک عامل مدیر مسوول هفته نامه 
آوای کیش و طهمورث قاســمی دبیر مجمع سازندگان کیش 
که در برگزاری چهارمین نمایشــگاه کتــاب کیش همکاری 

داشتند؛ قدردانی شد
گفتنی است »چهارمین نمایشگاه کتاب کیش« در راستای 
توسعه و ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی با عرضه بیش از ۲۰ 
هزار عنوان کتاب از 3۰۰ ناشــر و در فضایی به وســعت هفت 
هزار متر مربع تا ۱۱ اســفند در محل نمایشــگاه بین المللی 

کیش دایر است.

کیش دارای کتابخانه بزرگ و استاندارد می شود

با حمایت ســازمان منطقه آزاد کیش، نخســتین ایستگاه لرزه 
نگاری دائمی باند پهن کیش توســط موسسه ژئوفیزیک دانشگاه 

تهران راه اندازی شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه آزاد 
کیش، همزمان با اعیاد شــعبانیه و روز مهندس، این ایســتگاه با 
حضور رحیم ســرهنگی مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش و 
محمدرضــا حاتمی رئیس موسســه ژئوفیزیک دانشــگاه تهران، 
بهــزاد پور محمد معاون اجرایی مرکز لرزه نگاری این مؤسســه، 
محمدحسن نامی رئیس ســازمان مدیریت بحران کشور وسعید 
پورزادی معاون عمرانی و زیربنایی ســازمان منطقه آزاد کیش به 

بهره برداری رسید.
نخستین ایســتگاه لرزه نگاری دائمی باند پهن کیش با هزینه 
3۰میلیارد ریال در مدت ۶ ماه جنب ســاختمان سازمان منطقه 
آزاد کیش راه اندازی و در طي یک ماه اخیر به صورت آزمایشــي 
فعالیت خود را آغاز و وارد مدار خدمات دهي ایســتگاه هاي لرزه 

نگاري در سطح محلي، استاني و ملي شده است.
با راه اندازی این ایســتگاه لرزه نــگاری در جزیره کیش، رصد 
فعالیت لرزه ای گسل ها، ثبت و اطلاع رسانی زمین لرزه ها و پیش 
آگاهی و پیش هشــدار زمین لرزه ها، بــا ثبت خرد لرزه ها بهتر و 

مناسب تر فراهم می شود. 
بر اســاس این گزارش ایجاد این ایســتگاه در راستاي تقویت و 
توســعه زیرســاخت هاي مدیریت بحران زلزله در سطح کشور و 

اجراي برنامه توســعه ایستگاه هاي لرزه نگاري در سطح محلی با 
هدف هوشمند سازي مدیریت بحران زلزله و رصد بهتر و مطلوب 

تر فعالیت لرزه اي گسل ها انجام شد.
"محمدرضا حاتمی" رئیس موسسه ژئو فیزیک دانشگاه تهران 
در این مراســم گفت: همزمان با جزیره کیش از ۲ ایستگاه دیگر 
لرزه نگاري دائمي باند پهن در شهرستان میامي استان سمنان و 

گچساران بهره برداری شد.
وی خاطر نشان کرد: هدف اصلي از راه اندازي ایستگاه هاي لرزه 
نگاري در این مناطق رصد مناسب تر فعالیت لرزهاي گسل ها به 
صــورت محلي، ثبت، پایش و اعلام به موقع و دقیق تر زمین لرزه 
هاي رخداده و ثبت خرد لرزه ها توسط ایستگاه هاي لرزه نگاري 
محلي با هدف پیش آگاهي و پیش هشــدار براي آمادگي عمومي 

قبل از وقوع زلزله است.
"حاتمی" ادامه داد: بکارگیري اطلاعات ثبت شده براي انجام 
مطالعات و جانمایي ســاختگاه هاي مهــم و حیاتي، بکارگیري 
اطلاعات ثبت شــده براي مطالعات پهنه بندي و ریز پهنه بندي 
خطر زلزله در ســکونت گاه ها براي برنامه ریزي و اقدامات مورد 
نیاز در حوزه مدیریت بحران شــهري و روســتایي و برنامه هاي 
توســعه اي و بکارگیري اطلاعات ثبت شده براي اهداف علمي و 
پژوهشي متخصصین و دانشجویان از دیگر اهداف ایجاد ایستگاه 

های جدید است.
وی ادامه داد: عملیات اجرایي ایستگاه لرزه نگاري جدید دائمي 

باند پهن درمیمند بخش فارغان شهرســتان حاجي آباد اســتان 
هرمزگان، شهرستان شاهرود استان سمنان، شهرستان جم استان 
بوشهر، شهرســتان راز استان خراسان شــمالي، دانشگاه اراک و 
دانشــگاه خوارزمي کرج در حال انجام بوده و پیش بیني مي شود 
که بهره برداري از این ۶ ایستگاه در مدت ۶ ماه آینده انجام پذیرد.

همچنین بهزاد پورمحمد معاون اجرایی مرکز لرزه نگاری موسسه 
ژئو فیزیک دانشــگاه تهران گفت: در سال آینده ایجاد ۱۱ایستگاه 
لرزه نگاري جدید در مناطق پر خطر اســتان هاي اردبیل، ایلام، 
خوزســتان، سیستان و بلوچستان، گلســتان، زنجان، آذربایجان 
شرقي، آذربایجان غربي، قم و خراسان رضوي و هرمزگان )جزیره 
قشــم( در دستور مرکز لرزه نگاري کشــوري موسسه ژئوفیزیک 

دانشگاه تهران قرار دارد. 
وی ابراز امیدواری کرد با حمایت سازمان مدیریت بحران کشور، 
سازمان برنامه بودجه کشور،استانداري هاي مربوطه، سازمان ها و 
مراکز ذیربط،عملیات اجرایي این ایســتگاه ها نیز آغاز و تا پایان 

سال۱4۰3 مورد بهره برداری قرار گیرد.
معاون اجرایی مرکز لرزه نگاری موسســه ژئو فیزیک دانشــگاه 
تهران از مجهز شدن تمامی استانداری به "سامانه اطلاع رساني 
برخط زمین لرزه" از طریق مرکز لرزه نگاري کشــوري موسســه 
ژئوفیزیک دانشــگاه تهران در ســال آینده خبر داد و افزود: این 
مهم با هدف تقویت زیرساختهاي مدیریت بحران زلزله و هوشمند 

سازي مدیریت بحران انجام خواهد شد.

بهره برداري از ایستگاه لرزه نگاري دائمي باند پهن در جزیره کیش

چهارمین دوره از نمایشــگاه بزرگ کتاب کیش با عرضه بیش از ۲۰ 
هزار عنوان کتاب در فضایی به وسعت هفت هزار متر مربع از ساعت ۱۹ 
روز شنبه 5 اسفند در محل نمایشگاه بین المللی کیش افتتاح می شود.

به گــزارش روابط عمومی و امــور بین الملل ســازمان منطقه آزاد 
کیش،در راستای توسعه و ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی »چهارمین 
نمایشــگاه کتاب کیش« با بهره گیری از ظرفیت ناشــران و انجمن  های 
تخصصی نشــر سراسر کشــور از5 تا ۱۱ اسفند در محل نمایشگاه بین 

المللی کیش برگزار می شود.
در ایــن رویداد بیش از۲۰هزار عنوان کتاب و تازه های نشرکشــور از 

3۰۰ ناشــر در حوزه های کتاب های عمومی،کودک و نوجوان، کمک 
آموزشی، زبان، دانشگاهی و دیجیتال به بازدید کنندگان عرضه خواهد 

شد.
یکــی از ویژگی های این نمایشــگاه ارائه تخفیــف 5۰ درصد برای 
کیشــوندان برای خرید کتاب تا ســقف 4۰۰ هزار تومان است و برای 
خرید بیش از سقف 4۰۰ هزار تومان، تخفیف 5 درصدی در نظر گرفته 
شــده اســت که برای برخورداری از این تسهیلات همراه داشتن کارت 

کیشوندی یا کارت ملی الزامی است.
بر اســاس این گزارش، "چهارمین نمایشگاه کتاب کیش" به صورت 

هایپری )فروش متمرکز( اجرا می شود؛ به گونه ای که مراجعه کنندگان 
برای سهولت بیشتر به صورت فروشگاهی کتاب های مورد علاقه خود را 

انتخاب و در یک صندوق واحد، هزینه آن را پرداخت می کنند.
برای رفاه حال بازدید کنندگان از نمایشــگاه، وســایل نقلیه عمومی 
از چهار منطقه ســفین مقابل خاتم الانبیا، مقابل پارس خلیج، شهرک 
نوبنیاد میدان بهارســتان و شــهرک صدف مقابل مســجد امام حسن 
مجتبی ) ع( در دو نوبت ساعت ۱8 و ۱۹برای رفتن به نمایشگاه و ساعت 
۲۱ و ۲۲ برای بازگشــت از نمایشــگاه آماده خدمات دهی هستنداین 

رویداد همه روزه از ساعت ۱۰ تا ۲۲ پذیرای علاقه مندان است.

گشایش چهارمین نمایشگاه کتاب کیش
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معاون عتبات عالیات ســازمان حج و زیارت جزییاتی از اعزام زائران در ماه های شــعبان و رمضان و تعطیلات نوروز به عتبات عالیات عراق را 

اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، حمیدرضا محمدی گفت: دوره اعزام های ماه رمضان و تعطیلات نوروز از ۲۳ اسفندماه آغاز می شود. برای روز تحویل سال و 

شب های قدر و سایر مناسبت ها در این ماه نیز برنامه ریزی شده است تا زائران از فضای معنوی عتبات عالیات عراق بهره مند شوند.

او با بیان اینکه اعزام های ماه شــعبان تا ۲۲ اســفندماه پایان می یابد، افزود: برای ماه شــعبان تاکنون حدود ۵۵ هزار نفر ظرفیت از ســوی 
شرکت های مجری ایجاد شده است، که حدود ۳۸ هزار نفر از متقاضیان نام نویسی کرده اند، از این تعداد ۲۶ هزار نفر اعزام شده اند که بقیه نیز 
در حال اعزام هستند.به گفته معاون عتبات عالیات سازمان حج و زیارت، حدود ۱۲ هزار نفر از زائرانی که با کاروان های تحت نظارت سازمان 

حج و زیارت عازم عراق شده اند، در  نیمه شعبان در کنار بارگاه ائمه معصوم )ع( در کربلا، نجف و کاظمین هستند.

زمان اعزام های رمضان و نوروز به عراق اعلام شد

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دوشنبه
07 اسفند 1402

 شماره  1634

خبر

»رژ لب« آماده نمایش شد
فیلم کوتاه »رژ لب« برای نمایش و حضور در جشنواره های 

داخلی و خارجی آماده شد.
به گزارش ایسنا، فیلم کوتاه »رژ لب« به کارگردانی مشترک 
امیرعباس رنجبر و محمدرضا حسینی، با پایان مراحل فنی و 

تدوین راهی جشنواره های داخلی و خارجی می شود. 
ایــن فیلم کوتــاه بــه تهیه کنندگی امیرعبــاس رنجبر و 
نویسندگی محمدرضا حسینی در چهار روز فیلمبرداری شده 

است.
در خلاصه داستان این فیلم آمده است: »مگه من مُردم که 

تو نگرانی؟ همه چیز رو خودم درست می کنم...«
عوامل »رژ لب« عبارتند از:

بازیگران: مهدیه باســتانی، علیرضا حنیفی، رضا افشــار، 
نســترن باقرزاده، مدیر فیلمبرداری: حمید شــکوهی، مدیر 
برنامه ریزی و دســتیار اول: ســجاد نوبهاری، مشاور رسانه و 
امور بین الملل: بهزاد کشاورز ابرشی، مدیر تولید: امیرهوشنگ 
حسینی، طراح صحنه و لباس : سجاد کاظمی، تدوین: بابک 
رضوانی، مجری طرح: فریدون محبتی، منشی صحنه: سمیه 
جهانشــاهی، طراح گریم: عاطفه رضایــی، صدابردار: جاوید 
حسینی، مدیر تدارکات: علی عبدی، عکاس: کوروش برزی، 
گروه فیلمبرداری: افشــین خســرو آبادی، صالــح رضازاده،  
محمــد گل محمدی، حمزه احمــدی، گروه صحنه و لباس: 
بهناز شــاه حیدری، ستایش سعدی، ســینه موبیل: مسعود 
سروری، دستیار صدا:  مســعود محمدی، دستیار تدارکات: 

میثم شاه حیدری.
در موسیقی این فیلم، از ترانه واران با صدای شهرام ناظری 
و  امید رسول پور )ترانه نازدار و نادار( استفاده شده و لوکیشن 

اصلی »رژ لب« در شهرستان رباط کریم بود.

نمایش »نیشدارو« در موزه 
سینما

مســتند »نیشدارو« ســاخته منوچهر انور در موزه سینما 
نمایش داده می شود.

به گــزارش ایســنا، در ادامه نمایش های ویــژه فیلم های 
مستند در موزه ســینما تحت عنوان »شب های مستند« با 
مشارکت انجمن صنفی تهیه کنندگان سینمای مستند، فیلم 

»نیشدارو« روی پرده سالن فردوس موزه سینما می رود. 
در هفتمین نشســت شب های مســتند که روز سه شنبه 
هشتم اســفند ساعت ۱۷ برگزار می شود، محمدرضا اصلانی 
مستندســاز پیشکســوت ســینما درباره این فیلم صحبت 

خواهند کرد.
فیلم مســتند »نیشدارو« درباره شــرکت سرم سازی رازی 
اســت که فعالیت خود را در سال ۱۳۰۳ تحت نظارت وزارت 
کشاورزی وقت با تحقیقات پیرامون راه های مبارزه با بیماری 
طاعون گاوی شــروع کرد و به عنوان یکی از قدیمی ترین و 
معتبرترین مراکز علمی و تحقیقاتی کشور شناخته می شود.

»منوچهر انور« این فیلم مستند را در سال ۱۳۴۳ ساخته 
است.

سخت ترین سکانس 
»پالایشگاه« به روایت 

کارگردانش 
چند روزی به پایان اکران فیلم »پالایشــگاه« باقی مانده 
و کارگردان این فیلم پرحاشــیه جشنواره فجر سال قبل با 
اشــاره به اینکه فیلمبردار این اثر از آینده داران سینماست، 
سخت ترین سکانسی را که در فیلم داشته، برای مخاطبانش 

روایت کرد.
به گزارش ایسنا، فیلم سینمایی »پالایشگاه« به کارگردانی 
مهرداد خوشــبخت در جشــنواره فیلم فجر سال گذشته 
رونمایی شد و از دی ماه امسال هم روی پرده سینماها رفت. 
این فیلم روایت یک ماجرای واقعی در دوران جنگ تحمیلی 
عراق و ایران است ولی به خط مقدم جبهه ارتباطی ندارد و 

روایتی دیگر از آن دوران را به تصویر می کشد.
»پالایشــگاه« به تهیه کنندگی سعید سعدی و محصولی 
از مشــارکت بنیاد ســینمایی فارابــی و وزارت نفت روانه 
اکران شــده اســت و بانیپال شــومون، امیررضا دلاوری، 
الهام نامی نیک، نادر ســلیمانی و یاسین مسعودی از جمله 

بازیگران فیلم هستند.
خوشــبخت در گفت وگویی با ایســنا از مشــکلاتی که 
برای فیلمبرداری برخی ســکانس ها داشــته، گفته است و 
ســخت ترین سکانس را هم به انتخاب خودش توضیح داده 

است.
او می گوید:  بزرگترین چالشــی که برای ساخت این فیلم 
بــا آن مواجه بودیــم و همه می گفتند نمی شــود، این بود 
کــه دو تریلی کنار هم حرکت کنند. کار ســخت و شــاید 
غیرممکن که انجام شــد اما سخت ترین سکانس، مربوط به 
سکانســی است که باید مخزن پالایشــگاه خالی شود و در 
آن سقف تانکر هم کنده می شود. ما خیلی تلاش کردیم تا 
آن صحنه ای که می خواســتیم در بیاید. از ترسم چند مدل 
مختلــف پلان گرفتم تا اگر نشــد، بتوانم یکی را جایگزین 
دیگری کنم این سکانس آنقدر سخت بود که از پیش تولید 
به آن فکر می کردم چطور باید آن را گرفت و حتی بعد که 

به سر فیلمبرداری رسیدیم هم یکی از دغدغه ها بود.
در این مسیر فیلمبرداری فیلم را، کسی برعهده داشت که 
یکی از فیلمبرداران آینده دار سینماست و تاکنون فیلم های 
متفاوتی را فیلمبــرداری کرده از جملــه »تک تیرانداز« و 

»قاتل و وحشی«.
سعید براتی فیلمبردار جسور و با جرأتی است که در یک 
پلان برای گرفتن صحنــه از دریاچه، از یک جرثقیل ۱۰۰ 

تنی بالا رفت تا آن را فیلمبرداری کند.

خبر

انجمن بازیگران 
امریکا برندگان خود 

را شناخت
سی امین دوره جوایز انجمن بازیگران آمریکا 
برندگان خود در بخش های مختلف سینمایی 

و تلویزیونی اعلام کرد.
به گزارش ایسنا، فیلم سینمایی »اوپنهایمر« 
در ادامه روند موفقیت آمیز خود توانست جایزه 
بهترین تیم بازیگری در یک فیلم ســینمایی 
را از جوایــز انجمن بازیگران آمریکا از آن خود 
کنــد و کیلین مورفی هم بــرای بازی در این 
فیلم بهتریــن بازیگر مرد نــام گرفت و لیلی 
گلدســتون هم بــرای نقش آفرینــی در فیلم 
»قاتلان ماه کامــل« بهترین بازیگر زن جوایز 
 )Sag Awar ds  ( امریــکا  بازیگــران  انجمــن 

نام گرفت.
جوایــز بخــش بازیگــری نقــش مکمــل 
مــرد و زن نیــز بــه ترتیب به رابــرت داونی 
جونیورز )اوپنهایمــر( و دادین جوی راندولف 

)جاماندگان( رسید.
در بخــش تلویزیونی، جایــزه بهترین تیم 
بازیگری به ســریال تازه پایان یافته »وراثت« 
رســید، گرچه این ســریال در بخــش جوایز 

انفرادی به توفیقی دست نیافت.
فهرســت برنــدگان ســی امین دوره جوایز 

انجمن بازیگران آمریکا از این قرار است:
نقش آفرینی برجســته توسط تیم بازیگران 

در یک فیلم سینمایی/ اوپنهایمر
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر زن 
در نقش اول/ لیلی گلادســتون در نقش مولی 

– »قاتلان ماه گل« بورکهارت 
نقش آفرینی برجســته توســط یک بازیگر 
مرد در نقش اول/ کیلیان مورفی در نقش جی 

– »اپنهایمر« رابرت اوپنهایمر 
نقش آفرینی برجســته توسط تیم بازیگران 

در یک سریال درام/ سریال وراثت
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر زن 
در یک ســریال درام/ الیزابت دبیکی در نقش 

– »تاج« پرنسس دایانا 
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر مرد 
در نقش مکمل/ رابرت داونی جونیور در نقش 

– »اپنهایمر« لوئیس اشتراوس 
نقش آفرینی برجســته توسط تیم بازیگران 

در یک سریال کمدی/ سریال خرس
نقش آفرینی برجســته توســط یک بازیگر 
مرد در یک فیلم تلویزیونی یا مینی ســریال/ 

– »مشاجره« استیون یون در نقش دنی چو 
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر زن 
در نقش مکمل/ داوین جوی راندولف در نقش 

مری لم - »جاماندگان«
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر مرد 
در یک ســریال درام/ پدرو پاســکال در نقش 

– »آخرین بازمانده« جوئل 
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر زن 
در یک ســریال کمدی/ آیــو ادبیری در نقش 

– »خرس« سیدنی آدامو 
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر زن 
در یک فیلم تلویزیونی یا مینی ســریال/ علی 

– »مشاجره« ونگ در نقش امی لاو 
نقش آفرینی برجسته توسط یک بازیگر مرد 
در یک ســریال کمدی/ جرمــی آلن وایت در 

– »خرس« نقش کارمن »کارمی« برزاتو 

خرس طلای برلین به 
یک مستند رسید

هفتــاد و چهارمین جشــنواره فیلم برلین 
به کار خــود پایان داد و در نهایت مســتند 
»داهومــی« ســاخته »ماتی دیــوپ« برنده 
خرس طــلای بهترین فیلم بخش مســابقه 

اصلی شد.
به گزارش ایسنا، مراســم اختتامیه هفتاد 
و چهارمین دوره جشــنواره بین المللی فیلم 
برلیــن برگزار شــد و جایزه خــرس طلایی 
بهترین فیلم بخش مســابقه اصلی به مستند 
محصول  دیوپ«  »متی  ســاخته  »داهومی« 
مشترک فرانســه، ســنگال و بنین رسید و 
»نیازهای یک مسافر« به کارگردانی »هونگ 
سونگ ســو« از کره جنوبی هم برنده خرس 

نقره ای جایزه بزرگ هیات داوران شد. 
خرس نقره ای جایزه هیات داوران به فیلم 
اعطا  دومون«  »برونو  ســاخته  »امپراتوری« 
شــد و »نلســون کارلوس دو لوس سانتوس 
آریاس« هم بــرای فیلم »په په« خرس نقره 
ای بهترین کارگردانی برلیناله را به خانه برد. 
جایزه بهتریــن بازیگر نقش اصلی و مکمل 
جشنواره هم به ترتیب به »سباستین استن« 
برای فیلم »یــک مرد متفــاوت« و »امیلی 
اســتون« برای بــازی در فیلــم »چیزهای 

کوچک مثل این« رسید. 
بــه کارگردانی  بــزرگ«  فیلــم »خمیازه 
علیار راســتی جایــزه ویژه هیــات داوران 
بخــش »مواجهه« برلیناله را کســب کرد و 
مستند »میدگُل« ســاخته سروناز علم بیگی 
و محصول مشترک ایران و آلمان تقدیر ویژه 
1« را  4 Plus هیــات داوران در بخش نســل »

کسب کرد. 
هفتــاد و چهارمین جشــنواره بین المللی 
فیلــم برلین از تاریــخ ۵ تا ۲۵ فوریه ۲۰۲۴ 
)۲۶ بهمن تا ۶ اســفند( در آلمان برگزار شد 
و لوپیتــا نیونگو بازیگر و فیلمســاز کنیایی-

مکزیکی برنده اســکار، ریاست هیات داوران 
بین المللی جشــنواره فیلم برلین را بر عهده 

داشت. 
این فهرســت فقــط فیلم هــای برگزیده 
مراســم اختتامیه اصلی جشــنواره برلین را 

شامل شده است.

مهوش افشاری از دوبله کارتون »پسرشجاع« 
و همچنین »پت پســتچی« کــه صدای پرویز 
ربیعی در آنها ماندگار شــده، یاد کرد و گفت: 
پرویز ربیعی جایگزینی نخواهد داشت همانطور 
که تمام کســانی که رفتند هیچ کس جایشان 

را نگرفت.
مهوش افشــاری -مدیــر دوبــلاژ و رئیس 
انجمن گوینــدگان گفتارفیلم در گفت وگویی 
با ایسنا، درباره درگذشــت پرویز ربیعی که از 
نســل طلایی عرصه دوبله محسوب می شود، 
بیان کرد: متاســفانه در چند سال اخیر انقدر 
شــاهد از دست دادن عزیزان دوبله بوده ایم که 
از دست دادن این قدیمی ها برایمان وحشتناک 
است. جای خالی  آن ها همیشه حس می شود و 
هیچ کسی جای ایشان را نخواهد گرفت. تمام 
کسانی که رفتند هیچ کس جایشان را نگرفت.

او با یادی از کارتون قدیمی »پســر شجاع«، 
گفت که او در آن کارتون نقش »پسر شجاع« 
را دوبله می کرد و مرحوم ربیعی گویندگی پدر 
پسرشجاع. او سپس از همکاری های متعدد در 

دوبلاژ با زنده یاد ربیعی گفت. 
افشــاری از پرویز ربیعی بــه نیکی یاد کرد 
و ادامــه دائ: ما خاطــرات خیلی خوبی از هم 
داشتیم و همین چند روز پیش بود که با ایشان 

به واسطه کار دوبله دیدار داشتم. او کاملا سالم 
بــود و به گفته فرزندش بــه تازگی هم چکاپ 

شده بود اما ناگهانی این اتفاق افتاد.
افشــاری با یادآوری اینکه با مرحوم ربیعی 
در کارتون »پت پستچی« هم همکاری داشته 
بیــان کرد که در این کار هم خاطرات خوبی با 

مرحوم ربیعی داشته است. مهوش افشاری در 
این اثر، مدیر دوبلاژ بود.

او دربــاره کارتون »پســر شــجاع« به بیان 
خاطــره ای پرداخــت و گفت: به واســطه این 
کارتــون زمانی من به تلویزیون دعوت شــده 
بــودم. به من گفتنــد که ما تلفــن پدرتان را 

گرفته ایم و ایشــان می خواهند با شما صحبت 
کنند و من هم متعجب که پدرم خیلی ســال 
پیش فوت کردند، اما اصرار داشتند که پدرتان 
اســت و بعد دیدم که آقای ربیعی پشت خط 
هستند و آنها به خاطر »پسر شجاع« می گفتند 

که با پدرت صحبت کن!
پرویز ربیعی از پیشکسوتان عرصه دوبله شب 
گذشته- پنجم اسفند ماه در منزل خود بر اثر 
ایست قلبی در ســن ۸۴ سالگی درگذشت. او 

زاده ۲۵ شهریور ۱۳۱۸ تهران بود.
ربیعــی از مهمترین گوینــدگان نقش های 
مکمــل در تاریخ دوبله ایران اســت و در ارائه 
شخصیت ها و تیپ های مختلف و متضاد مهارت 

داشت.
صدای ربیعــی را در فیلم هــای مختلف به 
جای بازیگرانی مانند جورج ســی اســکات در 
»بیلیارد باز«، اســتیو مــک کوئین در »دزدی 
ســنت لویی«، دیوید چیانــگ در »مبارزی از 
شــان تونگس«، فردریک فورســت در »اینک 
آخر الزمان« و آثاری مانند »پســر شجاع« به 
جای شــخصیت پدر پسر شجاع، »جنگجویان 
کوهستان«به جای شخصیت کائوچیو، کارتون 
»بینوایــان« به جای ژاور و خیلی از آثار مطرح 

سینمایی دیگر شنیده ایم.

مهوش افشاری ؛

از »پسر شجاع« تا »پت پستچی« با زنده یاد پرویز ربیعی

یک کارگردان تئاتر تاکید کرد که اگر تا چند ســال آینده 
فکری برای اقتصاد این هنر نکنیم، با بحرانی جدی در زمینه 

بازیگری رو به رو خواهیم شد.
به گزارش ایســنا ،حســن جودکی که این روزها نمایش 
»ژیلت« را در تماشــاخانه ایرانشــهر روی صحنه می برد، با 
ارایه توضیحاتی درباره این اثر نمایشــی، نســبت به اقتصاد 

ضعیف تئاتر و بحران بازیگری در این حوزه هشدار داد.
او که بیشــتر در حوزه تهیه کنندگی و مدیریت تولید تئاتر 
فعالیت دارد، درباره حضــورش در عرصه کارگردانی توضیح 
داد: دغدغه اصلی ام، تهیه و تولید تئاتر و حتی تصویر اســت. 
کارگردانی برایم یک کار دلی است. مانند یک تابلوی نقاشی 
که می توان ســالی یک بار بومی گذاشــت و رنگی پاشید و 
اثری خلق کــرد. درواقع در کارگردانــی، بحث خلق کردن 
برایــم جذابیــت دارد که پیش از این بــه دلیل حضورم در 
تئاترشــهر، این کار ســخت تر بود و معمولا بــا فاصله چند 
سال، کار می کردم. البته در این سال ها در فضاهای گوناگون 
کارگردانی کرده ام؛ از جشــنواره دانشجویی تا اجرای نمایش 

کافه ای و اجرا در سالن های مختلف تئاتری.
جودکی که از سال ها پیش دغدغه اجرای نمایش »ژیلت« 
را داشــته، اضافه کرد: به دلیل مطالعاتی که درباره وضعیت 
نویســندگان در دوران استالین داشــتم، برایم خیلی جذاب 
بود که نمایشــی در این باره اجــرا کنم. این ایده را با عباس 
عبدالله زاده در میان گذاشــتم، و او سال ۹۲ این نمایشنامه 
را نوشــت و البته میان نگارش متن و اجرای کار، ۱۰ سالی 
فاصله افتاد. از ۲ ســال پیش پیگیر اجــرای آن بودیم و در 
نهایت، تماشــاخانه ایرانشهر، این زمان را در اختیار داشت و 

به اجرای ما اختصاص داد.
این کارگردان یادآوری کرد: فضای نمایش من یک کمدی 
تلخ است؛ اتفاقاتی که نویســندگان در دوره استالین تجربه 
کرده اند. البته ظاهرا ایــن روزها مردم خیلی دنبال کارهای 
تلخ نیستند و از تئاتر انتظار سرگرم کنندگی هم دارند. یعنی 
قرار نیست تئاتر فقط رسانه ای برای تولید اندیشه و فرهنگ 
باشــد. به نظر می رسد یک اثر نمایشــی باید بینابین باشد 

یعنی هــم به تولید بپردازد و هم از جنبه ســرگرم کنندگی 
برخوردار باشد.

او اجرای این نمایش را کار دشــوار خوانــد و در این باره 
توضیح داد: نمایش ما از نقطه ای آغاز می شــود و کارکترها 
طی آن به دگرگونی می رسند. این تغییر، برای بازیگر خیلی 
انرژی گیر اســت. بازیگران نمایش مــا ۷۰ دقیقه بدون وقفه 
روی صحنه حضور دارند. از ســوی دیگــر دکور ما کاربردی 
اســت و در طول اجرا مدام جمع تر می شود و حالا بازیگران 
باید در فضایی که هر لحظه محدودتر می شود، بازی کنند و 

این نیز دشواری دیگری برای آنان به همراه دارد.
جودکی کــه سال هاســت در زمینه تهیــه و تولید تئاتر 
فعالیــت می کند، انتخاب بازیگــر را یکی از چالش های مهم 
گروه های نمایشی دانســت و افزود: در ۵، ۶ سال گذشته با 
گســترش شــبکه نمایش خانگی، اتفاقی در زمینه بازیگری 
رخ داده اســت. زمانی، دوســتان بازیگر دل شان برای تئاتر 
می تپید و برای آن خیلی انرژی می گذاشتند. خوشحالم طی 
این ســال ها، بچه های تئاتر به شــبکه نمایش خانگی وصل 
شــده اند و بعد از مدت ها و گاه بعد از ۲۰ ســال کار و تلاش 
در تئاتر به دســتمزدهای شایسته خود نزدیک شده اند ولی 
این موضوع همان اندازه که خوشحال کننده است، برای تئاتر 

آسیب زاست.
او ادامه داد: برای نمایش هایم با چند بازیگر صحبت کردم 
که دل شــان برای تئاتر تنگ شــده بود و دوست داشتند به 
صحنه بازگردنــد ولی اقتصاد تئاتر، اجــازه چنین کاری به 
آنها نمی داد چراکه دستمزد تئاتر، یک دهم دستمزد تصویر 
اســت. بنابراین در یکی دو ســال آینده با بحران جدی در 
زمینه بازیگری تئاتر رو به رو خواهیم شــد چون نسل جدیدِ 
بازیگرانِ تئاتر مانند نسل های گذشته، دل شان برای این هنر 
نمی تپــد و از آغاز به دنبال حضور در تصویر هســتند و به 

اقتصاد و آینده شان فکر می کنند.
جودکی که نمایش خود را با بازی امیرکاوه آهنین جان و 
شهروز دل افکار اجرا می کند، با تقدیر  از این دو بازیگر افزود: 
دوســتان بازیگرم در این نمایش مشــغول بازی در سریال 

هســتند و گاهی از ۵ صبح تا ۷ شب در اطراف تهران آفیش 
می شوند و بعد از آن برای بازی در نمایش ما، انرژی فراوانی 
می گذارند که جای تقدیر دارد اما نســل جدید، رویکردشان 

متفاوت است.
این تهیه کننده تئاتر هشــدار داد: اگر تئاتر به فکر اقتصاد 
خود نباشــد، در یک دو سال آینده وضعیت دشواری از نظر 
حضــور بازیگران خواهد داشــت. در حال حاضر اگر ســالن 
اجرای یک اثر نمایشــی در تمام ۳۰ شب اجرای آن پر شود، 
باز هم کفاف هزینه های ساخت این اثر را نمی دهد. به همین 
دلیل همه جای دنیا، دولت و شــهرداری ها از تئاتر حمایت 
می کنند چون بدون این حمایت ها، نمی تواند به حیات خود 

ادامه بدهد.
جودکی با اشــاره به تعداد محدود اجرای اثار نمایشی در 
ایران اضافه کرد: یکــی از راه های نجات اقتصاد تئاتر، تعداد 
بالای اجراهاست. یک نمایش با ۲۵، ۳۰ اجرا نمی تواند درآمد 
قابل توجهی به دســت بیاورد. به همین دلیل در کشورهای 
پیشرفته، گاه یک اثر نمایشی حتی چندین دهه روی صحنه 
می ماند. این ثبات، می تواند تئاتر را ســرپا نگه دارد. در حال 
حاضر به دلیل وضعیت اقتصادی نامطلوب تئاتر، کسی حاضر 

نیست در این حوزه سرمایه گذاری کند.
او در پایــان درباره وضعیت تبلیغات نمایش خود گفت: ما 
از تمام اهرم های تبلیغاتی و اطلاع رسانی، از فضای مجازی تا 
تبلیغات کاغذی و ... استفاده می کنیم ولی یکی از مهم ترین 
ابزارهای تبلیغی برای تئاتر، بیلبوردهای شــهری اســت که 
عموم تماشــاگران را از اجرای یک نمایــش باخبر می کند. 
بــا این همه اقتصاد تئاتر، اجــازه بهره مندی از این امکان را 
نمی دهد. از ســوی دیگر نگاه شهرداری و سازمان زیباسازی 
هم تجاری اســت و گرنه می شد در کلان شهری مانند تهران 
در کنار این همه بیلبورد برای کالاهای گوناگون، ۲۰ بیلبورد 

هم برای تئاتر در نظر گرفت.
نمایش »ژیلت« هر شــب ساعت ۲۰ و سی و به مدت ۶۵ 
دقیقه در تالار اســتاد سمندریان تماشــاخانه ایرانشهر روی 

صحنه می رود.

کارگردان تئاتر »ژیلت« مطرح کرد:
»بحران بازیگر« در راه است

مراسم افتتاحیه نمایشــگاه نقاشی های سیروس مقدم در حالی 
برگزار شــد که میزبان هنرمندان سینمایی، تجسمی و همچنین 

بازیگران سریال »پایتخت« بود.
به گزارش ایسنا، »شرجی« عنوان نمایشگاه انفرادی نقاشی های 
ســیروس مقدم اســت که به دو دوره نقاشــی های وی )متقدم و 

متاخر( اختصاص دارد.
این نمایشگاه پنج شنبه و جمعه سوم و چهارم اسفندماه با حضور 
جمعی از هنرمندان هنرهای تجسمی و سینما و همچنین بازیگران 

سریال »پایتخت« در گالری گویه افتتاح شد.
احمد مسجدجامعی، الهام غفوری ـ تهیه کننده، آرش عباسی ـ 
فیلمنامه نویس، عیرضا خمسه، علی اوجی، هومن حاجی عبداللهی 
بازیگر، احمد مهرانفر بازیگر، نسرین نصرتی بازیگر، خشایار موحدیان 
ـ تدوینگر، تورج اصلانی فیلمساز و فیمبردار سینما، سهیل دانش 
اشراقی ـ طراح صحنه و لباس، علیرضا نجف زاده کارگردان، مجتبی 
احمدی ـ تهیه کننده، محمدصالح حجت الاســلامی مستندساز، 
مرتضی اسدی- نقاش، جواد بختیاری- خوشنویس و نقاش، ایراج 
اسکندری- نقاش، رضا هدایت- نقاش، محمدهادی فدوی- نقاش، 
بهرام حنفی- نقاش، ژیلا کامیاب- نقاش، سجاد باغبان- کارشناس 
و پژوهشــگر هنری و ... از جمله هنرمندان ســینمایی و تجسمی 

حاضر در مراسم افتتاحیه بودند.
سیروس مقدم هنرمند باسابقه و کارگردان سینما و تلویزیون که 
در رشــته نقاشی دانشکده هنرهای زیبای دانشگاه تهران تحصیل 
کرده اســت، پس از ۴۵ ســال دوری از هنر نقاشــی، نمایشگاه 

»شرجی« را برگزار کرده است.
وی درباره چگونگی آغاز دوباره فعالیتش بعد از ۴۵ ســال دوری 
از نقاشــی، گفت: در دوران کرونا به دلیل این که نمی شد کارهای 
گروهی فیلمســازی را داشته باشــیم و همه این فعالیت ها دچار 
کندی و لختی بودند، مجدداً شــروع به تمرین و کار نقاشــی و به 

تدریج طی دو سال اخیر تابلوهایی را خلق کردم.
مقدم درباره نمایشــگاه آثارش توضیح داد:  این نمایشگاه به دو 
بخش تقسیم می شــود؛ بخش اول آن متشکل از آثاری از دوران 
قدیم کاری ام است که بین سال های ۱۳۵۶ تا ۱۳۶۰ خلق شده اند 
و بخش دوم نیز مربوط به آثاری اســت که در ســه سال اخیر کار 
کرده ام. سبک کارهایم، همان اکسپرسیونیستی و رئالیسم اجتماعی 
با موضوعات و فضاسازی های جدید است. آثار این نمایشگاه شامل 
۱۶ تابلوی رنگ روغن بزرگ اســت کــه ۳ اثر آن متعلق به چهل 
سال گذشته است. همچنین، حدود ۳۰ اثر طراحی هم به نمایش 
گذاشته می شود که با تکنیک های سیاه قلم، مدادرنگی و آکرلیک 

کار شده اند.
علیرضا خمسه- بازیگر نقش »بابا پنجعلی« در سریال »پایتخت« 
درباره نقاشی کردن ســیروس مقدم گفت: خیلی خوب است که 
انســان موجود تک ساحتی و تک بعدی نباشــد و بهترین آدم ها 
کسانی هســتند که در شاخه های مختلف مهارت پیدا می کنند و 
دلیل ندارد که فیلمساز فقط فیلم بسازد، همچنان که یک برنامه 
ساز و کارگردان می تواند یک پیانیست خوب یا یک عکاس خوب 
باشــد. آقای مقدم نیز این وجه نقاش بودن شــان را پنهان کرده 

بودند. از طرفی دیگر، خیلی خوب است که مردم ببینند او غیر از 
سریال و فیلمســازی، نقاش هم بوده و آن را به خوبی انجام داده 

است.
احمــد مهرانفر- بازیگر نقش »ارســطو« نیز کــه در افتتاحیه 
نمایشگاه »شرجی« حضور داشت، از آغاز کار با سیروس مقدم در 
سریال »پایتخت« خبر داد و گفت: حضور در نمایشگاه نقاشی های 
سیروس مقدم و دیدن ایشان در مقام نقاش، خیلی شگفت آور بود. 
از قبل این نمایشگاه می دانستم که آقای مقدم نقاشی می کنند اما 
فکر نمی کردم با آثار به این زیبایی روبرو شوم و خاص هستند. در 
دفتر کار آقای مقدم تعدادی از آثار طراحی ایشان را دیده بودم اما 

مواجهه با آثار در نمایشگاه واقعا سوپرایزم کرد.
در استیتمنت این نمایشــگاه که به قلم سجاد باغبان با عنوان 
»سیروس مقدم متقدم!« نوشته شده، آمده است: »جوانان پر شور 
و با انگیزه که ســودای تغییر جهان را داشتند و آرمان شان نجات 
ایران از استعمار و تبدیلش به جامعه آرمانی سوسیالیستی بود. این 
جملات بهترین توصیف درباره سیروس مقدم و نسلی از هنرمندان 
انقلابی است که دانشجوی نقاشی دانشکده هنرهای زیبا بودند و با 
حمایت استاد محبوب شان هانیبال الخاص، تلاش کردند از مدیوم 
نقاشــی به مثابه ابزاری انقلابی در جهت تغییر جهان و به عبارتی 
برای تسخیر دیوارهای شهر استفاده کنند. سیروس مقدم در طول 
حدود ۴ سال از ۵۷ تا ۶۱ جزوه حلقه اصلی این گروه از هنرمندان 
بود. او در این آثار این دوره از ساده ترین و البته تاثیرگذارترین ابزار 

برای بیان هنری یعنی طراحی استفاده می کرد.

برای افتتاحیه نمایشگاه نقاشی سیروس مقدم؛
سازندگان »پایتخت« گرد هم جمع شدند
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بازداشت یک تروریست ضدشیعه 
از سوی پلیس

سخنگوی فراجا از دستگیری یک عضو گروهک ترویستی 
ضدشیعه به نام اکرم لاهوری خبر داد.

به گزارش ایسنا، سردار سعید منتظرالمهدی در این باره 
گفــت: ماموران پلیس، با انجــام اقدامات اطلاعاتی و فنی، 
فــردی به نام »اکرم لاهوری« را بــه اتهام فعالیت در گروه 
تروریســتی ضد شیعه سپاه صحابه شناسایی و در عملیاتی 

دستگیر کردند.
سخنگوی فراجا با اشــاره به سوابق این فرد گفت:  متهم 
با طی کردن دوره های آموزشــی ســاخت بمب در یکی از 
کشــورهای همســایه اقدام به ورود به کشور کرده و  قصد 

عزیمت به جزیره قشم را داشت که دستگیر شد.
منتظرالمهدی بــا بیان اینکه تحقیقات و بازجویی از این 
فرد در حال انجام است، گفت: اخبار تکمیلی در این زمینه، 
پس از پایــان فرآیند تحقیقات تخصصی، اطلاع رســانی 

خواهد شد.

فرمانده انتظامی هرمزگان:

انهدام باند سارقان مسلح 
طلافروشی در میناب

فرمانده انتظامی استان هرمزگان از شناسایی و دستگیری 
یک باند ســه نفره سارقان مســلح که قصد سرقت از یک 

طلافروشی داشتند، خبر داد.
ســردار علی اکبر جاویدان، با اشــاره به دستگیری باند 
سرقت مسلحانه به طلافروشی، اظهار کرد: کارآگاهان پلیس 
آگاهی شهرستان میناب با انجام کار فنی و اطلاعاتی و بهره 
گیری از شیوه های پلیســی فردی که دارای سابقه سرقت 
مسلحانه خودرو بوده را در بندرعباس شناسایی و پیگیری 

موضوع را  در دستور کار قرار دادند.
وی افزود: با بررسی و تحقیقات پلیسی بر روی این متهم 
مشــخص شد وی با تشــکیل یک باند جهت انجام سرقت 
مســلحانه طلاجات در حین عزیمت به شهرستان میناب 
می باشــد که در یک اقدام پیش دســتانه  عوامل انتظامی 
میناب باتشــکیل دو تیم مجهز در ورودی این شهرســتان 
مســتقر و باند سه نفره ســارقان را با یک خودرو سمند در 

ورودی شهر میناب شناسایی کردند.
ایــن مقام انتظامی اســتان افزود: پس از  چند ســاعت 
تعقیب و مراقبت خودروی موصوف با هدف انجام ســرقت 
جلو یک مغازه طلافروشــی توقف کرد که دریک عملیات 

غافلگیرانه سایر اعضا این باند دستگیر شدند.
ســردار جاویدان بیان کرد: در بازرســی بدنی از  متهمان  
که مجموعا دارای ۱۸ فقره ســابقه کیفری اعم از ســرقت 
مسلحانه، آدم ربایی و مشــارکت در قتل بودند یک قبضه 
کلت کمری یک تیغه خشاب و تعداد ۸ تیر فشنگ جنگی  
و در بازرســی از خودرو ســارقان یک قبضه اسلحه جنگی 

کلاش ، به همراه خشاب و ۲۴ تیر  جنگی کشف شد.
فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: متهمان دستگیر شده با 
تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانونی به دستگاه قضائی 

معرفی و با قرار مناسب روانه زندان شدند.

»نامی« قهرمان اولین دوره لیگ 
دومینو استان هرمزگان شد

مدیر ســازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی هرمزگان گفت: »حمید 
نامــی« در هفته چهارم اولین دوره مســابقات لیگ دومینو اســتان 

هرمزگان قهرمان شد.
صادق یوســفی یگانه در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: هفته چهارم 
اولین دوره مســابقات لیگ دومینو اســتان هرمزگان مصادف با اعیاد 

شعبانیه در سالن مرکز رشد جهاد دانشگاهی هرمزگان برگزار شد.
وی عنوان کرد: مسابقات لیگ دومینو در دو بخش تیمی و انفرادی 
برگزار می شــود که در حال حاضر مسابقات انفرادی در حال برگزاری 

است و تا پایان شهریور ماه سال ۱۴۰۳ ادامه خواهد داشت.
مدیر ســازمان دانشجویان جهاد دانشــگاهی هرمزگان خاطرنشان 
کرد: در پایان رقابت های هفته چهارم حمید نامی بر ســکوی نخست 
ایستاد، حسن جعفری مقام دوم، احمد دریس سیدی مقام سوم و سینا 

جعفری مقام چهارم این دوره از مسابقات را کسب کردند.

آغاز برداشت محصولات خارج 
از فصل در منطقه توکهور و 

هشتبندی
رئیس جهاد کشاورزی منطقه توکهور و هشتبندی میناب 
گفت: برداشــت محصولات سبزی و صیفی خارج از فصل در 
منطقه توکهور و هشتبندی شهرستان میناب همچنان ادامه 

دارد.
اســحاق جعفری در جمــع خبرنگاران، با اشــاره به آغاز 
برداشــت خــارج از فصل ســبزی و صیفــی در توکهور و 
هشــتبندی میناب، اظهار کرد: سطح زیر کشت پیاز در این 
منطقه ۳هزار هکتار اســت که در هر هکتار۵۰ تن محصول 

برداشت می شود.
وی با بیان اینکه برداشــت پیاز در این منطقه از اواخر دی 
آغاز می شــود و تا پایان اردیبهشت ســال آینده ادامه دارد، 
عنــوان کرد: از ابتــدای دی ماه تاکنون بیــش از۵۰ درصد 
محصول گوجه فرنگی این منطقه که ســطح زیر کشــت آن 
۳ هزار هکتار اســت با میانگین عملکــرد ۶۰ تن در هکتار 
برداشت شده و برداشــت این محصول نیز تا پایان فروردین 

ماه سال آینده ادامه دارد.
وی گفت: دهســتان چراغ آباد و روســتاهای حجت آباد، 
هشــتبندی، مجتمع امام، چاه غربال و توکهور از مهم ترین 
مناطق ســطح زیر کشــت پیاز و گوجه در منطقه توکهور و 

هشتبندی است.

خبر

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
هرمزگان خبرداد:

اجرای طرح ترخیص 
خودروهای توقیفی در 

هرمزگان
رئیس پلیس راهنمایــی و رانندگی هرمزگان 
گفت: به مناســبت گرامیداشــت نیمه شعبان و 
ولادت امام زمان )عج(، طرح ترخیص خودروهای 
توقیفی در پارکینگ های اســتان از امروز شنبه 

پنجم اسفندماه به مدت ۲ هفته آغاز شد.
ســرهنگ مجید صالح پوردر جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: طرح ترخیص فوق العاده وسایل نقلیه 
توقیفی به اســتثنای وســایل نقلیه ای که دارای 
سابقه پرونده های قضایی مفتوحه و یا شکایت دار 

هستند، اجرا شد.
وی افزود: در این طرح مقرر اســت در تمامی 
مصادیق توقیف وســایل نقلیه صرفــاً مرتبط با 
تخلفات و جرائم رانندگی، زمان توقیف به حداقل 
ممکن کاهش یابد و وســایل نقلیه ای که توقیف 

هستند، ترخیص شوند.
رئیس پلیس راهنمایــی و رانندگی هرمزگان 
بیان کرد: با همکاری بنیاد تعاون فراجا، شــرایط 
و ســاز و کار تقســیط جرائم را برای متقاضیان 
ترخیص وســایل نقلیه توقیفی در مدت ۲ هفته 
)زمان اجرای طرح( با پرداخت یک ســاله فراهم 

شود.
ســرهنگ صال پور، از دارندگان و مالکان این 
گونه وسایل نقلیه توقیفی در پارکینگ ها خواست 
برای ترخیص وســیله نقلیه خود به همراه سایر 
مــدارک به دفاتر پلیس +۱۰ سراســر هرمزگان 

مراجعه و نسبت به ترخیص خودرو اقدام کنند.

معاون امور دریایی اداره کل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان:

۱۱۵ شناور وظیفه 
جابجایی دریایی مسافران 

هرمزگانی را بر عهده 
دارد

 معــاون امــور دریایــی اداره کل بنادر و 
دریانــوردی هرمزگان گفت: ۱۱۵ شــناور با 
ظرفیــت پنج هزار و ۶۲۸ مســافر و دو هزار 
و۴۶۰ خودرو در هر بار سفر، جابه جایی مسافر 

و خودرو را به جزایر هرمزگان برعهده دارند.
اســماعیل مکی زاده  در جمع خبرنگاران، 
با اشــاره بــه آمــوزش ۵۹ همیــار ناجی و 
غواصی برای سفرهای نوروزی در هرمزگان، 
اظهارکرد: از مهرماه امســال به صورت ویژه 
همه شناورهای مسافری در حال رفت و آمد 
به بنادر تابعــه از نظر فنی و ایمنی کنترل و 

بازرسی شدند.
وی عنوان کرد: تهیه طرح آموزشی خدمه 
شناورهای مســافری، مهمانداران، همیاران 
ناجی، برگزاری نشست های کارشناسی تعیین 
نرخ بلیط شــناورهای مســافری و لندینگ 
کرافت های مسیر پل به لافت و جلسات ستاد 
تنظیم بازار استان از دیگر برنامه طرح تسهیل 

سفرهای دریایی ویژه نوروز ۱۴۰۳ است.
مکــی زاده افزود: تعییــن تکلیف ظرفیت 
شناورهای مسافری براساس بخشنامه اداره کل 
امور دریایی سازمان، ساماندهی، تجهیز، تهیه 
و تدوین مسیرهای تردد شناورهای تفریحی 
در جزیــره کیش و قشــم و ابــلاغ به تمامی 

شناورهای فعال تفریحی نیز بررسی شد.
وی خاطرنشــان کرد: برنامه ریــزی برای 
برگزاری مانور بزرگ امــداد و نجات دریایی 
در اسفندماه امسال در بندرعباس و همچنین 
مانورهــای اطفا حریق، ایمنــی و امنیتی در 
بنادر شهید حقانی، لنگه، قشم، چارک، آفتاب 

و جاسک، صورت گرفته است.

با آغاز رســمی تبلیغــات انتخابات مجلس 
شــورای اســلامی و مجلس خبرگان رهبری 

تنور انتخابات در هرمزگان داغ تر شد.
خبرگــزاری مهــر، بــا آغاز زمان رســمی 
تبلیغات کاندیداها شهرها و روستاهای استان 
هرمــزگان رنگ و بوی دیگری به خود گرفته 
است. جلســات تبلیغاتی در شــهرها حال و 
هوای دیگری دارد. از آغازین ســاعات شروع 
تبلیغات رسمی بنرها و پوسترهای کاندیداها 

در خیابان ها و معابر نصب شد.
با اعلام شورای نگهبان در استان هرمزگان، 
۱۱۲ کاندیدای مجلس شــورای اسلامی در 
سه حوزه انتخابیه مرکز استان، غرب و شرق 
استان به رقابت پرداختند. در حوزه انتخابیه 
بندرعباس، قشــم، بندر خمیر، بوموســی و 
حاجــی آباد ۶۳ کاندیدا برای ســه کرســی 
مجلس رقابت خواهند کرد. در حوزه انتخابیه 
میناب، رودان، ســیریک، جاســک و بشاگرد 
۲۵ کاندیدا برای تصاحب یک کرسی مجلس 
رقابــت می کنند. در حوزه انتخابیه بندرلنگه، 
بستک، پارسیان و کیش نیز ۲۴ کاندیدا برای 
تصاحب یک کرســی مجلس تبلیغات خود را 

آغاز کرده اند.
همزمان با انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
انتخابــات مجلس خبرگان رهبری هم برگزار 
می شــود. در این دوره ســه کاندیدا از سوی 

شورای نگهبان مورد تأیید قرار گرفتند.
برای پیشــرفت و آبادانی استان و کشور در 

انتخابات حضور خواهیم داشت
عباس صالحی یکی از شهروندان بندرعباس 
در گفت وگــو با خبرنگار مهر، بــا بیان اینکه 
انتخابــات مجلس نقش اساســی در تقویت 
نظام دارد، اظهار کرد: افرادی باید از ســوی 
مردم برای نشستن بر کرسی مجلس شورای 
اسلامی انتخاب شوند که آرمان   های انقلاب 
را بفهمنــد و دغدغه این نظــام و انقلاب را 

داشته باشند.
وی مطــرح کرد: حضور یکایــک مردم در 
انتخابات از اهمیت بالایی برخوردار اســت و 
هر برگه رأی را می   توان یک حمایت دیگر از 

این انقلاب دانست.
این شــهروند بندرعباسی با تاکید بر اینکه 
برای پیشــرفت و آبادانی کشــور و استانمان 
در انتخابات حضور خواهیم داشــت، افزود: با 
حضور پرشور مشــت محکم دیگری بر دهان 

دشمنان نظام خواهیم زد.
صالحی افزود: دشــمنان نظــام به دنبال نا 
امید کردن مردم هستند و تلاش می کنند که 
مردم را از حضور در انتخابات منصرف کنند، 
ولی آن   ها باید بدانند ما همیشــه پشتیبان 

نظام و انقلاب خود هستیم و خواهیم بود.

با انتخاب درست میهن مان را آباد می کنیم
زینب رکن الدینی شهروند دیگر هرمزگانی 
در گفت وگو با خبرنگار مهر، با تاکید بر اینکه 
هر شــهروند ایرانی برای سرافرازی کشورش 
تلاش می   کند، گفت: این مهم بدان معناست 
که برای ســربلندی کشــورمان در انتخابات 

حضور پرشور خواهیم داشت.
وی ادامــه داد: در راهپیمایی ۲۲ بهمن بار 
دیگر به اســتکبار جهانی نشان دادیم که ما 

همیشه حامی نظام و انقلابمان هستیم.
رکن الدینــی افزود: نمی گویم مشــکلات 
در جامعــه وجود ندارد و فشــار اقتصادی در 
زندگی نداریــم، ولی عدم حضور در انتخابات 
که از طریق دشمنان در جامعه در حال بیان 

است راه حل رفع آن نیست.
شهروند هرمزگانی مطرح کرد: با تحقیق و 
جست وجو باید افراد اصلح را شناسایی کنیم 
و با انتخاب درست به سوی آبادانی کشورمان 

بیش از پیش حرکت کنیم.
وی بــا تاکید بر انتخاب افــراد اصلح، بیان 
کرد: باید افراد اصلح بر کرسی مجلس شورای 
اسلامی تکیه بزنند تا بتوانند با قانون گذاری 

درست به این کشور خدمت کنند.
رکن الدینی مطرح کرد: معیار انتخاب باید 
اصلح بودن باشــد و نباید معیار پوچ را برای 

انتخاب افراد در نظر بگیریم.
انتخابات یک فراخوان ملی برای آینده بهتر 

است
احمد جعفری دبیر شریان در هرمزگان در 
گفت وگــو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه 
انتخابات در سیستم سیاسی و حکومت داری 
جمهوری اسلامی ایران یکی از پایه های اصلی 
محســوب می شــود، اظهار کرد: جمهوریت 
و رجــوع به رأی مردم یکــی از ارکان اصلی 

حکومت در جمهوری اسلامی ایران است.
دبیر شــریان در هرمزگان با تاکید بر اینکه 
در کشــور هر چهار ســال یک بار انتخابات 
پارلمانــی برگزار می شــود، عنــوان کرد: در 
این انتخابات قانون گذارهای کشــور انتخاب 
می شوند. مردم اســتان هرمزگان هم در هر 
دوره در انتخابات شــرکت کــرده و ۵ نفر را 
بــرای حضور در مجلس شــورای اســلامی 

انتخاب می کنند.
جعفری تصریح کــرد: اگر مردم در انتخاب 
افراد دقت نکنند و نمایندگانی که معیارهای 
اصلی را دارند انتخاب نکنند دچار ضرر و زیان 
می شوند که نتیجه آن در مرحله اول گریبان 

خود مردم را خواهد گرفت.
وی با اشاره به اینکه باید افرادی را انتخاب 
کنیــم که قوانین قابل قبولی را تصویب کنند 
کــه در مرحلــه اول به درد کشــور بخورد و 

ســپس به نفع استان باشــد، افزود: پیگیری 
مطالبات خورد هم از دیگر وظایف نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی است.
حمایــت از نخبــگان و جوانان بــا تجربه 

می تواند به روند پیشرفت کشور کمک کند
او بــا تاکید بــر اینکه مــردم رویکرد خود 
را حضــور در انتخابــات و انتخــاب افــراد 
اصلــح ببینند، اظهار کرد: حرکت به ســمت 
گزینه های جدیــد و انتخاب جوانان با تجربه 
که ســال ها در بخش های مختلف مدیریتی 
بوده اند می تواند موتور محرک قانون گذاری را 

با سرعت بیشتر حرکت دهد.
جعفــری مطرح کــرد: برخی افراد شــاید 
چنــد دوره نماینده مجلس بــوده و یا فردی 
ارتباطات قومی و اجتماعی قوی داشته باشد، 
امــا این موارد جزو معیارهای حزب شــریان 
نیســت بلکه یکی از مهم ترین معیار حمایت 
حزب شریان از کاندیداها، کارایی افراد است،

وی ادامه داد: شریان به دنبال سهم خواهی 
نیست بلکه به دنبال حمایت از نخبگان است 
کــه این رویکرد ان شــالله در بتن جامعه در 

حوزه انتخابات باید وجود داشته باشد.
دبیر شــریان در هرمزگان با بیان اینکه از 
وضعیــت فعلــی مجلس گلایه مند هســتیم 
که چــرا نمایندگان در برخــی حوزه ها ورود 
نمی کند، عنوان کرد: یکی از دلایل اصلی این 
اســت که فردی که به عنوان نماینده انتخاب 
شــده، رویکــرد مردمی نــدارد و این نتیجه 

انتخاب بر اساس قومیتی است.
جعفری تصریح کرد: مشارکت مردم استان 

هرمزگان در انتخابات همیشه بالا بوده است، 
اما مــردم اعتمادی به احزاب و تشــکل های 
سیاســی به دلیل رویکردهایشان ندارند، لذا 
در استان هرمزگان انتخابات لیستی و گروهی 
انجام نمی شود و معمولاً هر کاندیدا به صورت 
انفــرادی کار می کند و ســبد رأی خود را از 
مــردم می گیــرد که این یک نقص اســت و 
پاســخگویی نماینده به مــردم در خصوص 

عملکردش کم رنگ می شود.
وی گفــت: نماینده در ایــن زمان به جای 
اینکه به جامعه نخبگانی پاسخگو باشد با یک 
ســری کارها و برنامه های اجرا شده در زمان 

انتخابات رأی خود را از مردم می گیرد.
دبیر شــریان در هرمزگان با اشاره به اینکه 
ما باید آرام آرام به سمت افرادی حرکت کنیم 
که حاضر به پاســخگویی به جامعه نخبگانی 
هســتند، ادامه داد: سال ها سیستم حکومتی 
دولت را در اختیار افرادی قرار دادیم که این 
افراد خود ســاخته بودند، لذا ما در این حزب 

به دنبال تغییر نگاه هستیم.
وی بــا تاکید بر اینکه نگاه به نســل جوان 
و نوجــوان بایــد تغییر پیدا کنــد، افزود: ما 
در تلاشــیم جوانان و نوجوانــان را با رویکرد 
حکومــت داری جدیــد، ایجاد فکــر و ایده و 
تبدیل آن به برنامه آشــنا کنیــم تا رویکرد 

حکومت داری را تغییر دهیم.
حضور در این انتخابــات قطعاً می تواند در 
سرنوشت کشــور تأثیرگذار باشد، لذا حضور 
پرشــور مردم و مشارکت بالا در انتخاب افراد 

اصلح ضروری است.

شور انتخابات در هرمزگان؛

 رقابت ۱۱۲ کاندیدا برای تصاحب ۵ کرسی مجلس

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

اقتدار امروز کشور مدیون همت تلاشگران عرصه علم و فناوری است
ششمین همایش بین المللی و کارگاه های تخصصی علوم و فناوری نانو در دانشگاه خلیج فارس با حضور اساتید، دانشمندان و 

متخصصین حوزه علوم و فناوری نانو آغاز به کار کرد.
به گزارش ستاد توسعه نانو،  دکتر تماری دبیر علمی کنفرانس نانو با عرض خیر مقدم در ابتدای این نشست از نحوه شکل گیری 
و برنامه ریزی های این همایش گفت و عنوان داشت: تعداد ۳۲۰ مقاله به این همایش ارسال و دریافت شد که از این ۲۶۵ مقاله 
آن مورد پذیرش قرار گرفت وی از همکاری های انجمن ملی نانو فناوری ایران، بنیاد علم و سایر سازمان ها و نهادها برای برگزاری 

این همایش تشکر و قدردانی کرد.
در این نشست مدرسی رئیس دانشگاه خلیج فارس نیز پیشرفت های دانشگاه در چند سال گذشته را بسیار ستودنی دانست و 
کســب رتبه یک دانشگاه در بین دانشگاه های جامع جوان کشور و حضور اساتید برتر علمی، حضور دانشمندان یک درصد و دو 
درصد برتر جهان در این دانشــگاه و ارتقا هشــت پله آن به لحاظ پژوهشی را در بین دانشگاه های کشور یادآور شد و افزود: همه 

این دستاوردها حاصل تلاش همکاران ما در دانشگاه خلیج فارس بوده است.

آگهی تصمیمات شرکت بیمه حافظ ) سهامی عام (
ثبت شده به شماره ۱۳۱۰ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۵۲۹۵۲۶

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ ۱۴۰۲,۰۴,۲۶ و نامه شماره ۱۴۰۲/۶۰۲/۶۹۰۳۴ مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰7 بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران تصمیمات ذیل اتخاذ گردید:

۱ - صورتهای مالی شــامل صورت ســود و زیان، صورت سود و زیان جامع، صورت وضعیت مالی ، صورت تغییرات حقوق مالکانه و صورت جریان های نقدی 
منتهی به ۲۹، ۱۲، ۱۴۰۱ به تصویب رسید.

۲- موسســه حسابرســی ارقام نگر آریا با شناسه ملی ۱۰۱۰۰۶۱7۶۳۲ بعنوان حســابرس و بازرس اصلی و موسسه حسابرسی و خدمات مدیریت رهیافت و 
همکاران با شناسه ملی ۱۰۳۸۰۰7۶۴۶۰ بعنوان بازرس علی البدل برای سال مالی منتهی به ۲۹، ۱۲، ۱۴۰۲ انتخاب شدند.

۳- شرکت صندوق ضمانت صادرات ایران با شناسه ملی ۱۰۱۰۳۵۹۱۰۰۶ به سمت عضو علی البدل دوم هیئت مدیره انتخاب شدند.
۴- روزنامه کثیرالانتشار اطلاعات جهت درج آگهی های شرکت انتخاب گردید.

شيما فرج زاده
سرپرست اداره ثبت شرکتها و مالکيتهای صنعتی
آزاد کيش منطقه 

آگهی تصمیمات شرکت ارتباطات فراگستر کیش ) با مسئولیت محدود (
ثبت شده به شماره ۲۱۲۸ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۵۳۷۶۸۳

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۲,۱۰,۲۳ موارد ذیل به ماده ۱۸ اساسنامه الحاق گردید.
رهن و وثیقه قراردادن اموال شرکت اعم از منقول و غیر منقول نزد بانکها یا سایر مؤسسات مالی و اعتباری در قبال اخذ هر نوع وام و اعتبار و تسهیلات و در 

نتیجه ماده مربوطه در اساسنامه بنحوه فوق اصلاح گردید.
لی پور رضا وا
سرپرست اداره ثبت شرکتها و مالکيتهای صنعتی
آزاد کيش و معنوی منطقه 

آگهی افزایش سرمایه شرکت ارتباطات فرا گستر کیش ( با مسئولیت محدود (
ثبت شده به ۲۱۲۸ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۵۳۷۶۸۹

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۴۰۲.۱۱.۲۵، آقای امید نطنزی به شماره ملی ۴۴۳۱۶۴۳۳۹7 دارنده مبلغ ۱۴۵.7۰7.۸7۱.۹۶7 ریال 
ســهم الشرکه با پرداخت مبلغ۳۲۸.۰۳۳ .۵۲.۸۰۰ ریال به صندوق شرکت میزان سهم الشرکه خود را به مبلغ ۱۹۸.۵۰۸.۲۰۰.۰۰۰ ریال و خانم مهناز حاجی 
حســینی به شماره ملی ۰۰۶۶۱۸۵۲۸۹ دارنده مبلغ 7۵.۰۶۱.۶۳۱.۰۱۳ ریال سهم الشرکه با پرداخت مبلغ ۲7.۲۰۰.۱۶۸.۹۸7 ریال سهم الشرکه به صندوق 
،شــرکت میزان ســهم الشــرکه خود را به مبلغ ۱۰۲.۲۶۱.۸۰۰.۰۰۰ ریال افزایش دادند و در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ ۲۲۰.7۶۹.۵۰۲.۹۸۰ ریال به مبلغ 

۳۰۰.77۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به نحو فوق اصلاح گردید .
لی پور رضا وا
سرپرست اداره ثبت شرکتها و مالکيتهای صنعتی
آزاد کيش و معنوی منطقه 

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان از ارتقای ســفرهای دریایی با جهش در نوســازی شناورهای 
مسافری خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، حســین عباس نژاد روز شنبه پنجم اسفندماه در حاشیه بازدید اعضای 
ســتاد تســهیل ســفرهای دریایی نوروز ۱۴۰۳ استان از مراکز مجاز گردشــگری و بنادر مسافری و 
گردشــگری قشم اظهار کرد: این بازدید با هدف بررسی از وضعیت کمبودها و نیازهای فنی و ایمنی 

انجام شده است.
وی با بیان اینکه هر ســاله با معتدل و خنک شــدن آب و هوای اســتان هرمزگان، به ویژه از ایام 
تعطیلات دهه فجر، شــاهد حضور گسترده مسافران و گردشگرانی از سراسر کشور به استان هستیم، 
گفت: در راستای ارتقای ســفرهای دریایی و افزایش رضایت مندی مردم، ما مسوولان ستاد نیز باید 

پاســخگوی نحوه خدمات رسانی و مسول فنی و ایمنی شناورها باشیم.
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشــاره به جابه جایی نزدیک به 7۰۰ هزار مسافر در قشم و 
بهره منــدی بیش از ۲۵۳ هزار نفر از خدمات گردشــگری دریایی در ایام تعطیلات دهه فجر، یادآور 
شــد: در راستای ارتقای ســفرهای دریایی و افزایش رضایت مندی مردم، کمبودها و نیازهای فنی و 

ایمنی شــناورها جمع آوری و اقدامات لازم طی دو هفته آینده انجام خواهد شد.
عباس نژاد در همین رابطه به آماده ســازی پنج فروند شناور گردشگری در قشم و بنادر غرب 

اســتان، اشاره کرد و افزود: به زودی سه فروند دیگر به این ظرفیت اضافه خواهد شد.
وی با بیان اینکه از مهرماه ســال جاری به صورت ویژه تمامی شــناورهای مسافری درحال 
با رفت و آمد به بنادر تابعه از نظر فنی و ایمنی کنترل و بازرســی شــده است، خاطرنشان کرد: 
جهش در نوسازی شــناورهای مسافری از رده خارج شده، تعدادی از این شناورها وارد چرخه 
فعالیت های دریایی شــده که امیدواریم تا دو هفته آینده مشکلات و کمبودهای موجود مرتفع 

شود.

بــه گفته مدیــرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان؛ درحال حاضر ۱۱۵ شــناور با ظرفیت پنج هزار و 
۶۲۸ مســافر و ۲ هزار و۴۶۰ خودرو لندینگ کرافت طی هر بار سفر، جابه جایی مسافر و خودرو را به 

جزایر استان هرمزگان برعهده دارند.
هرمزگان به عنوان پایتخت مســافرت های دریایی ایران زمین هر ســاله پذیرای میلیون ها میهمان 
نوروزی از اقصی نقاط این ســرزمین بوده که ایام تعطیلات فروردین ماه را در کنار آب های فیروزه ای 

خلیج فارس سپری می کنند.
بنادر مسافری این استان بیش از ۹۵ درصد از کل حمل و نقل مسافران دریایی کشور و حدود۱۰۰ 
درصد حمل خودرو به مقصد جزایر خلیج فارس را پشــتیبانی می کنند و حجم عمده این مسافرت ها 

نیز در تعطیلات نوروزی انجام می شود.
میهمانان نوروزی علاقه مند به سفرهای دریایی هم اکنون می توانند برای سفر به جزایر قشم، هرمز 
و لارک از بندر شــهید حقانی بندرعباس و برای ســفر با خودرو به جزیره قشم از مسیر دریایی بنادر 

پهل و لافت استفاده کنند.
طرح ســفرهایی دریایی نوروز ۱۴۰۳ از نیمه اسفندماه آغاز و تا پایان تعطیلات نوروز ادامه دارد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان اعلام کرد؛

ارتقای سفرهای دریایی با جهش در نوسازی شناورهای مسافری



سازمان تجارت جهانی:

اقتصاد جهانی در حال تبدیل به 
دو بلوک مجزا است

دو سال پس از درگیری روسیه و اوکراین، نشانه های روشنی 
وجود دارد که اقتصاد جهانی در حال تکه تکه شدن به دو بلوک 
مجزاســت و قوانین تجاری چندجانبه که حدود ۳۰ سال پایه 

گذار تجارت بوده اند، در معرض تهدید قرار دارند.
به گزارش ایســنا، افزایش تنش هــای ژئوپلیتیکی، از جمله 
در خاورمیانــه و نگرانی ها در مورد امنیــت اقتصادی منجر به 
تحریم ها، محدودیت های تجاری و نشانه هایی از شکاف گسترده 
بین کشــورهای حامی روسیه و کشورهای حامی اوکراین شده 

است.
ســازمان تجارت جهانی که میزبان کنفرانس وزیران سازمان 
تجــارت جهانی خود برای بحث در مورد قوانین تجارت جهانی 
در هفته آینده است، هشدار داده است که تقسیم آشکار به دو 
بلوک، اقتصاد جهانی را تا ۵ درصد کوچک می کند و کشورهای 

در حال توسعه بیشترین آسیب را متحمل می شوند.
در این ســناریو، ایالات متحده و چین و متحدانشــان درگیر 
جنگ تجاری دوقطبی خواهند بود و بلوک های مربوطه قوانین 
خود را بــدون توجه به توافقات چند جانبــه تعیین می کنند. 
اقتصاددانان ســازمان تجارت جهانی نشان داده اند که از زمان 
تهاجــم روســیه در فوریه ۲۰۲۲، این دو بلــوک در حال جدا 

شدن هستند.
اقتصاددانان سازمان تجارت جهانی با نگاهی به ایالات متحده 
و چین دریافتند کــه تنش های تجاری که با اعمال تعرفه های 
گمرکی بر حدود دو سوم واردات کالاهای چینی دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور ســابق آمریکا افزایش یافــت، با جنگ اوکراین 

تشدید شده است.
طبــق گزارش رویتــرز، نگــوزی اوکونجوایویــا، مدیر کل 
ســازمان تجارت جهانی که ریاست جلســات ۲۶ تا ۲۹ فوریه 
سازمان تجارت جهانی در ابوظبی را بر عهده خواهد داشت، بر 
هزینه های پراکندگی تاکید می کند و از جهانی ســازی مجدد 
حمایت می کند و احیای چندجانبه گرایی که می تواند اقتصاد 

جهانی را تا حدود ۳ درصد تقویت کند.

همزمان با سراسر کشور؛

مانور کنترل عرضه بلیت ناوگان 
اتوبوسی در خوزستان برگزار 

شد
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
خوزســتان گفت: همزمان با سراسر کشور مانور کنترل عرضه 
بلیط ناوگان اتوبوسی در پایانه های مسافربری استان اجرا شد.

فواد غزیعلی امروز، ۵ اســفندماه در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: مانور کنترل عرضه بلیت ناوگان اتوبوســی به مدت ۵ روز 

در پایانه های مسافربری استان اجرا شد.
به گزارش ایســنا، وی افزود: این مانور با هدف کنترل عرضه 
بلیت ناوگان اتوبوســی در شبکه رســمی فروش بلیت اجرایی 

شده است.
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
خوزســتان بیان کرد: در این مانور سهم بلیت فروش اینترنتی 
و حضوری شــرکت های حمل و نقل مسافر، مدت زمان فروش 
بلیت، لیســت انتظار و مشخصات مســافران مورد بررسی قرار 

گرفت.
غزیعلی عنوان کرد: در این زمینه در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف از سوی شرکت ها، پرونده تخلف تشکیل و در کمیسیون 

ماده ۱۲ مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت اعلام 
کرد؛

برنامه ریزی ۳ تا ۵ ساله برای 
واردات خودروهای برقی

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت با بیان اینکه وزارت 
صمت برای واردات خودروهای برقی برنامه ای سه تا پنج ساله 
دارد که واردات ۴۰۰ هزار موتورسیکلت برقی نیز تعریف کرده 
اســت گفت: قرار نیست در حوزه برقی سازی حمل ونقل، تا ابد 
واردکننده باشــیم بنابراین بحث انتقــال فناوری باید پیگیری 

شود.
به گزارش ایســنا، حسن کریمی ســنجری در گفت وگویی 
تصویری، در این رابطــه، اظهار کرد: وزارت صمت برنامه ریزی 
کرد که حدود ۱۰۰ هزار دستگاه تاکسی برقی، ۴۰۰۰ دستگاه 
اتوبوس برقی و قریب به ۴۰۰ هزار دستگاه موتورسیکلت برقی 
را بتواند در یک بازه  زمانی ســه تا پنج ساله وارد کشور کرده و 

گسترش دهد.
مدیــر طرح خودروهای برقــی وزارت صمت، ضمن تاکید و 
اصرار این وزارتخانه برای واردات این وسائل نقلیه برقی توسط 
خودروسازان  گفت: علت نیز این است که بحث انتقال فناوری 

اتفاق بیفتد.
وی تصریح کرد: قرار نیســت ما همیشــه واردکننده باشیم؛ 
بنابراین ضرورت دارد که انتقال فناوری صورت گیرد. شــرکت 
خودروساز، برای واردات خودروی برقی اقدام می کند و پس از 

مدتی به تدریج وارد فاز ساخت داخل خواهد شد.
به گفته مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، تاکسی های برقی که اخیرا در یکی از ایستگاه های مرکز 
شــهر، رونمایی شــدند، به زودی پاک "ت" خود را دریافت 
می کنند و در اختیار ســازمان تاکسیرانی قرار خواهند گرفت و 
آماده تردد در ســطح شهر هستند. به محض اینکه خودروهای 
مربوط به ایستگاه مذکور، پاک خود را از وزارت کشور دریافت 
کنند، فعالیت آن ایستگاه آغاز خواهد شد که احتمالا این اتفاق 

طی هفته ای پیش رو )در اسفند ماه( رخ خواهد داد.

معاون سازمان مالیاتی پاسخ داد؛

چه کسانی مشمول صدور 
صورتحساب الکترونیکی 

هستند؟
معاون پژوهش سازمان امور مالیاتی کشور 
با اشــاره به اینکه چه کسانی مشمول صدور 
صورتحســاب الکترونیکــی هســتند گفت: 
فروشــندگان خدمــات و کالاهای تک نرخ و 
همچنین کسانی که سقف ۱۸ میلیارد تومان 
فروش داشــته و از صدور صورتحساب معاف 
هستند تا پایان سال ۱۴۰۴ رسید دستگاه ها 
و درگاه پرداخــت الکترونیکی آنها به عنوان 

صورت حساب الکترونیکی تلقی می شود.
به گزارش ایسنا، اشــکان هراتی – معاون 
پژوهش ســازمان امور مالیاتی کشــور – در 
یک برنامــه تلویزیونی با اشــاره به صاحبان 
دســتگاه های کارتخوان و مشــمولان صدور 
صورتحســاب الکترونیکــی، گفت: به موجب 
قانون تســهیل که در دی ماه ســال جاری 
تصویــب و نهایی شــد، اشــخاص حقیقی 
و حقوقــی ملــزم به صــدور صورتحســاب 
الکترونیکی هستند. با این حال، کسانی که تا 
سقف ۱۸ میلیارد تومان فروش داشته، یعنی 
به حدی نرسیده که بتوانند صورتحساب صادر 
کرده و به بیانی از صدور آن معاف هســتند، 
می توانند تا پایان سال ۱۴۰۴ از دستگاه های 
کارتخوان و درگاه پرداخت الکترونیکی خود 
برای صدور صورتحساب الکترونیکی استفاده 
کنند و رسید دستگاه های کارتخوان برای این 
افراد به عنوان صورتحساب الکترونیکی تلقی 

می شود.
هراتی ادامه داد: بانــک مرکزی به موجب 
قانــون تســهیل، فاکتورهای دســتگاه های 
کارتخــوان و درگاه های پرداخت الکترونیکی 
را به صورتحساب الکترونیکی تبدیل می کند.

معاون پژوهش سازمان امور مالیاتی کشور 
در پایان با اشاره به فروشندگان با نرخ مالیات 
و خدمات ثابت اظهار کرد: اشخاصی می توانند 
از دســتگاه های کارتخوان و درگاه پرداخت 
الکترونیکــی بــرای صدور صورت حســاب 
الکترونیکی اســتفاده کنند کــه صرفا کالا یا 
خدمات تک نرخی )بــا نرخ مالیات بر ارزش 
افزوده( می فروشند و یا کالا و خدمات با نرخ 
واحدی را عرضه کرده و به فروش می رسانند.

مهاجرت کاربران 
اندروید به نرم افزار 

اپل کاهش یافت
درصد کاربران اندروید که به سیستم عامل 
iOS سوئیچ کردند، در سال ۲۰۲۳، کاهش 

یافت اما روند پنج ساله، ثابت است.
به گزارش ایسنا، بررسی شرکت تحقیقاتی 
کانترپوینت ریسرچ نشان داد آیفون ها، بازار 
اصلی در آمریکای شمالی را در اختیار دارند 
و حتــی بهترین گوشــی های اندرویدی را با 
ناکامی روبرو کرده اند. در حقیقت، در ســه 
ماهه دوم سال میادی گذشــته، آیفون ها، 
ســهم ۵۳ درصدی از فروش تلفن هوشمند 
در آمریکا داشتند. با این حال، گزارش جدید 
گروه CIRP، نشــان داد تعــداد کمتری از 
خریداران آیفــون در ســال ۲۰۲۳، از یک 
گوشــی اندرویدی، به دستگاه اپل مهاجرت 

کردند.
این گزارش نتیجه گرفت برتری اپل ناشی 
از متقاعد شــدن کاربران فعلی آیفون برای 
خرید یک مدل دیگر آیفون اســت. هر چند، 
هر سال تعدادی از کاربران اندروید به سوئیچ 
به iOS جلب می شــوند اما تعــداد آنها در 
مقایســه با موارد ارتقا به مدل های جدیدتر 
آیفون، اندک اســت. حداقــل ۸۵ درصد از 
فروش آیفون، بــه کاربرانی بوده که پیش از 

این، یک آیفون داشتند.
در این بین، طبق گزارش CIRP، حدود 
۱۳ درصد از کاربران آیفون در سال ۲۰۲۳، 
از یک گوشی اندرویدی مهاجرت کردند. این 
رقم، دو درصد کمتر از ســال ۲۰۲۲ اما برابر 
یا حتی بیشتر از آمار از سال ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۱ 
است. طی پنج سال گذشته، درصد خریداران 
آیفون که از یک گوشــی اندرویدی ســوئیچ 

کرده اند، بین ۱۱ تا ۱۵ درصد بوده است.
یافته هــای این گــزارش، همزمان، حاوی 
اخبار خوب و بد برای سازندگان گوشی های 
اندرویدی اســت. از یک ســو، نرخ کاربران 
اندرویــد کــه بــه اســتفاده از iOS روی 
می آورند، رشد سالانه چشمگیری ندارد و از 
ســوی دیگر، هر سال تعداد ثابتی از کاربران 
 iOS اندروید، این سیســتم عامل را به نفع

ترک می کنند.
طبق آمار استات کانتر که مربوط به دوره 
ژانویه ۲۰۲۳ تا ژانویه ۲۰۲۴ اســت، اندروید 
همچنان قهرمان بازار جهانی تلفن هوشمند 
است و در حدود ۷۰ درصد از کل تلفن های 
هوشــمند جهان اســتفاده می شــود. هیچ 
سیســتم عامل دیگری از ایــن نظر، نزدیک 
به اندروید نیســت و iOS، سهم حدود ۳۰ 
درصدی دارد که کمتر از نصف اندروید است.

اما روشــن اســت که اندروید در بازارهای 
کلیدی، عرصه را به iOS می بازد. در گزارش 
دیگری مربوط به همین مدت، استات کانتر 
اعام کرد ۶۱ درصد از کاربران تلفن هوشمند 

در آمریکا، از iOS استفاده می کنند.
بــر اســاس گــزارش اندروید ســنترال، 
سازندگان گوشــی های اندرویدی باید کاری 
کنند تا این روند را متوقف کرده و سهم خود 
در بازار ارزشــمند آمریکای شمالی را حفظ 

کنند.
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معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: گواهی سپرده خاص یکی از ابزارهای سیاست پولی است. این ابزار می تواند به بهبود متغیرهای 
پولی و تحقق هدف گذاری ها در مسیرهای در نظر گرفته شده کمک کند. به گزارش ایسنا، محمد شیریجیان با بیان اینکه این ابزار یکی 
از روش هایی است که می تواند به صورت هدفمند به تأمین مالی بنگاه ها کمک کند، تصریح کرد: بدین معنا که تأمین مالی سرمایه در 
گردش بنگاه ها به واسطه این ابزار می تواند انجام شود، چراکه تقریباً ۸۲ درصد تسهیاتی که در شبکه بانکی به بخش صنعت پرداخت 
می شــود،  برای ســرمایه در گردش بنگاه هاست و در مجموع حدود ۶۵ درصد تســهیات بانکی برای سرمایه در گردش است. معاون 
اقتصادی بانک مرکزی خاطرنشان کرد: براین اساس بانک مرکزی برای استفاده از ابزار گواهی سپرده خاص برای تأمین سرمایه در گردش 

بنگاه ها برنامه ریزی کرد به این صورت که گواهی سپرده خاص برای بنگاه ها و پروژه های مشخص منتشر می شود و این منابع تجهیز 
شــده صرف تامین مالی بنگاه های متقاضی می شــود. وی در توضیح نرخ سود این اوراق گفت: نرخ سود اوراق گواهی سپرده  براساس 
بازدهی پروژه ها تعیین می شود و به واسطه آن مشارکت واقعی بین سرمایه گذار و تأمین مالی شونده برقرار می شود؛ لذا گواهی سپرده 
خاص هم کارکرد تأمین مالی سرمایه در گردش و هم تأمین مالی طرح های بلندمدت توسعه ای و ایجادی بنگاه ها را شامل می شود و 
گشایش جدی به حساب می آید. لذا می توان گفت که در این شیوه، منابع به صورت هدفمند تر،  موثرتر و با بهره وری مناسب تری به 

سمت بخش های مولد اقتصادی هدایت می شود.

گواهی سپرده خاص به بهبود متغیرهای اقتصادی کمک می کند
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بنابر اعام مســئولان بانــک مرکزی از ۷ 
اســفند ســهمیه ارز مســافرتی با افزایش ۲ 

برابری به ۱۰۰۰ یورو خواهد رسید.
بنابر اعام مســئولان بانــک مرکزی از ۷ 
اســفند ســهمیه ارز مســافرتی با افزایش ۲ 
برابری به ۱۰۰۰ یــورو افزایش خواهد یافت؛ 
افزایشی که با یک حساب سرانگشتی حکایت 
از اختاف قیمت ۱۵ میلیون تومانی نرخ این 

ارز با بازار آزاد دارد.
با نزدیک شــدن به روز های پایانی اســفند 
ماه هر ساله تب ســفر به کشور های خارجی 
هم داغ می شــود و تقاضا بــرای ارز افزایش 
پیدا می کند. در همین راستا هم پنجشنبه ۳ 
اسفند ماه بانک مرکزی از افزایش سرانه فروش 
ارز مســافرتی هوایی به متقاضیان از ۵۰۰ به 

۱۰۰۰ یورو خبر داد.
عمومی  روابــط  مدیر  قمری وفــا  مصطفی 
بانــک مرکزی گفت: با عنایت بــه ایام پایانی 
ســال و افزایــش تقاضای ارز مســافرتی در 
راســتای مدیریت بازار ارز و پوشش نیاز ارزی 
متقاضیان، ســرانه فروش ارز مسافرتی هوایی 
به متقاضیــان از ۵۰۰ به ۱۰۰۰ یورو افزایش 
پیدا می کند و از تاریخ ۷ اسفند ۱۴۰۲ اجرایی 

می شود.
او افــزود: تحویــل ارز در درگاه خروجــی 
فرودگاه هــا به مســافران صــورت می پذیرد. 
متقاضیــان با ارائه مدارک مورد نیاز می توانند 
به شعب منتخب بانک های عامل ملی، ملت و 

سامان مراجعه کنند.
اما ارز مســافرتی از جه زمانی متولد شــد؟ 
اولین بار در تیر ماه سال ۱۳۶۴ بود که هیأت 
وزیران وقت ۳۰۰ دلار ارز مسافرتی برای یک 
بار در ســال را به تصویب رساند. ارز مسافرتی 
که با تمام حرف و حدیث هایی که داشت قبل 

از سال ۱۳۹۷ معادل ۱۰۰۰ دلار آمریکا برای 
هر نفر بود، اما از ســال ۹۷ به بعد که قیمت 
ارز جهش پیدا کرد به ۳۰۰ دلار یا یورو برای 
هر نفر رسید. در ســال ۱۴۰۲ این میزان ارز 
به ۵۰۰ یورو رســیده بود که حالا با توجه به 
بخشــنامه بانک مرکزی از ۷ اسفند به ۲ برابر 

یعنی ۱۰۰۰ یورو افزایش پیدا خواهد کرد.
ارز مســافرتی که بنابر اعــام مدیر روابط 
عمومــی بانک مرکزی به باشــگاه خبرنگاران 
جوان مبنای محاســبه آن نــرخ مرکز مبادله 
است. در همین راستا قمری وفا گفت: در کل 
تمام سفر های زیارتی و غیرزیارتی که هوایی 
انجام می شــود ارز آن به نــرخ مرکز مبادله و 
بعد از گیت هوایی) بر اســاس بخشنامه روز 

پنجشنبه( پرداخت می شود.
گفتنــی اســت، بنابر آنچه اعام شــده ارز 
مسافرتی با نرخ یورو خدماتی بر تابلوی مرکز 
مبادله ارز و طای ایران تحویل داده می شود. 
قیمــت یورو خدماتــی در ۳ اســفند )زمان 
بخشنامه بانک مرکزی( روی تابلو مرکز مبادله 
ارز و طای ایران ســوار بــر کانال ۴۶ هزار و 
۴۲۵ تومان بوده است و این یعنی افرادی که 
برای دریافت سقف سهمیه ارز مسافرتی یعنی 
هزار یورو اقدام می کنند باید در همان مرحله 
ثبت نام و ارائه درخواست چیزی نزدیک به ۴۶ 

میلیون و ۴۲۵ هزار تومان پرداخت کنند.  
این در حالی است که نرخ یورو در بازار آزاد 
هم اکنــون که این گــزارش در حال نگارش 
است حدود ۶۲ هزار تومان است و افراد برای 
تهیــه هزار یورو باید حدود ۶۲ میلیون تومان 
بپردازند و این یعنی ۱۰۰۰ یورو ارز مسافرتی 
بیــش از ۱۵ میلیون تومان با بازار آزاد تفاوت 

قیمتی دارد!
خبر افزایش ۲ برابری سهمیه ارز مسافرتی 

بــا واکنش های متعددی همراه شــد و برخی 
از مخاطبان باشــگاه خبرنگاران جوان هم در 

خصوص آن نکاتی را مطرح کرده بودند.
حالا با توجه به افزایش دو برابری ســهمیه 
ارز مســافرتی حجت الله فرزانی کارشــناس 
امور بانکی در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران 
جوان گفت: این که میزان ارز مســافرتی دو 
برابر شــود می تواند انگیــزه ای ایجاد کند که 
یکسری از سفر های خارجی در مقایسه با ریال 
توجیه پذیر شــود یعنی افراد اگــر از این ارز 
مسافرتی اســتفاده کنند و بعدا از تبدیل آن 
یک مابه التفاوت بدست آوردند اینگونه برخی 

سفر ها برای آن ها توجیه خواهد داشت.
او افزود: نکته دیگر این که اگر اختاف نرخ 

ارز بازار آزاد را در مقابل نرخ ارز مسافرتی در 
نظر بگیریم این یعنی به شکلی منابع رایگان 
در اختیــار گروهی قرار گرفته می شــود که 
معمولا از سفر های خارجی استفاده می کنند 
و از جمله دهک های بالا محسوب می شوند و 

این یعنی یک یارانه برای دهک های بالا!
فرزانــی در ادامه اظهار کــرد: البته در این 
موضوع افزایش دو برابری ســهمیه ارز، این را 
هم باید گفت که بانک مرکزی شاید به دنبال 
مدیریت انتطارات تورمی اســت تا مطرح کند 
منابــع ارزی به میزان کافی وجود دارد تا یک 
ســیگنال خوب به بازار مخابره شود و شاهد 
هیجانات در بازار ارز به ویژه در روزهای پایانی 

سال نباشیم.

ازبکستان با هدف جبران کمبود ذخایر گاز و پاسخگویی به 
تقاضای داخلی رو به رشــد، قصد دارد ۵۰۰ میلیون دلار در 
توسعه سیستم انتقال گاز طبیعی خود سرمایه گذاری کند تا 

واردات از روسیه را افزایش دهد.
به گزارش ایســنا، ازبکســتان که ذخایــر گاز کافی برای 
پاسخگویی به تقاضای سالانه رو به رشد ندارد، اکتبر گذشته، 
دریافت گاز از روســیه را آغاز کرد. طبق قرارداد دو ســاله با 
شرکت گازپروم، ازبکســتان روزانه ۹ میلیون متر مکعب گاز 

وارد می کند.
پایگاه خبری گازتای ازبکســتان در گزارشی با اشاره به یک 
فرمان دولتی منتشــر شده در اوایل فوریه نوشت: برنامه های 
سرمایه گذاری که از سال ۲۰۲۴ تا ۲۰۳۰ را پوشش می دهد، 
با هدف حمایت از تاشــها برای افزایــش واردات گاز به ۳۲ 
میلیون متر مکعب در روز، انجام می شــود و منابع مالی مورد 

نیاز آن، از وام دهندگان خارجی تامین خواهد شد.
وابستگی ازبکســتان به خرید گاز از خارج، این کشور را به 
یک واردکننده بزرگ تبدیل کرده اســت که تفاوت فاحشــی 

نسبت به موقعیت دو ســال پیش این کشور است. ازبکستان 
از نظر دلاری، به ارزش ۷۰۰ میلیون دلار گاز در سال ۲۰۲۳ 
وارد کرد و در همین مدت، ۵۳۰ میلیون دلار گاز فروخت. در 
ســال ۲۰۲۲، صادرات این کشور، ۶۲۹ میلیون دلار بیشتر از 

واردات بود.
چین، مشتری اصلی ازبکستان است. قرقیزستان حجم اندکی 
گاز از تاشــکند خریداری می کند، اما منظم بودن این تحویل 
هم قطعی نیست. باکیت توربایف، وزیر کشاورزی قرقیزستان 
مجبور شــد اول فوریه، به پارلمان کشــورش اطاع دهد در 
نتیجه کاهش ۱۰ برابری تحویل گاز از سوی ازبکستان، شهر 

جنوبی اوش، با کمبود گاز روبرو شده است.
طبق اعام گازپروم که زیرساخت گاز قرقیزستان را کنترل 
می کند، کاهش تحویل ســوخت، به دلیــل کاهش ذخایر در 
میادین ازبکســتان و افزایش مصرف داخلی در این کشور در 

پی سرمای شدید بوده است.
مقامات ازبکســتان در گذشته گفته بودند که قصد دارند تا 

سال ۲۰۲۵، صادرات گاز را به طور کامل متوقف کنند.

برخــی از تحلیلگــران از این وضعیت به عنــوان گواهی بر 
ناکامی دولت در مدرن سازی صنعت انرژی در زمان مناسب، 
یاد می کنند. منابع انرژی ازبکســتان می بایست این کشور را 
در موقعیتــی عالی قرار می داد تا بتواند نیازهای جمعیتی که 

به سرعت در حال رشد است را برآورده کند.
وزارت انرژی ازبکســتان برآورد کرده که ذخایر گاز قطعی 
این کشــور، حدود ۱.۸۶ تریلیون متر مکعب اســت. اما نرخ 
اســتخراج در دهه گذشته ثابت یا حتی رو به کاهش بوده، در 
حالی که تقاضای داخلی رشد کرده است. تولید ۴۸.۹ میلیارد 
متر مکعب گاز در ســال ۲۰۲۲، کاهش ۴ درصدی نسبت به 
ســال پیش از آن داشت. تولید گاز ازبکستان در سال میادی 
گذشته هم با کاهش روبرو شد و به ۴۶.۷ میلیارد متر مکعب 

رسید.
بر اســاس گزارش اویل پرایس، در همیــن حال، برخی از 
میادین گازی توسعه  یافته ازبکستان تقریبا دچار تقلیل کامل 

ذخایرشان شده اند.

سرمایه گذاری ۵۰۰ میلیون دلاری ازبکستان برای افزایش واردات گاز 
روس
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اخبار

کارشناســان معتقدند با توجه به آمار فارغ التحصیان 
رشته های کشاورزی برنامه ریزی برای استفاده از ظرفیت 
این ســرمایه های عظیم باید در دستور کار قرار گیرد و 
بستر آموزش و مقدمات ورود به بازار کار تحصیلکردگان 

کشاورزی فراهم شود.
به گزارش ایســنا، تعاونی ها تشــکل های مســتقل و 
متشــکل از افرادی هســتند که به طور داوطلبانه برای 
تأمین نیازهای مشــترک اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
اعضاء ایجاد می شــوند و فعالیت خود را با مشارکت و با 

مدیریتی دموکراتیک به اجرا در می آورند.
با توجه به توسعه روســتایی برای دستیابی به امنیت 
غذایی و پیشرفت جوامع محلی، لازم است اقشار مختلف 
کشــاورزان در قالب گروه ها و تشکل های مختلف محلی 

سازماندهی شوند.
تعاونی های تولید روستایی به کشاورزان خرده پا کمک 
می کنند تا ظرفیت تولیدی و بازاررسانی خود را افزایش 
دهند. این تشــکل ها قــدرت چانه زنی بهره بــرداران را 
افزایش داده و هزینه های مربوط به تولید، حمل و نقل، 

بازاریابی و فرآوری محصول را کاهش می دهند.
برابر آمارهــا ۵۵ درصد تعاونی های کشــور در بخش 
کشاورزی مشــغول فعالیت هستند. اگر چه تعاونی ها در 
بخش های مختلفی همچون صنعت، خدمات و بازرگانی 
فعالیت دارند ولی بیشــترین اقدامات مشــترک آنها با 
بخش کشــاورزی انجام می شود به نحوی که ۷۰ درصد 
تولیدات کل کشاورزی در اختیار بخش تعاون قرار دارد، 
۳۵ درصد در بخش محصولات باغی است و بخش مهمی 

از تامین نهاده های کشــاورزی توســط تعاونی ها صورت 
می گیرد.

در همین راســتا ارسان قاســمی ـ رئیس کمیسیون 
کشــاورزی اتاق تعاون ایران - تولید بیش از ۷۵ درصد 
محصولات کشــاورزی را توســط تعاونی ها دانســته و 
می گوید: امنیت غذایی کشور توسط بخش تعاون تامین 

و حفظ می شود.
وی با اشــاره به صادرات ۲ میلیــارد دلاری تعاونی ها 
در کشــور، بیشــترین صادرات شــرکت های تعاونی را 
محصولات کشــاورزی ذکر کــرده و می گوید:۹۰ درصد 
فعالیت های شــیاتی به ویــژه در حوزه صید و صیادی، 
۲۵ درصد تولید دام، ۳۰ درصد زنجیره تولید مرغ، بیش 
از ۶۰ درصد تولید پســته و بخــش اعظمی از تولیدات 
گلخانــه ای،  خرما و زعفران توســط تعاونی های صورت 

می پذیرد. 
رئیس کمیســیون کشاورزی اتاق تعاون ایران به وجود 
۲۱۰ هزار شرکت تعاونی ثبت شده در کشور اشاره کرده 
و می گویــد: این رقم پیش از انقــاب عدد کوچکی بود 
که به تعاونی های روســتایی و بعضا تعاونی های توزیعی 
کارگری محدود می شــد اما امروز در ۳ بخش صنعت و 
معدن، کشاورزی و صنایع غذایی و خدمات، تعاونی های 

حضور گسترده ای دارند.
در ایــن زمینه فتح الله بیات ـ رئیس اتحادیه کارگران 
قــراردادی و پیمانــی در گفــت وگو با ایســنا، بر لزوم 
خــروج بخش کشــاورزی از حالت ســنتی تاکید کرده 
و می گویــد:در حــال حاضــر نیروهــای تحصیلکرده و 

مهندســان رشته های کشاورزی بسیاری در کشور وجود 
دارنــد که عمدتا بیکارند و وزارت جهاد کشــاورزی باید 
با همکاری دولت بســتر آموزش و مقدمات ورود آنها به 

بازار کار را فراهم کند.
وی با اشــاره به ضرورت آشنایی فارغ التحصیان بخش 
کشاورزی با متدهای روز دنیا می گوید: به منظور افزایش 
سطح اشتغال در بخش کشاورزی لازم است از روش های 
جدید و به روز برای آموزش فارغ التحصیان رشــته های 
کشــاورزی استفاده و چنانچه مشــکل کمبود متخصص 
اســت نســبت به اعزام فارغ التحصیان ایــن بخش به 
کشــورهای دیگر جهت الگوبرداری از شیوه های کشت و 

به روزرسانی سیستم کشاورزی داخلی اقدام کنیم.
بیات تمرکز بر بخش کشــاورزی را خواســتار شده و 
می گویــد: از طریــق متدهــای جدید دنیــا باید دانش 
فارغ التحصیان را آموزش بدهیم، زیرا امروز در بسیاری 
از بخش ها دیگر شــیوه ســنتی جــواب نمی دهد و باید 
شیوه های مدرن و مکانیســه را دنبال کنیم تا نیروهای 

تحصیلکرده  بیش از این بیکار نمانند.
به گزارش ایســنا، در حال حاضــر تعاونی ها یک اهرم 
مناســب برای توســعه اقتصادی هســتند که می توانند 
همگام با سیاست های دولت، در بهبود شرایط و وضعیت 
اقتصــادی و اجتماعی مردم مؤثر باشــند و هزینه های 
دولت را در حد بسیار زیادی کاهش دهند. بر این اساس 
ضرورت پرداختن به مقوله حســاس کارآفرینی و نقش 
تعاونی های کشــاورزی در توسعه و ترویج آن در شرایط 

کنونی جامعه بیش از پیش احساس می شود.

از سوی کارشناسان مطرح شد؛

فراهمکردنبازارکارفارغالتحصیلانکشاورزی



خبر
دادستانی کل کشور:

تلاش دشمن بدبین کردن مردم 
برای عدم حضور در انتخابات است

موحدی گفت: دشمنان این کشور بدانند که مردم ایران به 
یک رشد و آگاهی سیاسی بالایی رسیده اند و به اقتدار و عزت 

و پرچم مقدس کشورشان تعصب و حساسیت دارند.
جلسه هفتگی شــورای معاونین دادســتانی کل کشور با 

حضور اعضا و به ریاست دادستان کل کشور برگزار شد.
در ابتدای این جلســه، حجت الاســام والمسلمین محمد 
موحدی دادســتان کل کشــور بــا تشــریح اهمیت حضور 
پرشــکوه مردم در انتخابات پیش رو، برگــزاری انتخابات را 
جلوه ای از اقتدار کشــور دانســت و گفت: روسای ستاد های 
پیشــگیری از تخلفات و جرایم انتخاباتــی در ایام متصل به 
انتخابــات، فعالیت های نظارتی خود را تشــدید کنند تا این 
امر سرنوشت ســاز به نحو صحیح و خوبی انجام شده و مردم 
بتوانند از حق شــرعی و قانونی خــود بدون دغدغه بهره مند 

شوند.
رئیس ســتاد مرکزی پیشــگیری و رســیدگی به جرایم 
انتخاباتی کشــور عنوان کرد: همانطور که می دانیم دشمن از 
حضور گسترده مردم در پای صندوق های رای هراس داشته و 
دارد. نشانه این ترس هم تاش بی وقفه دشمن در ایجاد یاس 
و ناامیدی در دل مردم عزیز ایران است تا بتواند به هر طریقی 
مردم را از حضور گسترده در انتخابات دلسرد و بی رغبت کند.

وی تصریح کرد:، اما دشــمنان این کشور بدانند که مردم 
ایران به یک رشد و آگاهی سیاسی بالایی رسیده و به اقتدار 
و عزت و پرچم مقدس کشورشان تعصب و حساسیت دارند؛ 
لذا هرجا دشمن تاش کرده است که مردم را از صندوق های 
رای دور کند مردم با حضور گســترده تر و با شــکوه تر خود 
برنامه های دشــمن را نقش بر آب کــرده و حضور کم نظیر 
ایشان در جشن بزرگ ۲۲ بهمن امسال یک نمونه از هزاران 

نمونه مردمی بودن این نظام است.
موحدی خاطر نشــان کــرد: در حال حاضــر تمام تاش 
دشــمن در بدبین کردن مردم برای عدم حضور در انتخابات 
متمرکز شده است، در حالی که ملت بزرگ ایران کاندیدا های 
انتخاباتی را فرزندان خود و فرزندان همین کشــور می دانند؛ 
لذا مردم این بار هم با درک درست شرایط در انتخابات حضور 
پررنگی داشته و قطعا دشمن را مایوس خواهند کرد. چرا که 
می دانند که آمریکا و اسرائیل و هم پیمانان آن ها دلسوز ایران 

نبوده و به نفع مردم و خواسته مردم توجهی ندارند.

آمادگی ایران برای انتقال تجارب 
برنامه سلامت خانواده به دیگر 

کشورها
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی گفت: رضایت 
گیرندگان خدمات ســامت از مهمترین شاخص هایی بوده 
که در برنامه ملی ســامت خانواده مورد توجه قرار گرفته و 
جمهوری اسامی، آمادگی دارد تا تجارب خود در این برنامه 

را در اختیار سایر کشورهای منطقه و جهان بگذارد.  
به گزارش ایسنا، بهرام عین الهی در اجاس کیفیت و ایمنی 
در مراقبت های بهداشت و درمان در قطر، ضمن معرفی نظام 
خدمات بهداشتی ایران، برنامه ملی سامت خانواده را تبیین 

کرد. 
وی گفت: ایمنی بیمار و گیرندگان خدمت اهمیتی مضاعف 
دارد؛ زیرا از مرگ و میر و عوارض مرتبط با بیماری پیشگیری 

می کند.
وزیر بهداشــت افزود: رضایت گیرندگان خدمات ســامت 
از مهمترین شــاخص هایی بوده که در برنامه ملی ســامت 
خانواده مورد توجه قرار گرفته و جمهوری اســامی، آمادگی 
دارد تا تجارب خود در این برنامه را در اختیار سایر کشورهای 

منطقه و جهان بگذارد.  
به گــزارش روابــط عمومــی وزارت بهداشــت، اجاس  
مراقبت های بهداشت و درمان با حضور ۳۳ وزیر از کشورهای 
مختلف دنیا از جمله وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
کشور در حال برگزاری است. در این اجاس سه روزه، تجارب 
کشــورهای منطقه در زمینه مقوله ایمنی گیرندگان خدمات 

در حوزه های بهداشت و درمان مورد بحث قرار گیرد.

معاون وزیر بهداشت عنوان کرد

ضرورت تدوین پیوست سلامت 
برای برنامه های دستگاه های 

اجرایی
معاون بهداشــت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفــت: تمام برنامه های کشــوری از خرد تــا کان نیازمند 

پیوست سامت است.
به گزارش ایسنا، حسین فرشیدی - معاون بهداشت وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی در"گردهمایی مدیران 
بهداشت رده های ســپاه پاسداران" در ســالن همایش های 
خانه معلم قم، با پرداختن به ضرورت تدوین پیوست سامت 
برای برنامه ها و دســتگاه های مختلف افــزود: امروزه وقتی 
بحث بهداشت مطرح می شود باید تمام برنامه های اقتصادی، 
نظامی، مدیریتی پیوســتی تحت عنوان »ســامت« داشته 

باشند.
وی با بیان اینکه حوزه ســامت گسترده است، گفت: یکی 
از بخش های بســیار مهم حوزه ســامت، مربوط به سامت 
جسمانی اســت ولی در کنار سامت جســمانی، پرداختن 
به ســامت اجتماعی، ســامت روانی و سامت معنوی هم 
مطرح است.معاون وزیر بهداشــت با پرداختن به مؤلفه های 
ســامت، خاطرنشان کرد: ســامت مؤلفه های بسیار مهم و 
مختلفی دارد که یکی از آن مؤلفه ها، سامت اجتماعی است. 
در ســامت اجتماعی یعنی ما باید ارتباط خودمان، جامعه و 
افــرادی که بر آنها باید مدیریت کنیم بر اســاس یک برنامه 

خاص و منسجم انجام شود.

اخبار

وزیر کشور:

زمینه مناسب رقابتی برای 
گروه های مختلف سیاسی 

فراهم شده است
وزیر کشــور گفت: فضای رقابتی ســالم و 
مناسبی برای کاندیداها فراهم شده تا بتوانند 
تبلیغات و گفتگوهای خود را با انصاف انجام 

دهند.
احمد وحیــدی وزیر کشــور در گفتگو با 
خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان اظهار درباره 
تمهیــدات لازم برای برگــزاری هر چه بهتر 
مراســم انتخابات گفت: همه اقدامات اجرایی 
که پیش بینی شــده بود در حال انجام است. 
ما امسال صندوق های رأی که کم و کاستی 
داشت را توسعه دادیم تا با کمبود صندوق و 

معطلی مردم رو به رو نشویم.  
او ادامه داد :تمام فضاهای خالی که ممکن 
بود خلل ایجاد کنند را  رفع کرده ایم تا مردم 
بتوانند  براحتی در مراکز بدون هیچ مشکلی 

پای صندوق های رای حضور پیدا کنند.
وحیدی تصریح کرد: فضای رقابتی مناسبی 
را در تمام نقاط انتخاباتــی فراهم کرده ایم.  
زیــرا در همه جــا از گروه هــا و طیف های 
مختلف سیاسی اعم از ائتاف ها و احزاب ها 
وجــود دارند. به همین دلیل زمینه برای یک 

رقابت واقعی میان گروه فراهم شده است.
وزیر کشــور گفت: درباره سامت انتخابات 
آنچه مهم اســت، مجریان و ناظران و دست 
اندرکاران باید از این عرصه روســفید خارج 
شــوند و روســفیدی آنان یعنی عمل دقیق 
به ضوابط برگــزاری انتخابات اســت. نباید 
وارد موضع گیری و ســوءگیری بر علیه هیچ 
داوطلبی شــوند. تمام داوطلبــان می توانند 
بعد از صادر شــدن اجازه تبلیغات خود را در 

راستای ضوابط شروع کنند.
وحیــدی گفت:به احــزاب مختلف توصیه 
می کنیــم حضــور پیــدا کنند و با ســایق 
مختلف، پاســخگوی نیازهای مردم باشــند. 
مبنای انتخابات، مبنای طرح ها و ایده ها است؛ 
برنامه هایی که برای یک ایران قوی دارند، در 

قالب قانون گذاری دنبال کنند.
او بیان کــرد: مردم با حضور و مشــارکت 
خودشان، مثل دفعات قبل و همه صحنه های 

دیگر، ایران قوی را می سازند.

انتخابات، فرصتی برای 
مطالبه گری محیط زیستی 

از کاندیدا ها
مزینانی گفت: انتخابات پیش روی مجلس 
برای  مناســب  فرصتی  اســامی،  شــورای 
مطالبه گری محیط زیستی مردم از کاندیدا ها 

است.
علیرضا مزینانــی مدیرکل حفاظت محیط 
زیســت اســتان تهران با بیان اینکه محیط 
زیست گهواره و زیستگاه تمام جانداران جهان 
و سرچشــمه ای برای زندگی موجودات کره 
زمین اســت، افزود: متاسفانه بشر با اقدامات 
جاه طلبانه خود و زیاده خواهی سبب تخریب 

محیط زیست پیرامون خود شده است.
وی با اشــاره به اینکــه در این میان وضع 
قوانیــن و مقررات محیط زیســتی کارآمد و 
کارشناســی شــده از مهم ترین اقدامات بشر 
برای جلوگیــری از تخریب محیط زیســت 
بوده اســت، اظهارکرد: در کشور ما نیز آنچه 
که از وضع قوانین و مقررات محیط زیســتی 
بر می آید، نشــان می دهد کــه نظام حقوقی 
بــرای حفظ طبیعــت و محیط زیســت، با 
تصویب قوانین بسیاری در این باره عزم خود 
را جزم کرده است و شــکی نیست که برای 
مقابله با تهدیدات موجود در محیط زیســت، 
وجود قوانین و مقررات کارآمد در ابتدای امر 

می تواند بسیار مفید و موثر باشد.
مزینانی با بیان اینکه امروزه در زمینه مقابله 
با آلودگی های محیط زیســت، مشــکل تنها 
نبود قوانین و مقررات نیســت، افزود: وجود 
خاء های قانونی همچــون جایگاه و وظایف 
ســازمان محیط زیست، روابط میان سازمانی 
این ســازمان و دیگر ســازمان های مرتبط با 
محیط زیســت و مشــکات برون سازمانی و 
ضعف در اجرای قوانین در کنار نبود حمایت 
کافی مجلس در مسائل محیط زیستی زمینه 
ساز بســیاری از مشــکات در حوزه محیط 
زیســت کشور شده اســت.مدیرکل حفاظت 
محیط زیســت اســتان تهران ادامــه داد: با 
وجود تمام تاش هایی که در ارتقای شــرایط 
محیط زیســتی کشور شده است، همچنان با 
توجه به شرایط و تغییرات اقلیمی، مشکات 
محیط زیستی زیادی در کشور وجود دارد و 
در برخی موارد مانند آب و هوا خســارت های 
جبران ناپذیری به محیط زیســت ایران وارد 
شــده اســت.وی افزود: به عنوان مثال برای 
رفع پدیده هایی نظیــر آلودگی هوای تهران 
فقط وجود قوانین کافی نیست بلکه در کنار 
وجود قوانین، باید الزام دســتگاه ها به انجام 
تکالیف قانونی خــود و دیگر الزامات ضروری 
نیز مانند گســترش و توسعه ناوگان حمل و 
نقل عمومی، ارتقای فرهنگ زیســت محیطی 
و آمادگــی مردم و مســئولان برای کمک به 
بهبود این شرایط ایجاد شود.مزینانی با بیان 
اینکه راهکار لازم در این زمینه اتخاذ رویکرد 
تشدید نظارت دولت و مجلس بر دستگاه های 
مسئول برای اجرای درست و کامل قوانین و 
مقررات محیط زیســتی است، افزود: در این 
میان نقش مجلس شورای اسامی به عنوان 
قانونگذار کشــور می تواند خیلی برجســته و 

موثر باشد. 
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انقاب رسانه ای در حمایت از مردم مظلوم فلسطین هستیم.
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جنایات بی شمار این رژیم است که هیچ جنایاتی در دنیا یافت نمی شود که در غزه انجام نداده باشند.

حمایت جهانی از مردم فلسطین ناشی از انقلاب رسانه ها است
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ایجاد شــرایط جذاب و متفاوت برای برگزاری 
مراســم های مذهبی و آئینی و مشــارکت دهی 
دانش آمــوزان در برگزاری مراســم مذهبی در 
مدارس، راهی برای تربیت دانش آموزان خصوصاً 

تربیت اعتقادی آنان است.
بــه گزارش خبرنگار مهر، مثلت طایی تربیت 
مسجد، مدرسه و منزل سرلوحه اقدامات تربیتی 

وزارت آموزش و پرورش خواهد بود.
این ســخنان حجت الاســام محمدحسین 
پورثانی معاون پرورشــی و فرهنگی در مراســم 
رونمایی از پوســتر هفته امــور تربیتی و تربیت 
اســامی اســت که در هفته گذشــته با حضور 
تعدادی از دانش آموزان در یکی از مساجد شهر 

تهران برگزار شد.
به گفته حجت الاسام پورثانی تربیت مطلوب 
آموزش و پرورش تربیت اسامی است؛ در چنین 
شــرایطی مناســبت های مذهبی همچون ایام 
ولادت و شــهادت ائمه و اماکن مذهبی خصوصاً 
مســاجد از اهمیت بیشــتری برخوردار خواهند 

شد.
در ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش نیز 
مسجد یکی از اماکن مهم در شکل گیری تربیت 
اعتقادی دانش آموزان به عنوان یکی ساحت های 

شش گانه تربیتی است.
در همین راستا مناسبت های مذهبی هم نقش 
پررنگ تــری در برنامه های پرورشــی و تربیتی 
مــدارس پیدا کرده اند کــه از آن جمله می توان 
به برگزاری اعتکاف دانش آموزی برای اولین بار 

اشاره کرد.
از جمله اقدامات دانش آموزان عضو انجمن های 

اسامی در مدارس به شرح ذیل است:
شــیرین کام: این برنامه یک ایستگاه صلواتی 

کوچک در مدارس است. در شیرین کام، دانش 
آموزان اقدام در ایســتگاه های صلواتی شیرینی، 
شــربت و حتی هدیه های دست ساز کوچک را 

بین همکاسی های خود توزیع می کنند.
دانش آمــوزان عضو اتحادیــه در دهه فجر و 
به مناســب پیروزی انقــاب در خال برگزاری 
نمایشگاه مدرســه انقاب مدرسه تجربه برپایی 

ایستگاه صلواتی را داشتند.
جمــع خوبان: نام طرحی اســت کــه در آن، 
دانش آموزان به مناســبت ایــام ولادت ائمه در 
ماه شــعبان فرصت برگزاری هیات های شاد در 
مدارس را پیدا می کنند. هیات مدرســه ای انصار 
المهدی )عج( البته در طول سال برپا است اما در 
طــرح جمع خوبان به صورت ویژه دانش آموزان 

به برگزاری هیات اهتمام خواهند داشت.
هــم نفس با جــان باز: این طــرح مخصوص 
تجلیل از جانبازان انقاب اسامی و دفاع مقدس 
است و به طور خاص به مناسبت ولادت حضرت 
ابالفضل العباس )ع( در مدارس برگزار می شود. 
در ایــن طرح به مناســبت روز جانباز از یکی از 
جانبازان سرافراز دفاع مقدس یا جانبازان مدافع 
حرم برای حضور در مدرســه و روایت گری در 
مدرسه دعوت می شود و از این جانباز با هدیه ای 
از طــرف دانش آمــوزان انجمنی تقدیر به عمل 

خواهد آمد.
مناســبت های مذهبی در مــدارس پررنگ تر 

خواهد شد
عهد مــی بندم: این ســنت حســنه به نیت 
تجدید عهد با حضرت صاحب الزمان )عج( انجام 
می شــود. در این برنامه دانش آموزان با طراحی 
یک تابلو دیواری و با سر تیتر"عهد می بندم" در 
کنار برگزاری نمایشگاه مدرسه انقاب و در غرفه 

مربوط به فردای انقاب اسامی و مباحث ظهور 
و مهدویت، عهد نوشته های دانش آموزان را برای 

عموم به نمایش خواهند گذاشت.
تجمع انصار المهدی ها: همچنین به مناسبت 
میــاد حضــرت صاحب الزمــان قرار اســت 
هیات های انصار المهدی هر شهرستان با یکدیگر 
همراه شــده و در قالب یک برنامه مشــترک به 
نقش و وظیفه ی دانش آمــوزان در عصر ظهور 
پرداخته و در انتهای مراسم هم جشن و مولودی 

خوانی برگزار کنند.
مجری عمده این برنامه ها اتحادیه انجمن های 
اسامی دانش آموزان بوده که یکی از تشکل های 
رســمی معاونت پرورشــی و فرهنگــی وزارت 

آموزش و پرورش است.

تنوع موقعیت های یادگیری یکی از مهم ترین 
کلید واژه های سند تحول است. در همین راستا 
ایجاد شــرایط جذاب و متفــاوت برای برگزاری 
مراسم های مذهبی و آئینی و مشارکت دهی به 
دانش آموزان برای برگزاری مراســم مذهبی در 
مدارس، راهی برای تربیت دانش آموزان خصوصاً 

تربیت اعتقادی آنان است.
ایــام ولادت ائمــه اطهار در ماه شــعبان و از 
پــی آن ماه مبــارک رمضان فرصت مناســبی 
برای گســترش فرهنگ دینی است که معاونت 
پرورشــی و فرهنگی وزارت آمــوزش و پرورش 
برای آن برنامه های متعددی را در نظر دارد. این 
برنامه ها امسال با هفته امور تربیتی هم همزمان 

شده است.

مناسبت های مذهبی در مدارس پررنگ تر خواهد شد

رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی با بیان اینکه افزایش ۴۶ 
درصدی تعرفه های پزشــکی حداقل میــزان مورد نظر جامعه 
پزشــکی برای ســال آینده اســت، گفت: افزایش تعرفه های 
پزشــکی شــامل مواردی ماننــد هزینه های هتلینــگ، دارو، 
تجهیزات، نیروی انســانی و هزینه های ســرباری و ... می شود؛ 
در مجموع شاید حدود یک ســوم افزایش تعرفه های پزشکی 

از آن پزشک شود.
محمد رئیس زاده در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به اینکه 
افزایش ۴۶ درصــدی تعرفه های پزشــکی ۱۴۰۳ به تصویب 
شورای عالی بیمه رسیده اســت، اظهار کرد: نمایندگان بیمه 
مرکزی جمهوری اســامی، ســازمان تامین اجتماعی،  بیمه 
ســامت ایران، بیمه نیروهای مسلح، سازمان برنامه و بودجه، 
کمیته امداد، سازمان امور استخدامی، وزارت بهداشت، سازمان 
نظام پزشــکی که همگی جزو ذی نفعان به حساب می آیند در 

شورای عالی بیمه حضور دارند.
وی با اشــاره به تصویــب افزایش ۴۶ درصــدی تعرفه های 
پزشــکی توسط شورای عالی بیمه، خاطرنشان کرد: با توجه به 
تورم، اعضای شورای عالی بیمه بر این باور هستند که افزایش 
۴۶ درصــدی تعرفه های پزشــکی، کمترین کاری اســت که 
می توان انجام داد. در حال حاضر نیز مصوبه شورای عالی بیمه 
به سازمان برنامه و بودجه ارجاع داده شده و توسط این سازمان 
باید به هیات  دولت ارسال شود. نهایتا نیز طبق قانون، تعرفه ها 

باید در دولت تصویب نهایی شده و جهت اجرا اباغ شود.

رئیس زاده درباره پیگیری های انجام شــده در ارتباط با رشد 
۴۶ درصدی تعرفه های پزشکی توضیح داد: با توجه به جلسات 
و نامه نگاری هایــی که بــا رئیس جمهور و معاون اول ایشــان 
داشــته ایم،  امیدوارم هیات دولت موضوع افزایش ۴۶ درصدی 

تعرفه های پزشکی را بدون کاهش اباغ کند.  
وی با بیــان اینکه برخی از بیمه ها بــا افزایش ۴۶ درصدی 
تعرفه های پزشــکی مخالف هســتند، افزود: برخی از بیمه ها 
ناهمخوانی افزایش تعرفه های پزشــکی با منابع خود را مطرح 
می کنند در حالی که نماینده بیمه مرکزی در جلســه شورای 
عالی بیمه حضور داشــته و بیمه ها  موظف هستند از مصوبه و 

تصمیم بیمه مرکزی تمکین کنند.  
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی معتقد است که ناهمخوانی 
میان تعرفه ها و هزینه ها ســبب شده هزینه ها  به مدت ۱۰ تا 
۱۵ ســال از جیب جامعه پزشکی باشد و ادامه داد: ناهمخوانی 
تعرفه های پزشــکی دیگــر قابل تداوم نیســت؛ اگــر میزان 
تعرفه های پزشکی غیرواقعی باشــد فاصله میان تعرفه واقعی 
و تعرفه دســتوری سبب می شــود که هزینه ها از جیب مردم 
و پزشکان باشــد. اگر میزان تعرفه های پزشکی واقعی باشد و 
بیمه ها هزینه ها را متقبل شوند، به نفع مردم و جامعه پزشکی 
اســت. واقعی شدن تعرفه های پزشــکی نه تنها به نفع مردم و 

جامعه است بلکه حزوه سامت به سامان تر می شود.  
وی بــا بیان اینکه افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های پزشــکی 
به معنای افزایش حقوق جامعه پزشــکی به این میزان نیست، 

اظهار کرد: حق الزحمه پزشکان، کمترین سهم از میزان افزایش 
تعرفه پزشکی به حساب می آید؛ چرا که افزایش تعرفه ها شامل 
مواردی ماننــد هزینه های هتلینــگ، دارو، تجهیزات، نیروی 
انســانی و هزینه های ســرباری و ... می شــود. شاید یک سوم 

افزایش تعرفه های پزشکی از آن پزشکان شود.
رئیس زاده با اشــاره به میزان رشــد دستمزد جامعه پزشکی 
طی سال های گذشته گفت: در حالی که میانگین رشد دستمزد 
کارگران طی ســال های اخیر ۲۴ درصد اســت؛ حقوق جامعه 
پزشــکان حدود ۹.۵ درصد طی ۱۲ سال گذشته افزایش یافته 
است. بررسی میانگین افزایش حقوق پزشکان و کارگران بیانگر 
این اســت که حقوق پزشکان در مقایســه با حقوق کارگران 
حدود یک ســوم است. شــرایط حقوق پزشــکان برای جوانان 
جامعه پزشــکی غیرقابل قبول اســت و با حقوقی که دریافت 

می کنند توانایی اداره زندگی خود را ندارند.  
رئیس کل سازمان نظام پزشکی ادامه داد: با توجه به وضعیت 
فعلی هزینه ها، افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های پزشکی حداقل 
میزان مورد نظر جامعه پزشکی است و در شورای عالی بیمه با 
حضور ذی نفعان به تصویب رسیده و طبق قانون لازم است قبل 

از پایان سال و هرچه سریع تر به تصویب برسد.
وی افزود: امیدوارم با توجه به نگاه بلند رئیس جمهور، موضوع 
افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های پزشکی تا پایان سال اباغ شود. 
سازمان نظام پزشکی، موضوع افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های 

پزشکی را به صورت جدی پیگیری می کند.

تاکید نظام پزشکی بر ابلاغ تعرفه های پزشکی ۱۴۰۳ قبل از پایان سال؛
سهم پزشکان از رشد ۴۶ درصدی تعرفه ها چقدر است؟

ســخنگوی آموزش و پرورش گفــت: ۲ ماه از حقوق 
معــوق نیروهای خریــد خدمات این هفتــه پرداخت 

می شود.
علی فرهــادی در گفت وگو با خبرنــگار گروه جامعه 
ایرنــا درباره پرداخــت حقوق معــوق نیروهای خرید 
خدمــات اظهار کرد: نیروهای خرید خدمات در ســال 
گذشــته که به کارگیری آنها هیچ منعی وجود نداشت، 

در اردیبهشت سال بعد حقوق گرفتند.
وی بــا بیان اینکه امســال بیمه این افــراد با وجود 
منع بکارگیری پرداخت شــده است، افزود: وزیر سابق 
آمــوزش و پرورش تعهد داده بود کــه نیروهای خرید 
خدمــات را بــه کار نگیریم بنابراین یک زمان بســیار 
فشــرده و ســنگین را صرف این کردیم کــه این منع 

برداشته شود.
فرهادی ادامه داد: رئیس جمهور و معاون اول رئیس 
جمهور بــرای رفع منــع بکارگیری نیروهــای خرید 
خدمات مساعدت بسیاری کردند تا این منع در نهایت 

برداشته شد.
ســخنگوی آموزش و پرورش ادامه داد: اکنون اعتبار 
حدود ۲ ماه پرداختی آنها تامین شــده و به زودی در 
این هفته برای اســتان ها ارسال می شود تا این معلمان 

۲ ماه حقوق معوق خود را هم دریافت کنند.
فرهادی یادآورشــد: تاش این است که پرداخت این 

۲ مــاه حقوق را به ســه ماه تا پیش از پایان اســفند 
افزایش دهیم.

بــه گفتــه وی، قراردادهای معلمــان خرید خدمات 
منعقد شــده و بخشــنامه نیروهای خرید خدمات نیز 

پیشتر ارسال شده است.
وی افزود: اکنون نزدیک به ۵ ماه حقوق به نیروهای 
خرید خدمات بدهــی داریم که ۲ ماه حقوق از آن در 

این هفته پرداخت می شود.
ســخنگوی وزارت آموزش و پــرورش افزود: اگر منع 
بکارگیری آنها ایجاد نمی شد، اکنون بدهی به این گروه 

از معلمان نداشتیم.
۲ ماه حقوق معلمان خرید خدمت پرداخت می شود/

واریز حق التدریس تا پایان سال
ســخنگوی آموزش و پرورش درباره قرارداد نیروهای 
خریــد خدمات، عنــوان کرد: قرارداد ایــن معلمان به 
صورت خرید خدمات اســت که در واقع برای یک سال 
تحصیلی و موقت در نظر گرفته می شــود و پس از آن 
قانون، نیاز و شــرایط آموزش و پرورش ادامه همکاری 

با آنها را تعیین می کند.
فرهــادی افزود: بــه معلمان خرید خدمــات توصیه 
می کنیــم که در آزمون اســتخدامی آموزش و پرورش 

شرکت کنند.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا امتیازی برای 

معلمان خرید خدمات در آزمون استخدامی معلمی در 
نظر گرفته شده اســت یا خیر، گفت: در آزمون کتبی 
از نظــر قانونــی ضریبی برای معلمــان خرید خدمات 
نمی توانیــم بگذاریم چراکه در آزمــون کتبی ضرایب 
مشخص اســت اما در مصاحبه که ۶۰ درصد آزمون را 
دارد، ســوابق آنها را به عنوان امتیاز تاثیر می دهیم تا 
پــس از عبور از مرحله کتبی در مرحله مصاحبه نتیجه 

مناسبی بدست آورند.
سخنگوی آموزش و پرورش ادامه داد: معلمان خرید 
خدمات سال ها معلم بوده اند و مهارت لازم را از طریق 
تجربه و آموزش کســب کرده انــد و در نقاط مختلف 
کشــور به آموزش مشــغول بوده اند بنابراین هر سال 

سابقه آنها در مصاحبه امتیاز محسوب می شود.
آخرین وضعیت پرداخت حقوق به حق التدریسی ها

فرهــادی دربــاره پرداخت هــر ۲ماه یکبــار حقوق 
معلمان حق التدریس اظهار کرد: هنوز معتقدیم که اگر 
حق التدریس را به موقع پرداخت کنیم، انگیزه معلمان 
شاغل و بازنشسته برای تامین کسری نیرو بالا می رود.

وی بــا بیــان اینکه وزارتخانــه در تامیــن به موقع 
اعتبارات دچار مشــکل شده بود، افزود: با اینکه بودجه 
آموزش و پرورش محدود اســت اما در نهایت پیش از 
ســال۱۴۰۲، پرداخت ۲ماه حق التدریــس معلمان را 

انجام خواهیم داد.

سخنگوی آموزش و پرورش خبر داد:

واریز حق التدریس تا پایان سال



خبر

دختران تکواندوکار به دنبال 
افتخارآفرینی در پارالمپیک پاریس

مربی تیم ملی پاراتکواندو بانوان گفت: بانوان پاراتکواندو با نتایج و 
عملکرد موفقی که داشتند راه چند ساله را طی ۳ سال طی کردند.

به گزارش ایســنا، عاطفه کشــاورز در ارزیابی از عملکرد بانوان 
پاراتکواندو در مســابقات بین المللی جام ریاست فدراسیون جهانی 
اظهار کرد: در این مســابقات که ۲۰ امتیاز داشت، ۱۴ کشور و ۷۶ 
ورزشکار حضور داشتند که تیم ایران با ۹ ورزشکار موفق به کسب 
۴ مدال طلا، ۲ نقره و یک برنز شد و عنوان قهرمانی این رقابت ها را 
به خود اختصاص داد. عملکرد بانوان در این مسابقات راضی کننده 

بود و انتظاری که از آن ها داشتیم را برآورده کردند.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا ســهمیه پارالمپیک پاریس 
نیز در این مســابقات توزیع می شــد یا خیر؟ افزود: این مسابقات 
چون رنکینگ داشــت بــرای افزایش امتیازات ورزشــکاران بود و 
ســهمیه پارالمپیک پاریس در آن توزیع نمی شد. در حال حاضر در 
پاراتکواندو بانوان یک سهمیه توسط عبدالله پور کسب شده و امید 

به کسب دو سهمیه دیگر نیز داریم.
مربــی تیم ملــی پاراتکواندو خاطرنشــان کرد: از ســال ۹۹ که 
پاراتکواندو بانوان به صورت رسمی تشکیل شد تا به امروز به نتایج 
خیلی خوبی دســت پیدا کردیم و بانوان راه چند ســاله را طی ۳ 
سال سپری کردند. در بازی های پاراآسیایی هانگژو چین اصلا تصور 
نمی کردیم موفق به کسب ۶ مدال توسط ۶ ورزشکار شویم و واقعا 
عملکرد آن ها عالی بود. با پتانســیلی که بانــوان پاراتکواندو دارند 
یقین دارم در این دوره از بازی های پارالمپیک پاریس روی ســکو 

قرار خواهیم گرفت.
کشــاورز گفت: دوره قبل رایحه شــهاب که بــرای اولین بار به 
پارالمپیک توکیو اعزام شــده بود پنجم شد اما این دوره تنها برای 

کسب سکو به پارالمپیک خواهیم رفت.
وی از اعزام تیم پاراتکواندو به مســابقات قهرمانی آسیا چین در 
اواخر اســفند خبر داد و افزود: این مســابقات برای کسب سهمیه 
پارالمپیک پاریس اســت که ســعی داریم بــا دو نماینده در این 
تورنمنــت حضور پیدا کنیم تا تعداد ســهمیه های خود را افزایش 

دهیم.
کارشناس فوتبال:

تبعات اسپانسر استقلال با مدیران 
باشگاه است 

مدیرعامل سابق باشگاه استقلال با اشاره به اتفاقاتی که پیرامون 
یکی از اسپانســرهای این باشــگاه رخ داده است، گفت: مدیران 
باشــگاه باید برای انتخاب اسپانســر همه جوانب را بررســی می 

کردند.
امیــر رضــا واعظ آشــتیانی در گفت وگو با خبرنــگار مهر، در 
خصوص اتفاقاتی که برای یکی از اسپانســرهای باشگاه استقلال 
تهران رخ داده اســت اظهار داشت: استقلال قبل از اینکه قرارداد 
می بســت باید ابتدا این شــرکت را مورد تحلیل و ارزیابی بازاری 
قرار می داد که آیا این شــرکت می تواند در ادامه برای اســتقلال 

سودمند باشد یا خیر.
مدیرعامل سابق اســتقلال ادامه داد: جذب اسپانسر و مسایل 
مالی باشــگاه ها یک مساله احساسی نیســت که بخواهیم آنها را 
احساســی حل کنیم. در چنین مواردی باید مشــاور حقوقی در 
کنار باشگاه وجود داشته باشد و تمام ضرر و زیان های احتمالی را 
بررسی می کرد و مدیران باشگاه را از یک سری اتفاقات احتمالی 

با خبر می کرد.
وی با اشاره به اینکه مدیران آبی های پایتخت در آن برهه زمانی 
به این اسپانسر نیاز داشتند گفت: به هر شکلی که هست استقلال 
در آن برهه به قرارداد بســتن نیاز داشته است اما تبعات آن اصلًا 
از جانب باشگاه پیش بینی نشده بود که چه سرنوشتی در آینده 

در بر خواهد داشت.
کارشناس فوتبال کشــورمان درباره اسپانسرهای دولتی که در 
ورزش ســرمایه گذاری می کنند عنوان کرد: موضوعی که باید به 
آن توجه کنیم این اســت که مساله اسپانســرینگ در کشور به 
مانند سایر کشور وجه حرفه ای ندارد و اغلب تیم ها و یا باشگاه ها 

به اسپانسرهای کوتاه مدت روی می آورند.
امیررضا واعظ آشــتیانی در ادامه خاطرنشان کررد: تیم های ما 
در لیگ برتر به اسپانســرهایی که با فرص دولت جذب می کنند 
عادت کرده اند و تا زمانی که این رویه پیش برود و اسپانســرهای 
خصوص به میدان نیایند چیزی درست نمی شود. متأسفانه نبود 
شرایط اسپانسری موفق باعث شده است اسپانسرهای خصوصی 

هم پا پیش نگذارند.
آشتیانی با بیان اینکه چرا مساله اسپانسرینگ در ورزش اینقدر 
آشفته اســت گفت: ما درباره این موضوع بارها صحبت کردیم و 
گفتیم که ورزش کشــورمان به عنوان یــک صنعت هیچ توجیه 
اقتصادی ندارد و به همین دلیل اســت که کســی برای سرمایه 

گذاری در ورزش کاری نمی کند.
مدیرعامل سابق باشگاه استقلال در پایان گفت: مساله دیگری 
که وجود دارد گران اداره شدن فوتبال است. در این شرایط حتی 
اگر دولت برای خرید باشگاه ها به خریداران یارانه هم بدهد باز هم 
کســی پیش قدم نمی شود. چون فوتبال ما گران است و تا زمانی 

هم که این شرایط پابرجا باشد هیچ مشکلی حل نخواهد شد.

اخبار
کسب سهمیه سخت تر از همیشه 

شده؛

امیدواری سرمربی تیم 
ملی شنا به کسب مدال 
در رده های سنی آسیا

سرمربی تیم اعزامی شنا ایران به مسابقات 
رده های سنی آسیا امیدوار است که این تیم 
در رده سنی نوجوانان و جوانان مسابقات رده 

های سنی آسیا صاحب مدال شود.
گامر دیلانچیــان در گفت و گو با خبرنگار 
مهر با یادآوری اینکه تیم ملی شــنا ایران با 
۱۴ بازیکن در رده ســنی نوجوانان )۴ نفر(، 
جوانان )۵ نفر( و بزرگسالان )۵ نفر( در محل 
برگزاری مســابقات قهرمانی رده های سنی 
آســیا )فیلیپین( حاضر شــده است، گفت: 
هدف اصلی از حضور در این رقابت ها کسب 
مدال اســت. البته این مــدال آوری را در دو 
رده سنی نوجوانان وجوانان دنبال می کنیم.

وی تاکید کرد: مدال آوری در رده ســنی 
جوانان سخت تر اســت اما در مجموع امید 
زیادی داریم که در این رقابت ها و در این دو 

رده سنی صاحب مدال شویم.
ســرمربی تیم ملی شــنا با تاکید بر اینکه 
رقابت های رده های سنی آسیا از رویدادهای 
مورد تایید فدراســیون جهانی به حساب می 
آید، گفــت: رکوردهای ثبت شــده در این 
رقابت ها برای المپیک محاســبه می شــود. 
بنابراین خیلی از شناگران به قصد دستیابی 
به ورودیه المپیک وارد مســابقات می شوند. 
شــناگران ما هم این مهم را دنبال می کنند 

اگرچه دستیابی به آن خیلی سخت است.
دیلانچیــان بــا تاکیــد بــر تغییراتی که 
فدراســیون جهانی در حد نصــاب المپیک 
نســبت به دوره قبــل ایجاد کرده اســت، 
خاطرنشان کرد: تغییرات به گونه ای بوده که 
فاصله میان رکــورد ووردیه A با B المپیک 
از ۳۰ صــدم ثانیه به نیم درصد کاهش یافته 
است. همین مسئله کسب حد نصاب المپیک 

را سخت تر از همیشه کرده است.
وی که هدایت شــناگران اعزامی ایران به 
مســابقات اخیر قهرمانی جهــان در قطر بر 
عهده داشت، گفت: در رقابت های ۱۰۰ متر 
پروانه این مســابقات ۸۰ نفر شرکت داشتند 
اما تنهــا ۷ نفر توانســتند زیــر حد نصاب 
تعیین شــده برای المپیک شنا کنند. همین 
آمار نشــان می دهد که دستیابی به ورودیه 

المپیک چقدر سخت است.
با یــادآوری عملکرد ســامیار  دیلانچیان 
عبدلی و مهرشــاد افقــری در قطر گفت: با 
آمادگی نسبی در رقابت های قهرمانی جهان 
شــرکت کردیم و نتایج به دست آمده هم به 

نسبت سطح مسابقات خوب بود.
ســرمربی تیم ملی شــنا با ابراز امیدواری 
نســبت به کسب ســهمیه وایلدکارت برای 
المپیک گفت: باید ســعی کنیــم به رکورد 
تعیین شــده بــرای المپیک هرچه بیشــتر 
نزدیک شویم تا کسب این سهمیه را قطعی 

کنیم.

کارشناس فوتبال:

استقلال مقابل ملوان 
بدشانس بود

کارشــناس فوتبال با بیان اینکــه آبی های 
تهرانی می توانســتند با ســه امتیاز به تهران 
بازگردند، گفت: اســتقلال برابر ملوان بدشانس 

بود و به پیروزی دست پیدا نکرد.
علیرضا اکبرپور در گفت و گو با خبرنگار مهر 
و در خصوص تســاوی یک بر یک اســتقلال و 
ملوان در یک بازی زیبا و حساس گفت: آبی ها 
بازی خوبی از خود به نمایش گذاشــتند و می 
توانســتند برنده این دیدار باشند اما متاسفانه 
شــانس با آنها یار نبود و تــوپ آنها در دقایق 
پایانــی وارد دروازه نشــد و اگر آن توپ به گل 
تبدیل می شد اســتقلال با سه امتیاز به خانه 
بازمی گشــت و فاصله خود را با رقبا بیشتر می 

کرد.
وی ادامــه داد: ملوان هم نمایش قابل قبولی 
داشت، این تیم بســیار جوان و پرانگیزه است. 
تارتار توانسته یک تیم هجومی خوب را به لیگ 
برتر معرفی کند. آنها هم در این دیدار شــانس 
داشــتند و حتی یک بار هم به گل دست پیدا 
کردند اما تجربه استقلال اجازه نداد شادی این 
تیم برای زدن گل و رسیدن به پیروزی طولانی 
شود و استقلال توانست بعد از گذشت دو دقیقه 

از گل ملوان بازی را به تساوی بکشاند.
اکبرپــور در خصوص عملکرد ماشــاریپوف 
گفت: این بازیکن با اینکه به تازگی به جمع آبی 
ها پیوسته اما نشان داد بی دلیل نیست کاپیتان 
تیم ملی ازبکستان اســت. او بسیار هوشیارانه 
بازی کرد با اینکــه به تازگی به جمع بازیکنان 
پیوســته در ارسال پاس ها کم اشــتباه بود و 
توانســت از یک فرصت به دست آمده استفاده 
کرده و بدون حرکت اضافی و کار بی دلیل توپ 
را به ســرعت به دروازه ملوان بچسباند و بازی 
را با گل زیبایی که به ثمر رســاند به تســاوی 
بکشاند. به طور حتم در هفته های آینده و هر 
چه بیشتر در تیم جا بیفتد از او نمایش بهتری 
خواهیم دید و اعتقــاد دارم در هفته های آتی 
ماشــاریپوف یکی از بهترین بازیکنان استقلال 
خواهد بود. توانایی های او بســیار بالاســت و 
معتقــدم در دیدار هفته آینده اســتقلال برابر 
ســپاهان که یک بازی بسیار حساس، جذاب و 
پرتماشاگر خواهد بود می تواند نقش بسزایی در 

این دیدار داشته باشد.
کارشــناس فوتبال در مورد حذف سپاهان از 
لیگ قهرمانان و دیدار ســه شنبه این تیم برابر 
اســتقلال که در تهران برگزار می شــود گفت: 
سپاهان تلاش بســیاری کرد تا بتواند در لیگ 
قهرمانــان باقــی بماند اما این تیــم به مصاف 
حریفی رفت که در هر پست چند بازیکن بزرگ 
دارد و همانند بازی رفت سپاهان گل اول را به 
ثمر رســاند اما نتوانست دوام بیاورد و با اخراج 
سیاوش یزدانی دو بار دیگر دروازه اش باز شد و 

از دور لیگ قهرمانان کنار رفت.

عضو هیأت رییســه فدراســیون والیبال گفت: 
هیچ یک از اعضای کمیته فنی فدراسیون والیبال 
به انتخاب ســرمربی ایرانی برای هدایت تیم ملی 

رای ندادند.
ناصر میرفخرایــی در گفت وگو با خبرنگار مهر، 
درباره جلســه کمیته فنی برای انتخاب سرمربی 
تیم ملی والیبال گفت: در جلســه کمیته فنی در 
مورد ۵ گزینه تیم ملی صحبت کردیم، ســوابق 
آن ها را بررســی کردیم و در نهایت به این نتیجه 
رســیدند که دو نفر برای هدایت تیم ملی از سایر 

گزینه ها بهتر هستند.
وی ادامه داد: اعضای کمیته فنی این دو نفر را 
پیشنهاد دادند و به صورت مکتوب انتخاب کردند 
که فدراســیون تا آخر هفته با ایــن دو نفر وارد 
مذاکره شــود تا با جزییات بیشــتری از آن ها در 
نهایت یک نفر را بــرای هدایت تیم ملی انتخاب 

کنند.
عضو هیأت رئیســه فدراســیون والیبال عنوان 
کرد: دیدگاه تمام اعضای کمیته فنی این بود که 
برای هدایت تیم ملی مربی خارجی انتخاب کنیم. 
فدراســیون پنج گزینه را به اعضای کمیته فنی 
معرفی کرد که اعضا هم از بین آن ها دو نفر را به 
عنوان گزینه نهایی انتخاب کردند تا فدراسیون با 

آن ها مذاکرات نهایی را انجام بدهد.
وی فدراســیون والیبال در پاسخ به این سوال 
که آینــده تیم ملی را با ســرمربی جدید چطور 
ارزیابی می کند، گفت: با هر کدام از این دو مربی 
فدراســیون تا المپیک قــرارداد می بندد، بعد از 
آن هم عملکرد این دو مربی مورد بررســی قرار 
می گیرد، تا آن زمان هم انتخاب فدراسیون برگزار 
شده و هر رئیســی هم نقطه نظرات خود را دارد 
و اگر مــورد تأیید نبود به ســراغ گزینه دیگری 

می رود.
میرفخرایی در پاسخ به این سوال که آیا اعضای 
کمیته فنــی به دنبال انتخاب ســرمربی داخلی 
بودند، گفت: به هیچ عنوان. البته برخی ها معتقد 
بودند به موازات انتخاب سرمربی خارجی، در مورد 
مربیان داخلــی هم صحبت کنیم که این دیدگاه 
در کمیتــه فنی رأی نیاورد. بــا توجه به فضایی 

که در جامعه وجود دارد و آســیبی که والیبال از 
مربی ایرانی دیده مردم دیگر نمی پذیرند بار دیگر 
مربــی ایرانی هدایت تیم ملــی را برعهده بگیرد. 
بنابراین انتخاب سرمربی داخلی برای هدایت تیم 
ملی مورد مخالفت اعضای کمیته فنی قرار گرفت.

عضو کمیته فنی فدراســیون والیبال ادامه داد: 
البته این موضوع هم مطرح شد که وقتی سرمربی 
خارجی برای هدایت تیم انتخاب شد، چند مربی 
ایرانی که تمایل دارند به عنوان دســتیار در کنار 
مربی خارجی حضور داشــته باشــند. هر مربی 
که چارچوب فدراســیون را قبــول کرد به عنوان 
دستیار می تواند در کنار سرمربی خارجی در تیم 

ملی حضور داشته باشد.
وی در پاســخ به این ســوال که در صورتی که 
فدراســیون با ایــن دو گزینه هــم توافق نکرد، 
تکلیف چه خواهد شــد، گفــت: اگر به هر دلیلی 
مثل مسائل مالی، فدراسیون با این دو گزینه هم 
برای هدایت تیم ملی توافق نکرد، باز هم انتخاب 
اعضای فنی ســرمربی خارجی خواهد بود. برخی 
دوســتان با من تماس می گیرند که به همه آن ها 
می گویم تصمیم فدراســیون این است که مربی 

خارجی برای تیم ملی انتخاب کند.
میرفخرایــی تأکید کرد: البته هر مربی خارجی 
که برای هدایت تیم ملی انتخاب می شــود به ما 
تضمیــن نمی دهند که تیم ملی حتماً ســهمیه 
المپیــک می گیــرد. ما خودمان ایــن موضوع را 
می دانیم چون شانســمان کم اســت. اگر ما قول 
بدهیم که فدراسیون مربی خارجی جذب می کند 
که ســهمیه المپیک را به دســت بیــاورد، قول 
بیهوده ای خواهد بود. ایــن قول ضمانت اجرایی 
ندارد، اما با وجود اینکه ما ۱۰ درصد شانس داریم 

تلاش خواهیم کرد.
عضو هیأت رئیســه فدراســیون والیبال گفت: 
مردم از مسئولان و اعضای کمیته فنی می خواهند 
که اگر والیبال حتی ســهمیه هم نگیرد اما از این 
حال و هوا خارج شــود و بتواند خوب بازی کند و 
از پیش بازنده نباشد. ما به دنبال آن هستیم، اما 
اینکه مربی تا چه اندازه در این راه موفق می شود 

به جایگاه حرفه ای گری او ارتباط دارد.

وی گفت: اولین جلســه کمیتــه فنی در زمان 
داورزنی برگزار شــد که آن موقع ۱۳ گزینه مورد 
نظر بود که رئیس فدراسیون در همان زمان گفت 
بــا این ۱۳ نفر صحبت کــرده و تنها ۳ نفر مورد 
قبول کردند بــه ایران بیایند. بقیــه مربیان تیم 
دارند و در جای دیگری مشغول بودند. در نهایت 
سه گزینه باقی ماند که دو نفر از آن ها )لورنزتی و 
هنین( همان شب عذرخواهی کردند و گفتند ما 

نمی توانیم به ایران بیایم.
میرفخرایی گفت: از بین آن ســه گزینه پیاتزا 
تنها باقی مانــد که بین گزینه هــای ما هم بود. 
امــا طبق صحبتی که با مــرادی کرده بود گفته 
بود مــن با هلند قراردادم ولی به صورت همزمان 
می توانم تیم شــما را هم مدیریت کنم که ما آن 

را نپذیرفتیم.
وی در پاسخ به این سوال که نام سعید معروف 
به عنوان مربی مطرح شــده یــا خیر گفت: خیر 
مطرح نشد. دو سال پیش در کمیته فنی با نفرات 
بیشتر به کادر فنی پیشنهاد دادیم که از معروف، 
موســوی، میلاد عبادی پور و غفور استفاده کنید 
چــون این نفرات هنوز دارند بــازی می کنند. در 
جلســه به مــا گفتند قصد پوســت اندازی داریم 
که البته به دلایلی نخواســتند ایــن نفرات را به 
تیم دعوت کنند و از بین آن ها تنها موســوی در 
خدمــت تیم قرار گرفت و میلاد هم دیرتر به تیم 

ملی اضافه شد.
میرفخرایی عنوان کــرد: ما از آقای معروف در 
آن زمان به عنوان بازیکن اســم بردیم، چند ماه 

پیش در زمــان داورزنی در کمیتــه فنی عنوان 
شــد که معروف هم برای هدایت تیم ملی اعلام 
آمادگی کرده است. همان زمان در جلسه شورای 
فنی، یکی دو نفر با حضور سعید معروف موافقت 

کردند.
وی گفت: والیبال با وجود اینکه کادر فنی قبلی 
سابقه مربیگری داشت اما آسیب دید، اما معروف 
تا به حال ســابقه مربیگری نداشــته و هر چقدر 
از او شــنیدیم در مورد بازیکنی او بوده اســت. با 
این حال پیشــنهاد دادیم کــه اگر معروف خیلی 
دوست دارد مربی شود، می تواند به عنوان دستیار 
در کنار مربی خارجی حضور داشــته باشــد و به 
بازیکنان پاســور کمک کند. من حتی پیشــنهاد 
دادم معــروف به عنوان مربــی - بازیکن در کنار 

تیم باشد.
عضو کمیته فنی فدراسیون والیبال تأکید کرد: 
اگر ما هدایت تیم ملی را به معروف می ســپردیم 
در واقــع به او ظلم می کردیم. در همین جلســه 
هم من عنوان کردم اگر نباید شــرایطی که برای 
علی دایی به وجود آمد برای معروف رقم بخورد. 
همیــن الان مربیــان مطرح والیبــال به ما قول 
کســب ســهمیه نمی دهند با این شرایط چطور 
می توانســتیم نیمکــت تیم ملی را بــه معروف 
می سپردیم؟! من همیشــه اعتقاد دارم بازیکنان 
بــزرگ لزوماً مربیــان بزرگی نمی شــوند. چون 
مربیگری یک هنر اســت. ما در تلاش هســتیم 
به عنوان مســئول تصمیمی بگیریم که والیبال 

بیشتر از این آسیب نبیند.

والیبال ایران با کادرفنی ایرانی آسیب دید
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بررسی عملکرد تیم ملی بسکتبال 
مقابل قطر

کارشناس بسکتبال با بیان اینکه قطری ها مقابل تیم ملی ایران شب رویایی 
داشتند، گفت: تعویض ها ریتم تیم ملی را برهم زد چرا که بازیکنان تعویضی 

بی انگیزه بودند.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم ملی بسکتبال شامگاه جمعه به منظور برگزاری 
نخستین دیدار خود در پنجره نخست انتخابی کاپ آسیا به مصاف قطر رفت. 
این دیدار که در سالن زنده یاد محمود مشحون برگزار شد با برتری ملی پوشان 
کشورمان همراه بود اما در شرایطی که قطری ها با برتری در دو کوارتر )دوم و 
سوم( و رقابت نزدیک در کوارتر پایانی باعث تساوی بازی )۶۷ به ۶۷( در وقت 
قانونی شدند و در نهایت هم تنها با دو اختلاف امتیاز و با نتیجه ۷۶ بر ۷۴ بازی 

را واگذار کردند.
این نتیجه در حالی رقم خورد که بســکتبال قطر اصلا در حد و اندازه ایران 
نیست با این حال علی توفیق کارشناس و مربی بسکتبال پیش از بازی، هشدار 
داده بود که قطری های می توانند به واســطه در اختیار گرفتن بازیکنان تبعه 
باعث غافلگیری تیم ایران شوند. اتفاقی که خیلی محسوس رقم خورد و البته 

خطر آن از بیخ گوش ایران رد شد.
این کارشناس تاکید دارد که قطری ها شبی رویارویی در تهران داشتند که 
با گل شــدن همه پرتاب های پیرامونی آنها همراه بود اما وی در عین حال به 
برخی کاستی ها در تیم ایران اشاره دارد که در نزدیک شدن رقابت قطر با ایران 

بی تاثیر نبود و از جمله بی انگیزگی بازیکنان تعویضی!
ایران - قطر برای تماشاگر جذاب بود برای ما نه

علی توفیق در گفت و گو با خبرنگار مهر با بیان اینکه رقابت دو تیم ملی ایران 
و قطر تماشــاگر پسند بود، گفت: بازی برای تماشاگران جذاب بود اما برای ما 
اصلا دلچسب نبود. انتظار می رفت تیم ملی ایران مقابل قطر که همیشه مغلوب 

ما بوده است با صلابت تر بازی می کرد.
امتیاز گرفتیم اما نه آنطور که انتظار می رفت

وی با اشــاره به این اصطلاح که »وقتی در جنگ پیروزی شوی، کسی نمی 
پرسد چطور«، ادامه داد: البته نتیجه و امتیاز کامل بازی مهم بود که خوشبختانه 

از آن ایران شد اما به هر حال جریان بازی آنطور که باید، پیش نرفت.
قطری ها شب رویایی داشتند

این کارشــناس بسکتبال با تاکید بر اینکه قطری ها یک شب رویایی مقابل 
ایران داشتند، تصریح کرد: بازیکنان قطر در منطقه بازی رنگی بسیار خوب کار 
کردند و همه پرتاب های پیرامونی را به امتیاز تبدیل کردند. هر یک از بازیکنان 
قطر که برای پرتاب سه امتیازی اقدام می کرد، آن را به ثمر می رساند و همین 

باعث شد بعد از شروع طوفانی تیم ایران، بازی خیلی نزدیک پیش برود.
تمجید از ترکیب اولیه

توفیق با اشــاره به ترکیب اولیه ای که »هاکان دمیر« برای آغاز دیدار برابر 
قطر وارد زمین کرد، گفت: ترکیب اولیه خوب بود. سه بازیکن شهرداری گرگان 
یعنی سالار منجی، ارسلان کاظمی و نوید رضایی فر در این ترکیب قرار داشتند. 
این بازیکنان برای ارتباط با هم در زمین بازی، آمادگی ذهنی خوبی داشــتند 
و در بازی دو نفره و ســه نفره موفق عمل کردند. بهنام یخچالی از پرتاب های 
پیرامونی خوب امتیاز گرفت و حضور سجاد مشایخیِ جسور هم کمک کرد تا 

ایران شروعی طوفانی و خوب در کوارتر اول داشته باشد.

عکس روز...

دوچرخه سواری درکیش

هافبک هوادار:
تفکرات مسعود شجاعی به هوادار کمک کرده است

هافبک تیم فوتبال هوادار گفت: تفکر آقا مســعود خیلی 
به تیم کمک کرده اســت. بازیکن خلاق ترســی از شــیوه 
بازی خودش ندارد و خیلی راحت در جریان مســابقه بازی 

می کنیم.
بــه گزارش خبرنگار مهر، هفتــه هفدهم رقابت های لیگ 
برتــر فوتبال با پیروزی تیم هایی همــراه بود که انتظار برد 
از آنها نمی رفت. تیم فوتبال هوادار با کســب پیروزی دو بر 
یک مقابل شمس آذر قزوین بار دیگر در جدول صعود کرد 
تا تأثیر حضور مســعود شجاعی روی نیمکت این تیم بیش 

از پیش نمایان شود.
هوادار که از زمان روی کار آمدن شجاعی تجربه شکست 
را نچشــیده است در حالی شــمس آذر را شکست داد که 
امین قاســمی نژاد مهاجم این تیم نتوانســت پنالتی اش را 
گل کنــد اما عملکرد بازیکنان جــوان این تیم نظیر فرهاد 
زاوشــی و محمد عباسی و… مطلوب بود تا سه امتیاز مهم 
مقابل تیمی که در نیم فصل اول شــگفتی ساز بود را رقم 

بزنند.
زاوشــی در گفت و گو با خبرنگار مهر، درباره بازگشت به 
ترکیب اصلی هوادار از زمان روی کار آمدن مسعود شجاعی 
و همچنیــن تأثیر مثبت تغییــر کادر فنی این تیم صحبت 

کرد که در پی می خوانید:
خوشحالم آزادانه بازی می کنم

هافبک جوان هوادار با اشــاره بــه تاکتیک های تهاجمی 
هوادار در چند دیدار اخیــر گفت: ابتدا جا دارد از زحمات 
مربیــان قبلی هــوادار تشــکر کنم. به هر حــال مجموعه 
مدیریتی به این نتیجه رسید که تغییر داشته باشیم و حالا 

خوشحالم شخصیتی همچون مسعود شجاعی آمده است.
زاوشــی ادامه داد: تفکر آقا مســعود خیلی به تیم کمک 
کرده اســت. بازیکن خلاق ترســی از شــیوه بازی خودش 
ندارد و خیلی راحت در جریان مسابقه بازی می کنیم. البته 
محدودیت هایی هــم بابت تاکتیک های تیمی داریم اما این 
موضوع مشــکلی در عملکرد تکنیکــی ایجاد نمی کند. من 
خودم خوشحالم این شکل از استراتژی را برای بازی هایمان 

پیدا کردیم و خودم هم می توانم آزادانه بازی کنم.
مسعود شجاعی جنتلمن رختکن است

او درباره تأثیر مثبت حضور مســعود شجاعی در جایگاه 
ســرمربی هــوادار تصریح کــرد: او یک جنتلمن دوســت 
داشتنی اســت. تمام فضای رختکن را به خوبی می شناسد 
و ذهــن بازیکن ها را با صحبت های خــود معطوف به بازی 

می کند. رابطــه نزدیکی بین بازیکنان بــا کادر فنی وجود 
دارد و من به عنوان یک بازیکن جوان خوشــحالم زیر نظر 

او در حال رشد هستم.
زاوشی درباره شیوه بازی فردی او شبیه به دوران حضور 
شجاعی در مستطیل ســبز تصریح کرد: همین مقایسه هم 
برای من افتخار اســت اما فکر می کنم خیلی فاصله بین ما 
وجود دارد. من تلاش می کنم هر روز بهترین خودم باشم.

پیراهن تیم ملی را می خواهم
او درباره احتمال جوانگرایی در تیم ملی ایران و شــانس 
حضور در اردوهای این تیــم گفت: تمام فکر و ذکرم روی 
موفقیت در تیم باشــگاهی ام اســت تا بــه هدف اصلی ام 
که پوشــیدن پیراهن تیم ملی است برسم. احساس می کنم 
حالا چشم های بیشتری ما را نگاه می کند تا بتوانیم توان و 
انــرژی خودمان را پس از حضور در تیم های پایه ملی حالا 
در بزرگســالان صرف کنیم. قطعا پیراهن تیم ملی یکی از 

مهم ترین خواسته های من است تا بتوانم بازی کنم.
فعلا فقط هوادار

هافبــک تیم فوتبال هــوادار درباره بــازی در تیمی که 
کمترین تعداد هــوادار را در بین تیم هــای پایتخت دارد، 
خاطرنشــان کرد: قطعا بــازی در تیم های پرطرفدار جذاب 
اســت اما من با باشــگاه قرارداد دارم و امسال هم فقط به 
تیمم فکر می کنم. شــاید اتفاقات خیلــی زیادی در پایان 

فصل رقم بخورد اما من به قراردادم پایبند هستم.
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